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Постижение Сметна палата Рокада

Стр. 20

Българка стана общински
съветник във Франция

Стр. 4

291 декларации
с невярно съдържание

Стр. 23

Йешич поема ЦСКА,
Младенов ще съди „Титан”

Стр. 11

Иванка Иванова за новия
протест във ВМЗ-Сопот

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Диалог

Арести и конфискация
на бг паспорти в Македония

Стр. 9

Опасност

Грипът Виктория идва
в края на януари

Стр. 13

9
7
7
0
8
6
1
1
3
4
0
0
8

I
S
S
N
 
0
8
6
1
−
1
3
4
3

2
2

Стр. 6
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Няколко
ÄÓÌÈ

Таня
ДЖАДЖЕВА

Може ли човек да има
претенции към вефа, че е
ретранслатор? Може ли да
му се обижда, че няма соб-
ствено мнение? Трябва ли
вефът да бъде товарен с
излишни очаквания, че щом
работи, значи мисли?

Не, разбира се. По абсо-
лютно същата логика не
бива да имаме никакви пре-
тенции към т.нар. депута-
ти на ГЕРБ, че изглеждат
вече като тъжни дебили,
колчем си отворят уста-
та по темата “референ-
дум”. И в никакъв случай да
не им се обиждаме.

Как да се обиждаш на
човека Червенкондев, дока-
ран очевидно до състояни-
ето на циркаджийска май-
муна. Имаше ли нещо по-
тъжно от физиономията
му в неделя, докато слуша-
ше громящия глас на вож-
да, че трябва да се гласува
с “не, не и не”? Може ли да
съществува по-автентич-
но собствено мнение от
изреченото вчера от чове-
ка Червенкондев съждение
“тъй като, както преми-
ерът каза, всичко в кампа-
нията се върти около про-
екта “Белене”, си сменяме
позицията и ще агитираме
против”? Ами по-проникно-
вена констатация от
“явно самият въпрос не е
добре направен чисто юри-
дически”? Тя е на същия
веф Червенкондев, който
като Раймонда Диен гордо
се подписа под именно
тази редакция на въпроса
за референдума, само и
само да няма вътре дума-
та “Белене”.

Може ли да си автор на
въпрос за референдум и да
го обявиш с високо вдигна-
та глава за недомислица?
Може ли да глаголиш, че си
за ядрена енергетика, и да
агитираш против развити-
ето на ядрената енергети-
ка? Може. Вефа няма абсо-
лютно никакъв проблем да
обяви абсолютно всичко.

Пука ли му на вефа как
изглежда в очите на нор-
малните хора? Разбира се,
че не. Важно е вождът да е
доволен. Да му е угодено.
Да не се гневи.

Достойнството
на вефа

СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ: 2013 Г. Е ГОДИНА
НА КЛЮЧОВИ ИЗБОРИ ЗА ЕВРОПА

Стр. 10

Двоен празник отбелязаха вчера част от жителите на русенското село Иваново. 23-ма Ивановци и 19 Иванки
имаха имен ден заедно с населеното място, където живеят. В селото все още спазват старата традиция на
този ден младите коледари да ходят на реката и да къпят Царя на коледарите

Депутатите от ГЕРБ, които
са вносители на въпроса за
предстоящия национален ре-
ферендум, ще създадат юри-
дически прецедент, като аги-
тират и гласуват “против” соб-
ствената си инициатива. В
същото време те са вписани
като застъпници на тезата за
развитието на ядрената енер-

ГЕРБ ще агитират срещу
въпроса си за референдума
Управляващите си сменяли позицията,
защото премиерът искал така от тях

гетика чрез строеж на нова
ядрена централа след нареж-
дане на Бойко Борисов. Това
стана ясно от думите на депу-
тата от управляващата партия
и зам.-председател на парла-
ментарната икономическа ко-
мисия Диан Червенкондев. Той
и още 75 негови колеги са вно-
сителите на въпроса за наци-

оналното допитване.
Тъй като не искаме да

възкресяваме проекта “Беле-
не”, а както премиерът каза,
всичко в кампанията се върти
около него, си сменяме пози-
цията и ще агитираме нашите
избиратели да гласуват про-
тив, обясни Червенкондев.
Според него самият въпрос

не е добре направен чисто
юридически. Първоначалният
въпрос на БСП беше за из-
граждане на нова атомна
централа на площадката в
Белене, но ГЕРБ го обявиха
за неконституционен и кон-
кретният проект отпадна от
питането.

Стр. 3
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Снимка БГНЕС
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България

Софийският градски съвет
на БСП

организира среща
на градския партиен актив

със Сергей Станишев,
Янаки Стоилов

и Румен Овчаров
на тема:

„Гласуваме за развитието
на ядрената енергетика”,

която ще се състои
на 9 януари 2013 г., сряда,

от 18,00 часа
в залата на ВИАС.

СЪОБЩЕНИЕ

ят министър Делян Доб-
рев съобщи, че до 23
януари ще има решение
на Министерския съвет за
приватизацията на пред-
приятието. Добрев даде
извънредна пресконфе-
ренция след среща с
представители на синди-
катите и кандидат-купу-
вача. По думите му на 11
януари единствената
одобрена фирма “Емко”
ЕООД трябва да подаде
в Агенцията за привати-
зация обвързваща офер-
та и финансови гаранции.
На 15 януари агенцията
ще я представи в Минис-
терството на икономика-
та, енергетиката и туриз-
ма, след което Добрев в
срок от три дни трябва да
я внесе в МС.

До 23 януари ръковод-
ството на дружеството ще
търси начин да получи
аванс, с който да изпла-
ти част от забавените
заплати.

По думите на Емил
Караниколов, изпълните-
лен директор на Агенци-
ята за приватизация, в
офертата задължително
трябва да е предвидено
погасяването на всички
публични задължения.
Това включва и задълже-
нията на завода към ра-

Пак отлагат
раздържавяването
на ВМЗ
Обещаха на
работещите и
старите
заплати, и да
не ги
съкращават

В 36 държави ще бъдат разкрити 45 секции, в
които ще гласуват български граждани на предстоя-
щия национален референдум, съобщи вчера  говори-
телят на ЦИК Бисер Троянов. Той уточни, че за допит-
ването се разкриват секции единствено в български-
те дипломатически представителства и не е допусти-
мо да бъдат разкривани в населени места, където
такива няма. Данните за секциите не са окончателни,
тъй като се очаква съгласието на още три държави за
провеждането на национален референдум на тяхна
територия, поясни Троянов.

“Ще бъдат оповестени всички списъци както в ин-
тернет страницата на всяко едно от посолствата, така
и на МВнР, и ще бъдат подадени като данни за зали-
чаването на тези български граждани от избирателни-
те списъци тук, в страната, тъй като това е законовото
изискване, за да се пресече възможна злоупотреба с
право и гласуване на две места”, подчерта Троянов.
Той напомни, че референдумът, като условие за ва-
лидност, е обвързан с процента избиратели, участва-
ли на последните парламентарни избори, и с “да” да
са отговорили повече от половината гласували.

“Атака” настоява за извинение и обезщетение от
САЩ за хилядите избити невинни жертви по време на
бомбардировките над България в периода 1941- 44
година. На пресконференция вчера лидерът на парти-
ята Волен Сидеров припомни, че у нас са бомбарди-
рани от американски и английски самолети 131 насе-
лени места. “Убити и ранени са над 4000 души. Разру-
шени са над 12 000 сгради”, припомни той. На 10
януари “Атака” планира провеждането на митинг пред
американското посолство в София, където по решение
на Столичния общински съвет от 2010 г. е издигнат
паметник на американските пилоти. По думите на
Сидеров това не са военни действия, тъй като нито
един военен обект не е нападнат, а са бомбардирани
основно жилища и църкви и е пострадало мирно на-
селение. Лидерът на националистите изтъкна, че само
в София щетите са за над 24 млрд. лева.

“Срам и позор за тези общинари, които са гласу-
вали “за” и “въздържал се” по искането за паметник
на военнопрестъпниците, избивали мирно българско
население”, коментира Сидеров. Той изтъкна, че “Ата-
ка” настоява пред американското посолство в София
да бъде издигната мемориална плоча в памет на
загиналите в резултат на терористичните бомбарди-
ровки мирни български граждани. Националистът
предлага паметникът на американските пилоти да
бъде премахнат. Близките на жертвите и пострадали-
те да бъдат обезщетени от САЩ, а на Димитър Спи-
саревски, който е защитавал небето над София, да
бъде издигнат паметник, уточни Сидеров. Според него
подходящо място за това е градинката между парла-
мента и Ректората на СУ.

Лиляна Павлова е не-
кадърна и неспособна да
ръководи оглавяваното от нея
Министерство на регионално-
то развитие. Това обяви вчера
народният представител от
БСП Румен Петков. Думите му

Велиана ХРИСТОВА

Нова протестна подпи-
ска тръгна сред учените,
след като в течение на три
седмици няма никакъв ре-
зултат от обявената от пре-
миера инспекторска про-
верка на нарушенията в
конкурсната сесия за 2012
г. Според публичните изяв-
ления проверката трябва-
ше да завърши до Коледа,
а до края на годината да
последват конкретни дей-
ствия от страна на Бори-
сов, напомнят учените.

 Липсва каквото и да
било публично обяснение
за забавянето на провер-
ката, но по неофициални
изявления тя ще про-
дължи до края на януари,
което е напълно неприем-
ливо, казват учените в

ботниците. По думите на
социалния министър Тотю
Младенов, който също
участва в срещата,
съгласно стратегията за
приватизация купувачът
е длъжен да запази броя
на работните места
такъв, какъвто е бил към
момента на откриването
на приватизационната
процедура - юни 2012 г.,
когато са регистрирани
3328 души. Броят на ра-
ботните места трябва да
бъде запазен за 3 годи-
ни, допълни лидерът на
КНСБ Пламен Димитров.

Светкавичната реак-
ция на държавата дойде,
след като над 90% от
служителите и работни-
ците в завода вчера под-
новиха протестите си. Ос-
таналите работници бяха
по работните си места,
“защото има поръчки за
изпълнение”, обясни Ди-
митър Атанасов, предсе-

Категорично настояваме правителството да
предостави на ВМЗ утилизацията на старите
боеприпаси чрез договор, заяви депутатът от
Коалиция за България Петър Мутафчиев. Според
него това ще създаде не само работа, но и
допълнителни приходи за изплащане на натрупа-
ните заплати към работниците. Министърът на
отбраната трябва ясно и категорично да каже
какви са договорите, които ще бъдат сключени
от Българската армия за доставка нови боепри-
паси, каза Мутафчиев. Той попита дали ще има
договори през 2013 г. или не.

дател на КТ “Подкрепа”
във ВМЗ.

По-рано през деня
Бойко Борисов обясни, че
няма кой да купи оръ-
жейния завод при усло-
вията, които искат работ-
ниците - да няма съкра-

Петър Мутафчиев:
ПРАВИТЕЛСТВОТО
ДА ПРЕДОСТАВИ НА
ЗАВОДА УТИЛИЗАЦИЯТА
НА БОЕПРИПАСИ

щения и оптимизиране.
Не можем да платим

наема за една стая и то-
алетна, който е 100 лв.
месечно, казаха вчера
протестиращите за коле-
гите си, които живеят в
общежитията към завода.

СОЦИАЛИСТИ ОБВИНЯВАТ ЛИЛЯНА ПАВЛОВА ЗА НЕКАДЪРНА РАБОТА

бяха предизвикани от обста-
новката по пътищата на стра-
ната.

Червеният депутат и обла-
стният председател на БСП в
Плевен Васил Антонов показа-
ха снимки на реалната пътна

обстановка от 10 часа вчера
от прохода Хаинбоаз и магис-
трала “Хемус”. “От сутринта ня-
маше нито една почистваща
машина, само два камиона с
червени флагове, но с вдигна-
ти гребла”, разкри Петков.

Снегът през вчерашния ден
изненада и други региони в
страната. По пътя Смолян-Ту-
рян бе забранено движението
на товарни автомобили без
ремаркета и полуремаркета. В
областния град снежната по-

кривка бе около 2-3 см. В Че-
пеларе снегът достига 10 см. В
града и високите села в общи-
ната всички автомобили тряб-
ваше да се движат с вериги,
товарните без ремаркета и
полуремаркета.

Учените пуснаха нова подписка
срещу научния фонд

Българи в 36 държави
ще гласуват на
референдума

Сидеров иска
обезщетение от САЩ
за бомбардировките
през 1944 г.

В
деня на поред-
ния протест на
оръжейниците
от ВМЗ-Сопот
икономически-

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

писмото с подписката, ко-
ето ще бъде пратено днес
до премиера и ресорната
парламентарна комисия.

Нарушенията в този
конкурс, посочени в някол-
ко писма на български
учени у нас и в чужбина и
на най-авторитетни науч-
ни институции, са много,
но за проверяване на най-
драстичните са доста-
тъчни броени часове до
няколко дни, казват изсле-
дователите. Удължаване-
то на срока и продължа-
ващото присъствие във
ФНИ на евентуалните на-
рушители ни карат да се
съмняваме в обективност-
та на заключенията и в
опасността от манипула-
ции и прикриване, заявя-
ват те. В писмото се насто-
ява да бъдат незабавно

отстранени шефовете на
фонда Рангел Гюров и
Христо Петров, в провер-
ката да бъдат допуснати
представители на научна-
та общност като гаранти,
че не се подменят доку-
менти. Учените настояват
незабавно да бъдат пуб-
ликувани в сайта на фон-
да съставът на експертни-
те комисии; пълният спи-
сък на реално участвали-
те рецензенти; броят точ-
ки, с които е оценен всеки
проект. Министър Игнатов

пропиля цял месец в ма-
нипулиране на медиите,
сега са загубени нови 3
седмици. Учените преду-
преждават, че протестът
ще продължи. Първите
подписи са на гл.ас. Вик-
тор Атанасов и доц. Ангел
Живков от СУ, на профе-
сорите Димитър Бакалов,
Владимир Добрев, доц.
Олег Йорданов и чл.-кор.
Валентина Петкова от
БАН, на проф. Емил Хоро-
зов и проф. Юлия Весели-
нова от СУ.
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България

А

Цитат на деняЦитат на деня

Àç îñâîáîæäàâàì Áèñåð Äà÷åâ
ñëåä ðàçãîâîð ñ ïðåìèåðà‘ Нима някой е помислил друго,

драги Найденов

Чиновници гърмят
заради „Дюнигейт”
Бисер Дачев аут, защото така искал Борисов, дейността на Бойчо Георгиев ще „се проверява”

По думите на депутата няма проблем
депутатите, вписани като застъпници на
тезата “за”, да променят позицията си
на “против”, защото те щели да се
придържат към “процедурата  информа-
ционна кампания”. Да, ние ще информи-
раме гражданите и наши избиратели,
но ще настояваме да гласуват с “не”,

Призивът на Бойко Борисов да
се гласува с “Не” на референдума
за бъдещето на ядрената енерге-
тика обрича на унищожение Пле-
венския регион, заяви вчера депу-
татът от КБ Румен Петков. Той бе
категоричен, че “не” за Белене е
еманация на унищожаването на
района, а и на Централна Север-
на България. “С това изявление
Борисов кара всички привърже-
ници и симпатизанти на ГЕРБ да
гласуват против себе си и това
трябва да бъде разбрано от тях.
Позицията на премиера за АЕЦ
“Белене” е изцяло в полза на
БСП”, отбеляза Петков. Той про-
гнозира, че изказването ще мо-
билизира гражданите, които имат
усет за държавност, които могат
да осмислят и да осъзнаят своя

а да неутрализира
щетите от скандала
“Дюнигейт”, Бойко Бо-
рисов обяви, че увол-
нява шефа на Изпъл-

Веселка ВЕНКОВА нението на Мирослав Найденов
бе, че “така смята премиерът”, за-
щото Дачев не информирал за
казуса зам.-министър Светлана
Боянова, която подписа продаж-
бата на дюните в Несебър.

Найденов се оправда, че
“вратичката” в Закона за горите,
позволяваща подобни далавери
с изключване на апетитни земи
от горския фонд, е приета през
2011 г. от парламента. Без отго-
вор остана въпроса защо имен-
но подобни промени са предло-
жени от МЗХ.

Със законови промени каби-
нетът ще решава занапред про-
блема със строителството върху
защитени територии и зони в
“Натура 2000”, стана ясно вчера
след среща в МС на министри с
представители на екозащитни
организации. С предложенията
щяла да се въведе пълна забра-
на за строителство върху дюни
не само в Зона А по Черномор-
ското крайбрежие, но и в Зона
Б, независимо чия собственост
са земите - общинска, публична
държавна или частна, обяви Ли-
ляна Павлова.

Участниците в срещата се

обединили и около необходи-
мостта от прецизиране на дефи-
ницията “какво всъщност са
дюни”. В едногодишен срок щял
да се изготви списък на всички
дюни и защитетни тертории, а
след описването им в регистър
дюните щели да бъдат вписани и
в кадастралните карти, за да не
се разрешавало строителство
върху тези територии занапред.
Съгласие било постигнато и за
промяна в Закона за горите и
Закона за опазване на земедел-
ските земи. Предвиждало се да
бъдат прекратявани недовърше-
ни процедури по промяна на
предназначението на територии.

Обсъждана била възможност-
та за по-сериозно участие на
гражданите и екологичните ор-
ганизации в процедурите по одо-
бряване на подробни и общи
устройствени планове и разре-
шения за строеж. Прозрачност
щяло да има и в инвестиционни-
те намерения, за да “има достъп
до тях населението”, предвижда-
ло се да бъде разширен и кръгът
на лицата, които могат да об-
жалват разрешения за строеж и
актове, нарушаващи околната
среда и биоразнообразието.

По скандала в Несебър Пав-
лова повтори, че разрешението
за строеж е отменено, а главни-
ят архитект щял да бъде наказан
административно и глобен. За
необходимите действия каби-
нетът разчитал и на прокурату-
рата, която да вземела мерки
срещу всички длъжностни лица,
участвали в сделката, подчерта
министърката, но списък с име-
на не бе посочен.

Павлова изрично натърти, че
премиерът подкрепял създава-
нето на парламентарна анкет-
на комисия, която да разследва
всички сделки “с аналогични
имоти” от 2003 г. насам. По не-
гово настояване в комисията
щяло да има “само един пред-
ставител на ГЕРБ”.

На Тома Белев и колегите му от екоорганизациите
са основните идеи за промени в законите

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Брифинг с празен стол. Познайте чий е?

Думите на Лиляна Павлова предизвикаха незабавна реак-
ция на левия депутат Димчо Михалевски. Според него
Павлова не разбира нищо и умишлено заблуждава. “Неслу-
чайно предходното правителство не е финализирало проце-
дура за продажба на тези държавни земи, независимо от
изпълнението на процедурата по Закона за горите от 1999 г.,
а е изчаквало да се реализира изработването на картите по
Закона за устройство на черноморското крайбрежие, за да
се установи ясно режимът на лимитиране и ограничение
върху зоните и териториите, които да обосноват последващи
решения”, подчерта депутатът. Той бе категоричен, че
престъплението на ГЕРБ е факт. “Наличието на дюните в
защитената зона “Ахелой-Равда-Несебър” по време на
Тройната коалиция е безспорно, обобщи той.

Димчо Михалевски:

Павлова е некомпетентна

Активни граждани се обърна-
ха именно към природозащит-
ниците, защото държавните ин-
ституции през тези дни почиват,
посочи Петко Цветков от фон-
дация “Биоразнообразие”. Това
трябва да бъде променено, за
да не се стига до там всички
решения и всяко задействане да
минава през министър-предсе-
дателя. Цветков бе категоричен,
че срещата е била придизвика-
на и от медиите, които застана-
ли на страната на обществения
интерес - да се запази малкото
останало по българското Чер-
номорие. Дойдохме тук, за да
настояваме за прозрачност при
вземането на решения, прозрач-
ност на общите устройствени
планове и решенията на кмето-
ве и главни архитекти. Настоя-

ГЕРБ ще агитира срещу въпроса си за референдума
От стр. 1 посочи депутатът.

Говорителят на ЦИК Бисер Троянов
обясни, че  народни представители от
ГЕРБ са инициатори на референдума,
но това не ги задължава да агитират за
положителен отговор сред гласопода-
вателите. Неясно обаче остава защо то-
гава в ЦИК се регистрират само
застъпници на контратезата на въпроса

и ако ГЕРБ ще агитират срещу нова АЕЦ,
то те не са ли изпуснали сроковете за
регистрация и събиране на 7000 подпи-
са в защита на идеята си.

Ако някой ден дойде инвеститор и на
свой риск иска да строи, тогава пак ще
питаме народа, обясни Червенкондев,
който преди месеци твърдо защитаваше
законовото положение, че конкретен ин-

вестиционен проект не може да бъде
обект на референдум.

На въпрос дали в бъдеще е възмож-
но проектът “Белене” да бъде обявен на
търг за търсене на частен инвеститор,
както бе споменал по-рано, депутатът
заяви: “Ако референдумът е успешен -
разбира се, че чрез публичен търг ще
се уредят нещата”.

Румен Петков:

БОЙКО БОРИСОВ УНИЩОЖАВА
ПЛЕВЕНСКИЯ РЕГИОН

личен и обществен интерес, и ще
ги заведе до урните. Петков ко-
ментира, че с изявлението “три
пъти “не” на АЕЦ “Белене”, Бори-
сов е показал неспособността си
да води трайна политика по стра-
тегически за България въпроси.

“Искам да знам каква е пози-
цията на нашия кмет проф. Стой-
ков? В предизборната кампания
той заяви, че е за изграждането
на АЕЦ “Белене”. Шизофренната
позиция на Найден Зеленогор-
ски е ясна, когато е в София, е
против “Белене”, когато е в Пле-
вен, е “за” Белене. Ако тези хора
имат малко морал и чувство за
лично достойнство, трябва много
категорично да се разграничат и
да се противопоставят на тази
позиция”, категоричен бе Петков.

Еколозите:

Не може всичко да минава през премиера
ваме и за обжалваемост на ак-
товете на властта, посочи Петко
Цветков.

“Надяваме се процесът по
промяна на законодателството,
който ще е свързан с опазване
на дюните, да бъде достатъчно
публичен и да могат заинтере-
суваните да се включат, за да
бъде изпълнен Законът за нор-
мативните актове”, посочи
сдържано природозащитникът
Тома Белев. Точно той аларми-
ра на 29 декември през фейс-
бук за разораването на дюните
в местността Кокала между Рав-
да и Несебър.

На 31 декември Найденов
съобщи драматично, че преми-
ерът лично спрял багерите на
дюните, но шефката на ДНСК
Милка Гечева светкавично го

опроверга, че фирмата сама
спряла работата и заповед за
спиране на строителството не би
могло да има.

Спорният терен в Несебър
бил продаден на 27 ноември
2012 г. от МЗХ на Димитър Пе-
тров, тъст на шефа на футбол-
ния съюз Борислав Михайлов.
Петров платил 581 212 лв. - по
20 лв. квадрата. На следващия
ден обаче го препродал на
фирмата “Сле груп” на седем
пъти по-висока цена - за 4 млн.
- по 138 лв. за кв.м). Управите-
лите на “Сле груп” Станимир
Стоянов и Лъчезар Богданов са
съдружниците на Тодор Бояджи-
ев. Общата им фирма “Бийч
Холидей”, в която Бояджиев
държи 50%, е учредена на 4
септември 2012 г.

З
нителната агенция по горите
Бисер Дачев. Малко по-късно
екоминистърът Нона Караджова
съобщи, че ще освободи дирек-
тора на Регионалната инспекция
по опазване на околната среда в
Бургас Бойчо Георгиев, след като
“премине законовата процедура
по установяване на вината му”.

За отстраняването на Бисер
Дачев още сутринта съобщи Бо-
рисов пред Нова телевизия, а по-
късно земеделският министър
обясни, че причината за маха-
нето му е, че Агенцията по гори-
те не е реагирала на редица сиг-
нали при нарушения със защи-
тени територии.

Защо си отива обаче Бисер
Дачев не стана съвсем ясно, след
като още от 2007 г. спорният ка-
зус за дюните в Несебър не е в
неговата компетенция. Преди
повече от три години дюните бяха
изключени от горския фонд. Обяс-
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кратки

Сигнали за бом-
би бяха подадени
вчера в две столич-
ни училища. Това
стана още в първия
учебен ден след
зимната ваканция.

В 13,10 часа от
младежки глас на
телефон 112 е пода-
ден сигнал за по-
ставено взривно ус-
тройство в 18 СОУ
“Уилям Гладстон”.
Малко по-късно в
13,35 ч. е подаден
сигнал за бомба и
в 127 СОУ “Иван Ни-
колаевич Денког-
лу”. Вълната от сиг-
нали за бомби в
столични училища
и молове продъл-
жава вече втори
месец.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

През вчерашния ден служителите, грижещи се за софийските улици, се бореха със снега

рокуратурата отстра-
ни следовател Стане-
лия Караджова от
екипа, който разслед-

СИГНАЛИ
ЗА
БОМБИ В
ДВЕ
СТОЛИЧНИ
УЧИЛИЩА

Прокуратурата отстрани
следователка, говорила
за атентата в Бургас

ППППП
Наказанието идва след възмущение на Цветан Цветанов

ва атентата в Бургас, с по-
становление на администра-
тивния ръководител и наблю-
даващ прокурор Калина
Чапкънова, съобщиха от
окръжната прокуратура в
морския град вчера. Причи-
на за наказанието е разгла-
сената от Караджова инфор-
мация пред медиите, свърза-
на с хода на разследването,
което не е съгласувано с на-
блюдаващия прокурор и е
извършено без нейно съгла-
сие. ДУМА припомня, че на
3 януари 2013 година завеж-
дащият следствения отдел в
Бургас Караджова заяви, че
българските власти вече са
идентифицирали един от

съучастниците на взривения
или самовзривилия се теро-
рист от 18 юли. Тя разкри,
че полицията е изготвила
нов портрет на терориста
преди 2 седмици, разслед-
ването е събрало данни и за
още един - четвърти човек,
свързан с атентата. Карад-
жова обясни, че той се каз-
ва Ралф Уилям Рико, но не
даде повече информация за
самоличността му. Още
същия ден от Инспектората
на Върховната касационна
прокуратура започнаха про-
верка срещу Караджова. За
отстраняването й явно е на-
тежало и мнението на МВР.
Още на 3 януари главният
секретар на министерството
Калин Георгиев обясни, че
коментарът на Караджова е
“опасен за разследването”,

защото темата за тероризма
се следи много внимателно
на всички нива от всички
служби. Няколко часа след
това силно критично се из-
каза и вътрешният министър
Цветан Цветанов. “Твърдени-
ята на следователката не са
верни. Няма да коментирам
нищо по темата, това е
въпрос на национална сигур-
ност. Възмутен съм, че човек
от системата може да прави
подобни изказвания”, пояс-
ни той.

С новината, че има скан-
дал в българския екип от
разследващи на атентата в
Сарафово, вчера за  Изра-
ел отпътува Калин Георги-
ев. Главният секретар на
МВР има поръчение от пре-
миера Бойко Борисов да
докладва събраната в

България информация за
атентата и да я сравни със
събрани с тази от израел-
ските служби. Той ще оста-
не там три дни, а заедно с
него в Израел са и двама
директори на служби в МВР.
Българските власти на този
етап не споделят официал-
но версията на Израел, под-
крепяна от САЩ и Велико-
британия, че зад атаката
стоят Иран и шиитската гру-
пировка Хизбула. До момен-
та МВР е разпространило
само фотороботите на два-
ма души, които се предпо-
лага, че са свързани с атен-
тата. Десет дни по-късно ще
се състои Консултативният
съвет по национална сигур-
ност при президента, на
който атентатът в Сарафово
ще бъде основна тема.

Заложна къща
в Бургас
бе взривена

Заложна къща в Бургас бе за-
палена и взривена през нощта
срещу понеделник в квартал “Из-
грев”. Инцидентът е станал око-
ло 1 часа. При проверката на
обекта разследващите са уста-
новили, че през тръбата на от-
душника на тоалетната е изля-
та и възпламенена запалителна
течност. От огъня се получила
детонация, която избила входна-
та врата на помещението. На
мястото на инцидента са наме-
рени две стопилки на пластмасо-
ви бутилки и дървена пръчка с
увит на нея текстилен плат с
мирис на петролен продукт.

Над 160 снегорина
готови да
чистят София

Над 160 снегорина са в готов-
ност да чистят София, заяви
столичният кмет Йорданка
Фандъкова. Направени са две
цялостни обработки на пътища-
та в столицата вчера сутринта
- 4 и в 8 ч. Кметицата е възло-
жила влизане в квартални улици,
най-вече в южните квартали,
където снеговалежът бе по-оби-
лен - “Симеоново”, “Драгалевци”,
“Бояна”.

Такси и автобус
се сблъскаха
край Кочериново

Двама пострадаха при пътно-
транспортни произшествия на
хлъзгави пътища след падналия
вчера сутрин сняг в Пиринско.
На третостепенния път Ба-
раково-Пороминово-Стоб се
сблъскаха пътнически автобус и
такси. Пътният инцидент ста-
на към 10 ч. на заснежен и
хлъзгав път, като таксито е със
силно смачкана задна част. По-
страдал е само 58-годишният
шофьор на таксито П.П. от Бла-
гоевград. 40-годишен от Сандан-
ски също е в болница със счупе-
на ключица, след като се пре-
обърна с лек автомобил на пътя
Попина лъка-Сандански.

Фолксваген горя
в жк „Левски Г”

Лек автомобил Фолксваген е
бил запален в столичния квартал
“Левски Г”. Работи се по версия-
та за умишлен палеж. Това е по-
редният инцидент със запален
автомобил. Последната кола,
която горя в София, бе на 4
януари в столичния квартал
“Младост 3”.

107 кучета
осиновени
в Стара Загора

226 бездомни кучета са пре-
минали през приюта за безсто-
панствени животни в Стара
Загора за изминалата година,
като 107 от тях са били осино-
вени. Това съобщи управителят
на временния приют Калоян Ко-
сев. Интересът на хората към
бездомните животни се повиша-
ва, а служителите от приюта се
отзовават своевременно на всич-
ки постъпили сигнали и до инци-
денти в Старозагорско не се е
стигало. От общинския бюджет
всяка година се отделят средст-
ва за ефективното функционира-
не на приюта за безстопанстве-
ни животни, като за тази година
тепърва предстои да се гласува
размерът на отпуснатата сума,
каза още Калоян Косев.

Д
Шефът на здравната каса не декларирал 22 000 лв.

оходи за близо 22 000 лв. е про-
пуснал да декларира шефът на
Здравната каса Пламен Цеков.
От доклада на Сметната палата
става ясно, че той не е разпи-

сал и обезпечение срещу задължение
към банки в размер на 80 000 евро. В
регистъра липсват и негови имоти в
Лом и Видин. Цеков е сред 90 лица,
заемащи висши държавни длъжности,
за които проверките на ежегодните
декларации или уведомления, подаде-
ни през 2012 г., са приключили със за-
ключение за несъответствие. 201 пък
са хората, които са допуснали несъот-
ветствие във встъпителните и финални-
те си декларации пред Сметната пала-
та.

Председателят на ДКЕВР Ангел
Семерджиев не е декларирал покупка
и продажба на апартамент с площ 168
кв. м. и паркомясто в Несебър, както и
задължение към банка в размер на
90 000 евро, обезпечено с учредяване
на ипотека върху имота.

Говорителката на МВР Весела Чер-
нева е пропуснала да заяви, че
съпругът й е получил доходи от сто-
панска дейност в размер на 13 388 лв.
Зам.-директорът на областната дирек-
ция на МВР във Велико Търново Иван
Янакиев не е записал вземане към
физическо лице за 50 000 лв. Шефът
на Столичната дирекция на МВР Вале-
ри Йорданов не е декларирал придо-
биване на употребявано БМВ. Дирек-

торът на ДАНС Александър Билев не е
заявил, че съпругата му има дялове в
новосъздадено дружество. Съпругата
на Чавдар Митов, който също е дирек-
тор в агенцията, и доходите й от 7 241
лв. също липсват в декларацията до
Сметната палата. Цветанка Андреева,
която е член на енергийната комисия,
не е декларирала данни за доходи на
съпруга й за близо 13 000 лв.

Най-многобройните нарушители

идват от местната власт. Кметът на
Кюстендил Петър Паунов е пропус-
нал да отчете 32 400 лв. доходи от
наем. Кметът на Симитли Апостол
Апостолов не е заявил имот от близо
2 дка. Кметовете на Ковачевци, Слив-
ница, Драгоман, Брезник, Чирпан,
Левски, Хисаря и др. също са с про-
пуски в декларациите си. Липси има
и от страна на зам.-кметове, прокуро-
ри и следователи.

Д епутатите Деница Гаджева от “Атака”, Петя Раева от ДПС, гербаджи-
ята Владимир Тошев, Асен Агов от Синята коалиция и Петър Мутаф-
чиев от Коалиция за България също са с несъотвествия в деклара-
циите. Гаджева и Раева не са декларирали съответно 8000 и 6000

Депутати също пропуснали
да обявят придобивки

лева, а Агов и Мутафчиев - че съпругите им са придобили дялове във
фирми. Тошев е пропуснал да обяви, че е придобил употребявано “Ауди”.

Независимите депутатки Бисерка Петрова и Кристияна Петрова не са
декларирали доходи от друга стопанска дейност в размер на повече от 20
000 лева. Сметната палата е поискала данъчна проверка на придобитите от
депутата от ГЕРБ Даниел Георгиев имоти, но не е открито несъответствие
между доходите му и притежаваното от него имущество. Христо Христов от
ГЕРБ не е декларирал дялове на съпругата си в новоучредено дружество.

Областният управител на Перник Иво Петров не е декларирал вземания
за 40 000 лв. Колегата му от Ловеч Ваня Владимиров е пропуснала да
заяви имоти и дялове от фимрми, с които разполага съпругът й. Зам.-обла-
стният на Русе Веско Маринов е забравил дяловете на съпругата си в
русенско дружество.
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Столичен ДКЦ рекламира
ГЕРБ в сайта си

а пропаганда на
ГЕРБ в сайта на
20-о ДКЦ в Со-
фия алармира
вчера общин-
ският съветник
от БСП Георги
Кадиев. Той е
открил, че в сай-

Общинският съветник от БСП Георги Кадиев
пита Фандъкова дали е допустима пропагандата
на политическа сила в лечебни заведения

Съгласно Наредбата за об-
ществения ред в София в глава
4-та “Експлоатация и опазване
на общинските имоти, предназ-
начени за общо ползване”, чл.
11 ал. 14 забранява поставяне
и разлепване на афиши, пла-
кати, рекламни и пропагандни
материали освен на определе-
ните за това места, напомня
общинският съветник.

Според него това е грубо на-
рушение на наредба на Столич-
ния общински съвет, но и тежък
морален инцидент. Пациентите
на нито едно лечебно заведе-
ние в страната не би трябвало
да се делят по политическа при-
надлежност, нито да бъдат по-
литически агитирани при посе-
щение в болниците, категоричен
е Кадиев. Той настоява Фандъ-
кова да отговори дали смята, че

подобен вид пропаганда на оп-
ределена политическа сила в
лечебни заведения е допусти-
ма. Кадиев пита какви действия
ще предприеме кметицата за
осигуряване спазването на нор-
мативните актове на СО в ле-
чебните заведения, собственост
на Столичната община. След 13
ч. вчера сайтът на поликлиника-
та бе светкавично променен и
рекламата на ГЕРБ вече не се
вижда.

ДУМА припомня, че преди
два месеца Фандъкова се за-
рече да помоли служителите в
общинската адмниситрация да
махнат снимките и календари-
те на ГЕРБ и премиера Бойко
Борисов в кабинетите си. Тога-
ва тя заяви, че може да издаде
забрана само по време на пре-
дизборна кампания.

З
та е изписан удебелена абре-
виатурата ГЕРБ вертикално,
подобно на Азбучна молитва.
Кадиев е изпратил питане до
столичния кмет Йорданка
Фандъкова, в което посочва,
че на интернет страницата на
ХХ ДКЦ - София www.20dkc-
sofia.org, което е общинско
дружество под контрола на
Столична община, се вижда
текст, при който първата буква
на всеки ред изписва надписа
ГЕРБ във вертикална линия.

До 25-о число вместо до 10-о ще
внасят занапред задължителните си
здравноосигурителни вноски хората,
които трябва сами да се осигуряват.
Такива са продължително безработни,
които не получават обезщетение от
бюрата по труда, не се осигуряват от
държавата и др., както и не са регист-
рирани като самоосигуряващи се по
смисъла на Кодекса за социално оси-
гуряване. Те трябва да превеждат вно-

Безработните вече внасят здравните си вноски до 25-о число
ските в хазната до 25-о число на месе-
ца, следващ месеца, за който се отна-
сят - например вноската за текущия
януари 2013 г. трябва да се внесе до 25
февруари. Размерът на здравноосигу-
рителната вноска и за т.г. е поне 16,80
лева, съобщават от Националната аген-
ция за приходите (НАП). Те припомнят
също, че всички, за които възниква
задължение сами да внасят здравно-
осигурителните си вноски, подават в

териториалните структури на агенция-
та по постоянен адрес декларация - об-
разец 7. Тя се подава в срок до 25-о
число на месеца, следващ месеца на
възникване на задължението за осигу-
ряване от лицата, които не са осигуре-
ни на друго основание. Тоест, ако от 1
януари сте в това качество и трябва
сами да внасяте здравноосигурителни
вноски, то до 25 февруари трябва да
подадете декларация образец 7.

Здравноосигурителните права на
гражданите, които се осигуряват за своя
сметка, се прекъсват, ако не са внесе-
ни повече от 3 дължими месечни здрав-
ноосигурителни вноски за период от 36
месеца. Периодът се брои до началото
на месеца, предхождащ месеца, в кой-
то лицето потърси медицинска помощ,
платена от НЗОК. Правата се възстано-
вяват от датата на заплащане на всич-
ки дължими вноски.

На 3424 безработни се очак-
ва през т.г. да бъде осигурена
заетост по Националната про-
грама “От социални помощи към
осигуряване на заетост”. За цел-
та по Националния план за дей-
ствия по заетостта (НПДЗ) са
предвидени 17 856 038 лв. През
2012 г. планът предвиждаше в
най-мащабната програма, осигу-
ряваща субсидирана заетост на
безработни, да бъдат ангажира-
ни 5400 души, като за това бяха
предвидени 17 728 614 лв.

За друга масова програма -
“Асистенти на хора с уврежда-
ния”, са предвидени 3 хил. места
на 5-часов работен ден. Толко-
ва места са били и през м.г., но
хората са работили на 6-часов
работен ден. За т.г. по програ-
мата са предвидени само 281
хил. лв. повече.  За насърчаване
на работодателите да наемат
безработни лица до 29 г. за не
повече от 6 месеца за 2013 г. са
предвидени над 3,3 млн. лв., като
се очаква да бъде осигурена за-
етост на 1523 безработни, от тях
800 новонаети. През м.г. по про-
грамата е трябвало да бъдат
наети 1573 безработни, от тях -
1200 новонаети. Намалява и
броят на новонаетите по друга
мярка от Закона за насърчава-
не на заетостта: насърчаване на
работодателите да наемат на
работа безработни майки (оси-
новителки) с деца от 3- до 5-
годишна възраст - през м.г. но-
вонаетите е трябвало да са 200,
а през 2013 г. - 150.

Само за два месеца в София са
глобени 6500 шофьори за преми-
наване на пешеходна пътека с ви-
сока скорост. Всички нарушения
били заснети с мобилните камери
на КАТ, а данните вече са обрабо-
тени и пратени на водачите.

Най-големите нарушители са ми-
нали покрай зебрата с над 120 км/ч.
От КАТ коментират, че повечето от

Изпълнението на разчета за собствените приходи в
община Добрич през 2012 г. е 90,44%, съобщи финансо-
вият зам.-кмет Иван Колев. Анализът сочи, че най-голямо
е преизпълнението на сумата от събранните такси за
гробни места - на 253 на сто, но това са сравнително
малко средства в общия размер на собствените приходи.
След това е преизпълнението при техническите такси и
туристическият данък - на 163 процента.

От планираните 17,5 млн. лв. са събрани 15,8 млн лв.,
или с 1,6 млн. лв. по-малко. Неизпълнението на данъчни-
те приходи е 549 хил. лв, на таксите - 610 хил. лв, а
общото неизпълнение е в размер на 9,5%. Въпреки това
община Добрич е приключила годината без неразплате-
ни сметки и задължения към доставчици, клиенти, стро-
ителни услуги и други.

В същото време кметството очаква постъпления в раз-
мер на 1,1 млн. лв. от румънска страна за възстановяване
на направените разходи във връзка с окончателното при-
ключване на проекта “POFTIC” за реконструкция и раз-
ширение на зоопарка в Добрич. Несъбраните вземания
от данъкоплатци, наематели и други длъжници са около
2 млн. лв. Ако те не бъдат изплатени доброволно, ще се
пристъпи към принудителното им събиране, подчерта Ко-
лев. Той прогнозира, че финансовата 2013 г. ще е още
по-тежка от предходната.

Държавата
ще помага
на по-малко
хора без
препитание
Аида ОВАНЕС

Кметът на Созопол Панайот Рейзи е разследван от Окръжната прокура-
тура в Бургас по сигнал за нарушение при възлагане на обществени поръчки.
Сигналът е подаден от управителя на фирма “Борела” ЕООД Николай Ма-
ринов и е за обществената поръчка за поддръжка на зелената система на
общината за 5-годишен период. Проверката е била разпоредена още на 15
ноември 2012 г. и заедно с нея държавното обвинение работи вече по общо
четири сигнала срещу Рейзи. Те са на Сметната палата от 2011 г., по сигнал
за присвояване в особено големи размери, свързан с пречиствателната
станция на Созопол, по сигнал на АДФИ от 3 декември 2012 г. за нарушения
на обществени поръчки и по сигнала на фирма “Борела” - отново за
престъпване на Закона в обществените поръчки.

Сумата от таксата
за гробни места в Добрич
е преизпълнена
Дана РУСЕВА

Споровете между БТВ и
“Булсатком” доведоха и до по-
зиция на Асоциацията на
българските радио- и телеви-
зионни оператори, които заяви-
ха подкрепа в полза на меди-
ите. АБРО се позовават на
свое изследване, според което
близо 80% от домакинствата в
България разполагат с достъп
до кабелна или сателитна те-
левизия. Асоциацията отбеляз-
ва, че доставчиците определят
включването на определени
програми в мрежата си, което
е условие телевизиите да до-
стигат до хората. “Абонатите, с

И АБРО се намеси в спора между БТВ и „Булсатком“
които платформените операто-
ри разполагат, им дават изклю-
чително силна позиция в пре-
говорите с доставчиците на
аудио-визуални медийни услу-
ги и им позволяват да диктуват
икономически условия”, твър-
дят от АБРО.

 Асоциацията алармира, че
непрекъсната ценова война за
потребители между платфор-
мените оператори притиска
медиите да предлагат продук-
ция на по-ниски цени. “Самите
оператори също създават ка-
нали, които се конкурират с ка-
налите на телевизионните опе-

ратори при закупуването на
програмно съдържание и чес-
то са толерирани от операто-
рите, защото такива ексклузив-
ни програми остават достъпни
само за абонатите на самия
оператор”, отчита АБРО.

“Недобросъвестното дек-
лариране на броя абонати от
страна на платформените
оператори и подценяването
на значението на телевизион-
ното съдържание ощетява
всички страни във веригата на
производство и потребление
на културния продукт, най-
вече зрителите, които са ли-

шени от ново, качествено и
разнообразно съдържание”,
твърди АБРО. Те призовават
за спазване на конкурентно-
то законодателство от страна
на платформените оператори.
Категорично се противопос-
тавяме на всяка форма на не-
допустима пазарна координа-
ция, включително съгласува-
ното предприемане на сход-
но търговско поведение от
страна на платформени опе-
ратори, във връзка с разпро-
странението на определени
телевизионни програми, за-
явява АБРО.

Над 6500 шофьори глобени
за висока скорост край зебри

хората, които веднъж са получили
акт за превишена скорост, не си поз-
воляват повторни нарушения. При
такива глобата е 200 лв. и един ме-
сец без правото да се управлява
автомобил. По случай възобновява-
нето на учебните занятия след ко-
ледната ваканция КАТ вчера осигу-
ри присъствието на полицаи край пе-
шеходните пътеки до училища.

Още едно следствие тръгва
срещу кмета на Созопол
Красимир КРЪСТЬОВСКИ
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световния пазар цените са се
върнали в старите си рамки. Това
заяви председателят на Държав-

ната комисия по стоковите борси и
тържищата (ДКСБТ) Едуард Стой-
чев пред БНР вчера.

Брашното е поскъпнало в мно-
го малки граници и  в момента
струва 99 стотинки, въпреки че це-
ната на зърното в световен мащаб
спада, обясни още Стойчев и до-
бави, че зърненият баланс на стра-
ната е много стабилен.

Уникално слабото потребление
през последните години не дава
възможност на някои стоки да
поскъпнат. В хлебопроизводството

С 20% поскъпнало
месото за година
Само през декември цените на
храните са се повишили с 4,5 на сто

Още в началото на 2013 година Българската агенция по безопасност
на храните (БАБХ) започва да работи по проблемите, свързани с каче-
ството на българското мляко, тъй като изтича гратисният период, в който
страната ни трябва да приложи регламентите на Европейския съюз. Това
съобщи изпълнителният директор на БАБХ Йордан Войнов пред “Фокус”.
“Изтича дерогацията за качеството на млякото, това е един много сери-
озен проблем. Има вероятност, ако не се изпълнят всички изисквания,
една голяма част от млякото да излезе извън хранителната верига.
Голяма част от фермерите, които отглеждат животни за мляко, са с по-
малък брой и съответно трябва да се изпълнят определени европейски
изисквания. Трябва да се впрегнат всички усилия, за да може в края на
годината млякото, което се произвежда, да е по европейските стандар-
ти”. “Стартират срещи с представители на месната индустрия, за да бъде
лимитирано съдържанието на соя в месните продукти”, допълни Войнов,
като обясни, че целта е гражданите да консумират не само безопасна,
но и качествена храна.

Дунав мост 2 да се казва Бонония мост. Това пред-
лага Соня Мачорска от информационния център на
Дунав мост две, съобщи Агенция Фокус.

В писмо до медиите и до областния управител на
Видин Мачорска предлага изграждащият се мост меж-
ду Видин (България) и Калафат (Румъния) да се имену-
ва Bononia Bridge (Бонония мост (BG), Bononia pod (RO).

Областният управител на Видин е член на Смесения
българо-румънски комитет за създаване на дружество,
което да управлява Дунав мост 2. Мачорска иска пред-
ложението й да бъде разгледано на едно от следващи-
те заседания на комитета или да бъде сведено до зна-
нието на министъра на транспорта, информационните
технологии и съобщенията на Република България.

Бонония е името, което римляните дават на древно-
то келтско селище Дунония, където днес се намира
Видин. По време на Римската империя той е сред глав-
ните градове на провинция Горна Мизия, обхващаща
територии от днешна Северозападна България и Из-
точна Сърбия.

Държавният дълг нараства с 40.7 млн. евро през
ноември спрямо октомври, до 7.035 млрд. евро, раз-
крива доклад на Министерството на финансите, пуб-
ликуван вчера.

От тази сума вътрешният дълг e за 2.547 млрд.
евро, а външният - за 4.488 млрд. евро. Увеличението
спрямо предходния месец се дължи предимно на по-
качването на размера на вътрешния дълг в резултат
на новото вътрешно финансиране с ДЦК през месе-
ца, коментират от ведомството.

В края на ноември делът на държавния дълг към
БВП възлиза на 17.7%. В състава на този индикатор
делът на външния държавен дълг е 11.3%, а на
вътрешния държавен дълг е 6.4% от БВП.

В структурата на държавния дълг в края на пери-
ода вътрешните задължения заемат дял от 36.2%, а
външните - от 63.8%. Извършените плащания по
държавния дълг през ноември възлизат на 24 млн. лв.

Държавногарантираният дълг през месец ноем-
ври достига 536.8 млн. евро, което в номинално изра-
жение представлява намаление приблизително с 11.4
млн. евро в сравнение с октомври. Това се дължи
главно на регистрираната през месеца валутнокурсо-
ва разлика, както и на извършените погашения по
външните държавногарантирани заеми.

Към края на ноември вътрешните държавни га-
ранции са в размер 11.3 млн. евро. Съотношението
държавногарантиран дълг - БВП е 1.4%

Интересът на чужденци към
покупка на жилище у нас
постепенно става все по-обекти-

има хиляди малки производители,
които в стремежа си да оцелеят
поддържат ниски цени. Това е до-
бре за потребителя, но не е добре
за производителя, коментира той.
По думите му в действителност
най-евтиният хляб се яде в Бълга-
рия, но качеството му е по-ниско

от това в другите страни.
Заради поскъпването на гори-

вата доматите и краставиците
държат високи цени и са с 20-30
процента по-скъпи от миналата го-
дина. С 50 процента са поскъпна-
ли картофите.

Българското картофопроизвод-
ство е намаляло, отбеляза Стой-
чев, уточнявайки, че произвежда-
ме два пъти по-малко, отколкото
имаме нужда. Населението се за-
доволява с внос, посочи той.

Захарта и олиото имат стабил-

ни цени, с тенденция за поевтиня-
ване. С боба има проблем - масо-
во се внася и цената му е с 20
процента по-висока. Основната
причина отново е липсата на соб-
ствено производство, допълни
председателят на ДКСБТ Едуард
Стойчев.

Междувременно от ДКСБТ раз-
пространиха информация за индек-
са на тържищните цени, който през
декември 2012 г. се е повишил с
4,5% и достига до 1,515 пункта.
През декември 2011 г. индексът се
е повишил с 3% до 1,412 пункта.

Освен месото и фасула, спрямо
декември 2011 г. има поскъпване с
около 20 на сто и при брашното,
олиото, яйцата. Ръст в диапазона
4-12 на сто се наблюдава при це-
ната на кравето сирене, маслото,
пилешкото месо и каймата.

Поевтиняване в интервала 4-10
на сто е отчетено при захарта, ле-
щата, ориза, скумрията и трайния
салам, а измененията на цените
на кашкавала, кренвиршите и ма-
лотрайните колбаси са около 1,5
на сто.

Най-голям ръст на цената на го-
дишна база има при картофите -
45.7 на сто, и при зелето - 22.6 на
сто. Спад на цените на годишна
база с около 12 - 22 на сто има
при българските и вносните дома-
ти и при зрелия чесън.

Ръст на годишна база се на-
блюдава при цените на всички
плодове. С 42 на сто е поскъпва-
нето на лимоните и с около 12-18
на сто на ябълките, бананите, пор-
токалите и мандарините.

През декември спрямо ноември
се наблюдава значителен ръст с
около 40-45 на сто на цената на
българските оранжерийни краста-
вици и на краставиците от внос.
Поскъпване на месечна база с око-
ло 20-25 на сто е отчетено при
българските и вносните домати.

Държавният дълг
нараснал с 40.7 млн.
евро през ноември

БАБХ:

С
20% се е увеличила
цената на месото в
България за една годи-
на и се задържа на това
равнище, макар че на

Голяма част от млякото все още
е извън стандартите на ЕС

ЧУЖДЕСТРАННИЯТ ИНТЕРЕС
КЪМ БИЗНЕС ИМОТИ СПАДА

вен. Няма обаче сериозен
интерес на чужди компании,
специализирани в придобиване-

то на бизнес
имоти, към
нашата страна,
какъвто имаше
преди няколко
години. Това
отчете пред
Агенция
Фокус предсе-
дателят на
управителния
съвет на
Национално
сдружение
“Недвижими
имоти” Иван
Велков.
“Има интерес
единствено в
жилищния

сегмент, където персонални
инвеститори търсят по-скоро
сигурност и спокойствие за
собствените си спестявания.
Големият, фирменият - изчезна”,
коментира Велков. 70% - 80%
от активния интерес по отноше-
ние на жилищните имоти, е
свързан с морските курорти и
най-вече е от страна на хора от
Русия и няколко съседни бивши
съветски републики.
Интересът към планинските
курорти - няколкото, около
които и преди, и сега има
контингент от хора, които се
интересуват, е много по-малък
като процент, като обем. Там
разнообразието от гражданите
на европейски (и не само на
европейски) държави е много
по-голямо, каза още Иван
Велков.

Предлагат Дунав мост 2
да се казва Бонония

Общо 7 документации за участие в процедурата
за приватизация на БДЖ “Товарни превози” бяха
закупени часове преди изтичането на крайния срок
за заявяване на интерес към процедурата. От седем-
те пакета документи единственият напълно явен ин-
терес е от страна на най-големия румънски частен жп
превозвач Grup Feroviar Roman, собственик на дру-
жеството “Българска железопътна компания”, през
което е заявил и официално желание за участие.

Официален интерес е отправен и от Първа инвес-
тиционна банка, а останалите документации са заку-
пени от адвокатски дружества, за които все още няма
яснота чий интерес представляват. Това съобщи вче-
ра, часове преди изтичането на крайния срок, изпълни-
телният директор на Агенцията за приватизация и
следприватизационен контрол (АПСК) Емил Карани-
колов, предаде Investor.bg. Той обясни, че на този етап
няма информация зад някое от адвокатските дружест-
ва да седят руските държавни железници, за чието
участие имаше спекулации през последните седмици.

Останалите 5 участника са адвокатските дружест-
ва “Юриста груп” ЕОД със седалище София; “Георгиев
Тодоров и Ко”; “Григоров и съдружници”, както и два-
мата адвокати Валентин Иванов и Тодор Ангелов.

РУМЪНСКИ ПРЕВОЗВАЧ
И ПИБ ИСКАТ
ТОВАРНИТЕ ПРЕВОЗИ
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В периода до 12.01.2013 г. времето ще се задържи студено, като се очакват
валежи в по-голямата част от страната. Минималните температури ще останат
в границите на -5/-80С, а максималните стойности ще се колебаят около 2/30С.

НАЦИАНАЛНА АСОЦИАЦИЯ
НА ЗЪРНОПРОИЗВОДИТЕЛИТЕ

ВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТО

МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО И ХРАНИТЕМИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО И ХРАНИТЕМИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО И ХРАНИТЕМИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО И ХРАНИТЕМИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО И ХРАНИТЕ

Влезе в сила новата Наредба №19/25.10.2012, която регламентира
възможността за застрояване на земеделски земи без промяна на предназ-
начението им. Новата наредба регламентират изграждането в земеделските
земи от собствениците им на семейни стопанства, включващи селскосто-
пански постройки и помещения за обитаване от домакинствата на собстве-
ниците на земята, и/или на лицата, които произвеждат селскостопанска
продукция от съответните земеделски земи.

Според приетата наредба, за да се извърши такова застрояване, за кон-
кретния имот трябва да бъде приет подробен устройствен план (ПУП). В
съответствие с действащия ЗУТ такъв ПУП трябва да е съобразен с приетият
общ устройствен план, а когато такъв липсва, ПУП се придружава с обос-
новка за социално-икономическата, техноустройствената и екологичната
допустимост на предлаганото строителство. С новата наредба са променени
и параметрите на допустимото застрояване - площта на застрояването може
да достигне до 10% от площта на всички имоти, собственост на физическото
или юридическото лице в границите на едно землище. Лицата, които желаят
да извършат строителство в собствени земеделски земи, трябва да подадат
искане до кмета на общината, придружено от документ за собственост,
скица, издадена от общинската служба по земеделие или от службата по
геодезия, картография и кадастър по местонахождение на имота, с вписани
ограничения при ползването им, както и от положително становище от обла-
стната дирекция “Земеделие”. Въз основа на такова искане кметът на об-
щината има правомощието да разреши изработване на ПУП за конкретните
имоти. Изключение от изискването за изработване на ПУП е предвидено за
случаи, в които застрояването касае имот с площ до 10 дка, в които случаи
е достатъчно издаването на виза за проектиране от страна на главния ар-
хитект на общината. Разрешаването на строителството също следва общите
принципи на ЗУТ, като разрешението за строеж се издава въз основа на
документ за собственост, влязъл в сила ПУП (или виза за проектиране),
одобрен инвестиционен проект (съгласно чл.144, ал.1, т.3 от ЗУТ), разреше-
ния за право на водоползване, електрозахранване, включване на отпадъчни-
те води в съответния водоприемник, както и съответните заключения и
оценки от органите на околната среда, здравен контрол, санитарен контрол,
противопожарна охрана, когато такива се изискват по действащото законо-
дателство в зависимост от предназначението на съответния строеж.

ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”

До 11 януари 2013 г.
земеделските произво-
дители могат да канди-
датстват за подпомагане
по Схемата за подобря-
ване на качеството на
плодове и зеленчуци.

Заявката се подава в
областните дирекции на
ДФЗ по постоянен адрес
на физическото лице или
по адрес на управление
на юридическите лица.
Право на подпомагане
имат производителите на
домати, краставици, пи-
пер, ябълки, череши, праскови, нектарини, кайсии, зарзали, които са серти-
фицирани от Българската агенция по безопасност на храните (БАБХ).

Стопаните трябва да отглеждат най-малко 0,4 хектара зеленчуци или 0,5
хектара плодове. Помощта се определя на тон сертифицирани продукти.
Схемата за подобряване на качеството на плодове и зеленчуци, произвеж-
дани в България, се финансира със средства от ЕС.

Задължават земеделските
производители да се оборудват с ЕСФП

Всеки земеделски
производител, в случай
че има измервателно ус-
тройство, трябва да про-
вери в сайта на Българ-
ския институт по метро-
логия дали съответния
уред е одобрен за из-
ползване и ако това е
така, то земеделският
производител е
задължен да се оборуд-
ва с ЕСФП. При условие
че такова устройство лип-
сва или то не присъства в
регистъра на одобрените
и земеделският произво-
дител продължава да зарежда от собствени съдове (цистерни), той е длъжен
като получател по доставка на течни горива, да подава данни към НАП за
доставеното/полученото количество гориво (съгласно чл.118, ал.8 от ЗДДС),
независимо дали е закупил горивото в брой или по банков път. При земе-
делските производители, които зареждат резервоарите на земеделската
си техника директно от бензиностанции или автоцистерни, оборудвани с
ЕСФП, не възникват задължения за подаване на данни към НАП. Всички
тези изисквания ще влезнат в сила три месеца след приемането на изме-
ненията и допълненията на Наредба № Н-18, която предстои да влезне за
разглеждане в парламента.

БЪЛГАРСКА АГЕНЦИЯ ПО
БЕЗОПАСНОСТ НА ХРАНИТЕ

12 селища на община Смолян и едно населено място в община Мадан
са под карантина заради рак по картофите.

За първи път заболяването е констатирано в края на 2011 година. Взети
са проби, направено е обследване на площите, след което заразата е
потвърдена от БАБХ. Наложена е петгодишна карантина на заразените
площи в смолянските села Подвис и частично в селата Лъка и Търън. До
момента са взети над 1400 почвени проби и от тях са изследвани близо

500, тъй като се правят по оп-
ределен лабораторен метод,
който изисква време.

Предприети са ограничител-
ни мерки в тези селища. Ос-
новно те са насочени към за-
брана движението на картофи-
те от тези села и предлагането
им на пазар, а също така из-
ползването им за посадъчен
материал. Другата забрана е
тази за движение на земедел-
ска техника извън землищата
на посочените села, което
може да бъде причина за раз-
пространяване на заразата.

НОВИНИ

НСИ публикува първите икономиче-
ски сметки за отрасъл “Селско стопанст-
во” за 2012 г. Според представените
данни, реалният индекс на дохода в
сектора през 2012 година нараства с
8.7% спрямо 2011 г. Крайната продук-
ция по базисни цени за 2012 г. е в раз-
мер на 8 656.6 млн. лв, което представ-
лява ръст с 1.8% спрямо предходната
година. Повишението се дължи изцяло
на ръста на цените от 11.9 на сто.

За 2012 г. се отчита за трета поред-
на година намаление на физическия
обем на произведената продукция за
страната.

В структурата на крайната продук-
ция най-голяма дял се пада на зърне-
ните култури - 29.8% на сто, следвани
от техническите култури - 18.3 на сто.
Селскостопанските животни са с отно-
сителен дял от 14.6 на сто, а продукти-
те от животновъдството - едва 13%.
Нисък остава делът в крайната продук-
ция от плодовете и зеленчуците - съот-
ветно с дял от 3.7% и 2.5%. При сектор
“Растениевъдство” намалението на фи-
зическия обем на произведената про-

Национален статистически институт
дукция е с 10.4 на сто спрямо 2011 г.
Най-голямо е намалението при произ-
водството на техническите култури - с
24.4 на сто поради неблагоприятните
климатични условия. Продукцията от
животновъдството също отчита спад за
2012 г. Намалението на физическия
обем на произведената продукция е със
7.5 на сто, спрямо 2011 г. и това се
дължи основно на намалението на про-
дукцията от животновъдството с 11.1%.

През 2012 г. стойността на междин-
ното потребление в селското стопанст-
во е в размер на 5 359.4 млн.лв. В срав-
нение с 2011 г. тя нараства с 0.6% в
резултат на увеличение на цените със
7.1% и намаление на обемите с 6.1%.
Най-голям дял в междинното потребле-
ние заемат фуражните добавки - 29.7%,
следвани от влагането на горива и
масла - 22.6%.

Брутната добавена стойност в сел-
ското стопанство през 2012 г. е в раз-
мер на 3 297.2 млн. лв и нараства с
3.8% спрямо предходната година, кое-
то е в резултат на увеличението на
цените с 20.7%.
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та от икономиите върху европейските
икономики, съобщи EUobserver.

“Прогнозите значително са подце-
нили увеличението на безработицата и
спада във вътрешното търсене, свърза-
ни с фискалната консолидация”, се каз-
ва в документа.

След като накратко споменаха про-
блема в икономическата прогноза на
МВФ през октомври, Бланкард и Лей
обясняват по-подробно и допълват с
математически формули защо служите-
лите, които правят прогнозите, са
объркали оценката за ефекта от стро-
гите бюджетни съкращения в страни
като Гърция, Португалия и Испания.

В документа се подчертава, че той
не трябва да бъде смятан за отразяващ
мнението на МВФ. Тъй като темпът на
бюджетните съкращения беше много

Двама бивши министър-председатели на Чехия - Ян Фишер и Ми-
лош Земан, са фаворитите на президентските избори в централноев-
ропейската страна, които са насрочени за 11 и 12 януари 2013 г.,
съобщава РИА “Новости”, като цитира проучване на местната социоло-
гическа агенция CVVM.

Това са първите преки президентски избори в Чехия в новата исто-
рия на страната, след като досега държавният глава се избираше от
двете камари на парламента.

Според социолозите намерението си да гласуват за Ян Фишер са
заявили 22,5% от анкетираните, срещу 19,5 на сто за Милош Земан. На
трето място застава заместник-председателят на чешката социалдемо-
кратическа партия Йержи Дистибир.

Великобритания ще настоява
пред партньорите от Европейския
съюз да увеличи правомощията си
да не допуска в страната гражда-
ни на ЕС, които се облагодетелст-
ват от британските социални по-
мощи и здравеопазване, без да
работят.

Премиерът Дейвид Камерън
даде интервю в неделя за Би Би
Си, два дни преди в парламента
да бъдат представени подробнос-
ти за промените, които Лондон ще

Партия Народ на свободата и популисткото дви-
жение Северна Лига постигнаха предизборно спо-
разумение преди изборите през февруари, съоб-
щи бившият италиански премиер Силвио Берлус-
кони в интервю за частната телевизия Ер Те Ел.

“Имаме папа тази нощ. Беше подписано спо-
разумение между нас и Северната лига. Аз под-
писах лично, а от името на Северната лига под-
писа (бившият министър на вътрешните работи в
правителството на Берлускони) Роберто Марони,
който ще бъде кандидат в Ломбардия. Аз ще бъда
лидерът на умерените”, заяви Берлускони. Името
на премиера “ще трябва да бъде решено в слу-
чай, че ние спечелим”, допълни той предпазливо.

Берлускони заяви, че националният секретар
на партия Народ на свободата Анджелино Алфано
би могъл да е бъдещият италиански премиер, ако
десноцентристите спечелят парламентарните из-
бори през февруари. “Алфано може да бъде наши-
ят кандидат за премиер, а аз може да съм ми-
нистърът на икономиката”, посочи Кавалера. “Аз
съм лидерът на коалицията и аз ще реша кои други
партии да влязат в нея, а в случай на победа кой
ще е кандидатът за премиер, който да предложим
на държавния глава”, допълни Берлускони.

Партия Народ на свободата значително изо-
става в социологическите изследвания от Демо-
кратическата партия, голямата лявоцентристка
формация, оглавявана от Пиер Луиджи Берсани.

Берлускони договори
коалиция със
Северната лига

БРИТАНСКИ МЕДИИ:
БЪЛГАРИТЕ СА
„СОЦИАЛНИ ЛЕНТЯИ”

настоява да се предоговорят с
Брюксел. В момента единствено
граждани на България и Румъния
не могат свободно да се установя-
ват във Великобритания, но това
не може да продължи след про-
летта на 2014 г.

На Острова медиите твърдят,
че 29 милиона българи и румънци
ще предизвикат поредната вълна
имигранти от новите страни в ЕС
и призовават за мерки срещу по-
тенциалните “социални лентяи”.

ПРИЗНАНИЕ ОТ МВФ:

Има грешки
в политиката
на икономии
Негативите от строгите бюджетни съкращения бяха
подценени, твърдят водещи икономисти от организацията

по-бърз, а растежът - много по-слаб от
предвиденото през 2010 г., математи-
ческият коефициент, който отразява
ефекта от реформите върху растежа, е
много по-висок от първоначално очак-
вания от икономистите на МВФ. Вместо
да бъде близък до нулата, което озна-
чава никакви грешки, за 2010 г. той е
бил около 1.6 според документа. Мо-
делът е бил коригиран през следващи-
те години. Сега МВФ препоръчва по-
малко бюджетни съкращения за Гърция
и други затънали в рецесия държави.
Пол Томсън, представител на МВФ за
Гърция, миналия февруари предупреди
за негативния ефект от строгите мерки
за икономии и настоя за забавяне на
бюджетните рестрикции. Същевремен-
но и шефът на МВФ Кристин Лагард
призова за повече време за Гърция и
второ преструктуриране на дълга.

“Тройката” международни кредито-
ри за Гърция обаче освен МВФ включ-
ва също Европейската комисия и Евро-
пейската централна банка, които все

още настояват за съкращения, припом-
ня изданието. Според Германия, която
влага най-много средства в спасител-
ните фондове, фискалната консолида-
ция продължава да бъде условие но-
мер едно за следващите плащания.

Междувременно австрийският вест-
ник “Ди Пресе” отново потвърди инфор-
мацията, че Ирландия се подготвя за
своето излизане от европейската спаси-
телна схема и за завръщането си на
международните капиталови пазари.
“Очакваме съвсем скоро да напуснем
спасителната програма, която приехме
в края на 2010 година”, заяви ирланд-
ският министър на външните работи и
търговията Имън Гилмор. Министърът
посочи, че страната ще запази спаси-
телния пакет от 85 млрд. евро от ЕС и
МВФ, но от края на 2013 г. отново ще се
върне на капиталовите пазари. “Обсъж-
даме с представителите на “тройката” -
ЕЦБ, ЕК и МВФ, какво трябва да напра-
вим, за да излезем от спасителната
програма”, посочи министърът.

Американски
безпилотен
самолет,
използван за
разузнаване,
бе открит във
водите край
Централните
Филипини,
съобщиха
местните
полиция и
военноморски
сили, цитирани
от АФП.
Рибари открили
3,6-метровия
безпилотен
самолет край
остров Масбате
и го издърпали на
брега. Машината
е предадена на
филипинските
ВМС

Снимки БГНЕС

Бивши премиери фаворити
за президент на Чехия
Бивши премиери фаворити
за президент на Чехия
Бивши премиери фаворити
за президент на Чехия
Бивши премиери фаворити
за президент на Чехия
Бивши премиери фаворити
за президент на Чехия

В
одещите икономисти от МВФ
Оливър Бланкард и Даниел
Лей изготвиха специален
доклад за техни предишни
грешки в прогнозите за ефек-

При пожар във ферма в Китай
загинаха шест души и повече

от 10 бяха ранени

Човек на Обама
поема ЦРУ

Съветникът на американския
президент Барак Обама по въпро-
сите на тероризма Джон Бренън
ще поеме ЦРУ, предаде агенция
“Ройтерс”. Държавният глава
предложи кандидатурата на
Бренън за ръководител на разуз-
навателната централа пред
Конгреса във Вашингтон. Той е
работил в ЦРУ в продължение на
25 години. Обама обмисляше
Бренън да стане шеф на разуз-
навателната служба още през
2008 г., но впоследствие Бренън
се оттегли, след като станаха
ясни подробностите около мъче-
нията на затворници в базата
Гуантанамо.

4-ма убити заради
неплатена сметка

Спор заради неплатена смет-
ка в ресторант в Западна Индия
е прераснал в сблъсъци между
индуси и мюсюлмани, при които
са загинали четирима души, а
други 175 са били ранени, преда-
де АФП. Хората са загинали, след
като полицията е открила
стрелба, за да овладее ситуаци-
ята. Сред ранените има 113
полицаи. В града е въведен ко-
мендантски час, за да се избег-
нат нови прояви на насилие.

Ким Чен-ун
раздаде бонбони за
рождения си ден

Севернокорейският лидер
Ким Чен-ун по случай рождения
си ден е изпратил по килограм
бонбони на всяко дете в страна-
та, спазвайки традиция, поста-
вена от неговия дядо Ким Ир-
сен, съобщава агенция Ренхап,
позовавайки се на държавните
медии в КНДР. Бонбони са полу-
чили всички деца под 10-годишна
възраст. Южнокорейски анализа-
тори коментират, че акцията
на Ким Чен-ун цели да укрепи
имиджа му на “щедър и загрижен
лидер на страната”, както и да
затвърди “култа към личността
на младия лидер”.

В Китай
отбелязаха
Рождество

На 7 януари милиони право-
славни християни в Китай от-
празнуваха Рождество. Тържест-
вено богослужение се проведе в
храма “Успение на Пресвета
Богородица” на територията на
руското посолство в Пекин. На
празничната рождественска ли-
тургия присъстваха стотици
граждани на Русия, България,
Гърция, Македония и Украйна,
работещи и живеещи в китай-
ската столица, а също солидна
група православни французи и
американци. По неофициални дан-
ни в Китай живеят около 70 млн.
християни.
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не на броя на служителите в
евроинституциите, както адек-
ватни промени в социалната
сфера. Мерките ще предизви-
кат недоволство сред служите-
лите, но вероятно ще се харе-
сат на държавните лидери, ко-
ито призоваха за икономии,
коментира БНТ.

Жителите на малко унгарско градче
не успяха да спрат кръщаването на ме-
стен парк на името на лидера на стра-
ната от времето на Втората световна
война и съюзник на Хитлер Миклош
Хорти. Свиканият по тяхно настояване
референдум се провали заради ниска
активност, предаде вестник “Дейли те-
леграф”.

Парк в градчето Дьомрьо, недалеч
от Будапеща, бе кръстен миналата го-
дина на Миклош Хорти по предложе-
ние на крайнодясната партия “Йоббик”
- третата по големина политическа сила
в парламента. Местни жители, ядосани
от решението, предизвикаха референ-
дум по темата, но той беше обявен за
невалиден, защото в него участваха
само 18 процента от имащите право на
глас, съобщи унгарската осведомител-

В изказването си за
Рождество директорът на
Сръбската агенция за
Косово Александър Ву-
лин е нарекъл Косово
“място”, съобщава косов-
ското издание KS
Reporter, позовавайки се
на сръбска медия. Косов-
ските медии коментират,
че за първи път предста-
вител на сръбското пра-
вителство нарича Косово
“място”, а не “провинция”.

“Пожелавам през но-

засегнатите от кризата страни в
Европа половината от младежите
са без работа. В Германия обаче
младежката безработица е едва
8 на сто. Южна Европа се
обръща за пример към Германия
и правителството е готово да
окаже начална помощ, пише
вестник “Ди Велт”.

Статистическите данни раз-
криват драмата на Португалия.
До 2020 година над половината
от търсещите работни места в
страната ще имат ниска квали-
фикация. В същото време едва
15% от позициите ще бъдат за
хора с ниска квалификация.

Подобна е ситуацията в
Гърция и Испания. Драматичното
състояние на младежите кара
страните от Южна Европа да
търсят начини за промяна на
своя модел за образование и
квалификация. Те искат да се
възползват преди всичко от
германския успешен пример,
подчертава “Ди Велт”.

За компаниите, които осигу-
ряват обучение за младите и
редуцират работните им часове,
вместо да ги уволняват, в

ЕК предлага реформи
в евроинституциите
Предвижда се съкращаване на служители, увеличаване
на работното време и на пенсионната възраст

Един от спорните въпроси
на срещата на европейските
лидери през ноември бяха раз-
ходите за европейската адми-
нистрация. Някои държави,
включително България, искат
орязването им. Това е на път
да се случи, ако бъдат приети
предложенията на Европейска-
та комисия за икономии.

Предложението включва
съкращаване на 5% от служи-
телите, увеличаване на работ-
ната седмица без увеличаване

на заплащането, увеличаване
на пенсионната възраст, назна-
чаване на повече хора на вре-
менни договори, вместо на
постоянни, намаляване на па-
рите, които служителите полу-
чават за разходи за прибира-
не в родните им страни по вре-
ме на почивка. Припомняме, че
заради инфлацията от 2004 до
2011 г. покупателната способ-
ност на заплатите на еврослу-
жителите е намаляла с почти
осем процента.

К
ато спестовна мярка
Европейската коми-
сия предлага до
2017 година редица
мерки за намалява-

За груб обиск в домовете на шестима граждани от македонския гр. Струми-
ца, които са с двойно македонско-българско гражданство, алармират от граж-
данското сдружение Български културен клуб - Скопие. Обискът е извършен на
2 януари 2013 г. от служители на македонското министерство на вътрешните
работи под претекст за проверка за фалшифицирани документи.

Шестимата граждани били нотариално упълномощени от граждани на Ре-
публика Македония с българско самосъзнание да ги представляват при канди-
датстване и получаване на българско гражданство. Македонските власти за-
почнаха и тази нова година с “подарък” за човешките права и добросъседските
отношения, коментират от сдружението.

Обискираните са били подложени поотделно на 2-3-часов разпит в полици-
ята. Един от тях е бил отведен демонстративно с чувал на главата. Полицейски-
те служители са казали на разпитваните, че нямат право на жалба и са ги
заплашвали да не се оплакват на българското посолство. Задържаните са били
освободени от разпита, без да им е предоставена никаква заповед или писмен
документ относно целите на задържането им.

В един от случаите обискът е направен в присъствие само на малолетни
деца, без техния баща, който се прибирал от пътуване в България. Още при
минаването на границата македонските митничари са го уведомили, че у дома
му се прави обиск. След завръщането му в Струмица, проверката продължила
в неговия офис, от който са били иззети 22 готови български паспорта, 22 лични
карти и 30 комплекта документи за кандидатстване за българско гражданство.

В друг случай са били отнети 52 медицински удостоверения от здравни
институции в РМакедония, надлежно преведени и легализирани в България за
целите на придобиване на българско гражданство, а в трети случай са били
отнети 20 медицински удостоверения. На всички обискирани временно било
забранено да напускат РМакедония.

Мнозина от пострадалите са направили писмени оплаквания до Българския
културен клуб - Скопие. Според тях тази поредна акция на властите има цел да
сплаши македонските граждани, изразяващи българската си етническа принад-
лежност.

Най-ниската заплата на
служител в европейските ин-
ституции е 1847 евро, колкото
получава шофьор, най-висока-
та - 18 370 евро получава ди-
ректор на генерална дирекция.

Заради изоставането в ин-
дексирането институциите все
по-трудно привличат на рабо-
та топ специалисти от по-бога-
тите държави, защото разлика-
та в заплатата, която предлага
Брюксел и тази във Великобри-
тания, Швеция и Финландия,
например, е голяма. Съкраще-
нията ще увеличат натоварва-
нето на администрацията, коя-
то всъщност е по-малка от тази

в отделните държави, занима-
ваща се с подобна дейност.

В дирекцията по земеделие
на Европейската комисия ра-
ботят почти 40 пъти по-малко
служители, отколкото в земе-
делското министерство на
Франция, а в европейската
дипломатическа служба - шест
пъти по-малко хора, отколкото
в британското външно минис-
терство.

Очаква се мерките на коми-
сията да доведат до икономии
от един милиард евро в пери-
ода до 2020 година, както и до
нови стачки на служители в
институциите.

ГЕРМАНСКИЯТ ПРИМЕР

Как да се справим
с младежката безработица?

Косово се превърна в „място”
вата година да няма не-
успехи на нашите инсти-
туции и прекратяване на
сръбското държавно
присъствие на това мяс-
то. Заради това останете
където сте и не спирайте
да вярвате, че майка
Сърбия ще е тук, дори
повече от досега”, призо-
вава Вулин косовските
сърби.

На 5 януари пък Косо-
во забрани на Николич
да посети меса в право-

славен манастир, неда-
леч от Прищина. Косов-
ският вицепремиер Хай-
редин Кучи обясни това
решение с наложената
от сръбските власти за-
брана за посещения на
политици от Косово в
южните райони на
Сърбия, където живеят
предимно етнически ал-
банци. Кучи заяви, че ако
сърбите снемат ветото,
сръбският президент ще
може да посети Косово.

Парк в унгарско градче ще носи
името на съюзник на Хитлер

на агенция МТИ.
Хорти, автократ, който управлява от

1920 до 1940 г., когато е свален от на-
цистка Германия, прокарва антиеврей-
ски закони, вкарва страната в несигу-
рен съюз с Хитлер и е на власт, когато
започва изпращането на унгарски ев-
реи в лагерите на смъртта. Той обаче е
почитан от някои като герой, застанал
начело на страната след комунистиче-
ската революция от 1919 г. и тежката
загуба на две трети от територията на
Унгария с Трианонския мирен договор
от 1920 г.

Между 1948 и 1989 г., в социалисти-
ческа Унгария, Хорти бе смятан за фа-
шист, но след 1989 г. крайнодесни ор-
ганизации и общественици успяха до-
някъде да го реабилитират историчес-
ки, отбелязва “Дейли телеграф”.

Японският премиер Шинзо Абе и неговата управляваща
партия започнаха първия си за годината пълен работен
ден, като изпяха националния химн, разглеждано от кри-
тиците като символ на отминалия империализъм и милита-
ризъм, предаде Ройтерс. Връщането на власт на 58-годиш-
ния Абе породи опасения в страната и чужбина за завой
на дясно в политиката на Япония.

“Ние върнахме управлението в ръцете на партия, която
може храбро да изпее “Кимигайо” в началото на работата
и действително може да направи първата стъпка, за “да си
върнем Япония”, е казал премиерът, след изпяването на
химна насреща на Либерал-демократическата партия.

“Кимигайо” - кратка, меланхолична мелодия, чийто текст
възхвалява император от неясното минало, е национален
химн на Япония от 1868 г. насам.

АБЕ ЗАПОЧНА РАБОТНИЯ ДЕН
С ПЕЕНЕ НА ХИМНА

ВВВВВ
Германия са предвидени
данъчни облекчения. Стряска-
щата статистика за младежката
безработица в Европа, а и по
света принуждава към преструк-
туриране на пазара на труда и
на практиките. Германската
програма за чиракуване, която
през 1969 г. е преструктурирана
в програма за професионално
обучение, води началото си още
от старата еснафска система.
Именно в нея се крие успехът
на германците при справянето с
младежката безработица. Ус-
пехът на германската дуална
система за квалификация и
преквалификация - микс от
учене и практика, е подтикнал
страни като САЩ и Индия да
копират този модел при своите
политики.

Системата за чиракуване
предлага 344 обучителни курса.
През 2011 г. 570 хил. души са
се записали за нови обучителни
курсове сравнени с 520 хил.
записали се в университет. Дори
през 2011 г. компаниите не са
успели да попълнят 30 хил.
места за обучение.

Арести и конфискация
на бг паспорти в Македония
Арести и конфискация
на бг паспорти в Македония
Арести и конфискация
на бг паспорти в Македония
Арести и конфискация
на бг паспорти в Македония
Арести и конфискация
на бг паспорти в Македония



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

10 ВТОРНИК 8 ЯНУАРИ 2013

Свят

Ч

Бреговата патрулна служба на Русия започна да въвежда
в експлоатация патрулни кораби от новия клас “Командор”

като “Херлуф Бидструп”, който освен хеликоптери може
да носи на борда си и безпилотни самолети

Охраната се готви за поход

На граничната служба на
ФСБ (Федералната служба за
безопасност) на Русия й
“отвориха очите”. Електронни
очи. Техническото превъоръ-
жаване през последните
години и подмяната на
остарялата техника с нова
позволиха на бреговата
охрана да се обзаведе с
кораби, от чиито палуби могат
да излитат хеликоптери и
безпилотни летателни апарати.
Първият корабен безпилотник
огледа акваторията на море-
то на черноморския участък
на държавната граница още
през 2010 година. Там под-
разделенията на бреговата
охрана получиха граничен
кораб 2-ри ранг. След тях
патрулен кораб получиха
граничарите в Далечния
изток. Неговата задача е да
охранява морските биологич-
ни ресурси. Построяването на
нови кораби, от чиито палуби

Граничарите получиха нови кораби, които могат
да пренасят хеликоптери и безпилотни самолети

Тимофей БОРИСОВ

строят много удобен за
екипажа.
Има още един модел, който
се разработва сега - това е
прототип на несамоходен
дебаркадер (плаващ пристан
- бел. прев.). Зад това стран-
но наименование се крие
кораб, който ще се използва
в Каспийско море. На него
ще се разполага координаци-
онният щаб на морските
подвижни постове на държав-
ната морска инспекция на
граничните органи. Каспий-
ско море си има своя специ-
фика: това са бракониерите,
които използват бързоходни

освен безпилотници могат да
излитат и леки хеликоптери,
не е приключило. Серийното
строителство на кораби от
този тип се извършва в две
корабостроителници в Санкт
Петербург и Владивосток.
В още една корабостроител-
ница се разработва по-
сериозен, ако може така да
се каже, кораб. Според
морската класификация това
е граничен патрулен кораб 1-
ви ранг. През последните
двадесет години в Русия не
са строили кораби от този
клас. И дори по съветско
време никога не са правили
такива кораби.
Предполага се, че корабост-
роителите в Зеленодолск ще
го предадат през 2014
година, от 2015-а ще започне
серийното производство.
Граничарите не крият и къде
ще служи новата техника.
Това е Арктика. Ако преди
нашите северни граници се
охраняваха предимно от

“генерал Мраз”, то сега в
условията на глобалното
затопляне и очакването на
кръглогодишна навигация по
северния морски път такива
мощни кораби ще бъдат
необходими.
- Корабът има високи показа-
тели за мореходност и
автономност, а също така
категория на ледно укрепва-
не клас “Arc-4”, което ще
позволи той да бъде използ-
ван целогодишно в Баренцо-
во и Берингово море, а в
замръзващите арктически
морета - през летно-есенния
период по трасетата на
северния морски път - уточ-
ниха в Граничната служба.
От палубата на този кораб
може да излита хеликоптер
от средна класа. Благодаре-
ние на новата автоматика и
модерния навигационно-
тактически комплекс корабът
ще бъде лесно управляем.
Той ще е освен това и иконо-
мичен, което ще му позволи
да изминава над 10 хиляди
мили. Той е оборудван така,
че на борда му ще може да
се спортува и пълноценно да
се почива в свободното
време. Корабостроителите го

лодки. За да може ефектив-
но да ги гоним и бързо да
оформяме протоколите,
важне е всичко, както се
казва, да ни е под ръка, а не
в пристанището.
- През последните години
успяхме да заменим остаре-
лите катери, предназначени
да служат в реките и езера-
та, а също така в крайбреж-
ните морски зони - съобщиха
ни в Граничната служба. -
Всяка година получаваме 40
единици високоскоростни и
икономични катери, в това
число и катери на въздушни
възглавници.

Честита Нова Година на всички. Духът
на Новата година е дух на нова решител-
ност, нови обещания и ново усещане и
чувство за оптимизъм. Както нещата, ко-
ито си обещаваме на Нова година, така и
тези чувства често избледняват бързо. Но
тази година мисля, че ситуацията ще бъде
много по-различна. Решимостта и волята
на социалистите и демократите в цяла Ев-
ропа е много по-голяма, какъвто е и на-
шият ангажимент за развитието на един
нов Европейски съюз. Уверен съм, че про-
гресивните сили в цяла Европа ще след-
ват плътно своята решителност и воля не
само през януари, не само през пролетта,
но през цялата година. 2013 г. ще бъде
годината, в която европейските граждани
решават, че ЕС е демокрация, не техно-
крация.

2013 г. е жизненоважна година за
Европейския съюз и за всички европейци.
Това е година на ключови избори, резул-
татите от които ще предопределят тона
за развитието на Европа за поколение
напред. Италианските граждани ще полу-
чат възможността да упражнят своите
демократични права през месец февруа-
ри, последвани от гражданите на Малта
през месец март. Избирателите в Хърва-
тия ще имат възможността да гласуват за
пръв път за свои представители в Евро-
пейския парламент в началото на месец
юли. В моята страна, България, ще се про-
ведат парламентарни избори по-късно
през същия месец.

След лятната пауза с пословичен
гръм и трясък идва нова поредица с избо-
рите в Австрия през септември, и, разби-
ра се, тези, чиито резултати биха могли
да имат най-голямо значение за развити-
ето на ЕС - парламентарните избори в
Германия. Извън ЕС ще се проведат пар-
ламентарни  избори в Исландия, Албания
и Норвегия.

Не можем да подценяваме въздейст-
вието на тези национални избори върху
европейския политически  пейзаж. Ето
защо за мен е чест да оглавя нашия общ
проект в навечерието на изборите за
Европейски парламент през 2014. ЕС е
нещо повече от сбор от неговите държа-

2013 г. е година на
ключови избори за Европа

Сергей Станишев:

За да работи, Европейският съюз трябва да бъде демокрация, не технокрация, работеща
на принципа „разделяй и владей”, призовава в своя статия лидерът на ПЕС и на БСП

ви-членки: той притежава демократични
и икономически компетенции в и извън
своите граници. Тази година повече от
всякога е необходимо да работим заедно
на всяко едно ниво, за да се гарантира,
че ЕС е символ на прогрес по целия свят.
Националните избори във всяка една
страна, всяка една изборна победа, тряб-
ва да бъде стъпка напред към 2014 г. и
към по-обединена, прогресивна и соци-
ална Европа.

Тази поредица от избори, от Италия
до Германия, ще определи нашия общ
проект, нашия  Европейски съюз. Едно от
най-добрите преимущества, което може-
те да имате в политиката, е да имаш
импулс, движеща сила. Със силен импулс
всяка стъпка става по-лесна. Изборите в
Италия ще са движещата сила за превръ-
щането на 2013 година в “година на Ев-
ропейския прогрес”. Имам вяра в този
импулс, защото вярвам в успеха на Пиер
Луиджи Берзани и неговата Демократи-
ческа партия. Съставената за участие в
изборите в края на февруари лявоцентри-

стка коалиция в Италия от Демократиче-
ската партия, Социалистическата партия
и “Ляво и свобода” е силна. През февру-
ари Пиер Луиджи ще даде на италиан-
ския народ право на надежден и демо-
кратичен избор - избор, който прекалено
дълго време липсваше в италианската по-
литика. Това е демократичен избор, за-
щото връзката между правителството и
народа е кръвоносната система на всяка
система на управление - изгуби ли се тази
връзка, се губи чувството за отговорност.
И надежден избор, защото твърде дълго
италианците са подложени на бутафорна
политика - диета на стар хляб и безсмис-
лени циркове. Така че през февруари ще
видим Италия обърната към Демократи-
ческата партия в търсене на отговори.

Няма съмнение, че острите гласове на
пазарите ще се чуват високо и че те ще
продължат да се оплакват, тъй като спо-
ред тях винаги има за какво, но по-мъдри-
те гласове, тези, които все още вярват, че
финансовият сектор трябва винаги да слу-
жи на реалната икономика, ще надделе-

ят. Ние ще надделеем, благодарение на
този нов дух на решителност, чрез който
ще накараме икономиката да започне да
работи в полза на обикновените хора.
Този дух намира отражение във всички
наши кандидати. В Джоузеф Мускат в
Малта, в моя приятел Петер Щайнбрюк в
Германия. Всички ние споделяме този нов
устрем. На тази решителност ще бъдем
свидетели през годината и с ваша помощ
тя ще ни позволи да получим нов прогре-
сивен мандат във Виена, в Осло, и нови
прогресивни правителства в Рим, в Ла Ва-
лета, в София, и, разбира се, в Берлин.
Тези прогресивни гласове ще се съберат
в Европейския съвет и ще се присъединят
към своите другари от Белгия, Кипър,
Дания, Словакия, Румъния и Франция, за
да започне изграждането на основите на
нов Европейски съюз, основан на споде-
лени сили.

С подновената страст и вяра на наше-
то прогресивно семейство, е налице реа-
лен оптимизъм, че най-накрая ще се
обърне внимание на тревогите на милио-
ни европейци. И тези опасения трябва да
бъдат адресирани, защото Европа е до-
стигнала критична точка. Пет години на
страдание в резултат от икономическата
криза е твърде дълъг период. Това е пе-
риод, който е белязал живота на милиони
хора. Безработицата засегна много семей-
ства и попари многобройни надежди за
добро бъдеще. Хората чувстват все по-
нарастваща неудовлетвореност, тъй като
консервативните политици продължават
да проповядват същите послания на стро-
ги икономии, свити услуги и несправедли-
ви жертви.

Сега е времето всеки гражданин да
вдигне европейския паспорт в ръка и да
каже - достатъчно. Време е всеки човек,
който има право на глас, да каже: “Евро-
па е изградена на разбирането, че обе-
динени ще успеем, а не на принципа “раз-
деляй и владей”. Време е всеки европеец
да напомни на тези консервативни поли-
тици, които буквално със своите решения
и политики разрушиха хиляди животи, че
за да работи, Европейският съюз трябва
да бъде демокрация, не технокрация.
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Интервю

На 30.12.2012 г. Нова телевизия излъчи репортаж със
семейство от Сопот, което работи във ВМЗ. Завод с
огромни традиции в тази област. През годините на
социалистическото управление ВМЗ-Сопот и другите
като него носеха изключително много валута на Бълга-
рия. Тогава 80-90% от валутата в нашата страна идваше
от военната промишленост, а с нея се закупуваше нова
техника за селското стопанство, за промишлеността, за
здравеопазването и другите отрасли.
Живял съм в държавата, управлявана от цар Борис III,
след това в социалистическа България, сега живея в
демократична България. Демократи, управляващи
България, решиха, че всичко, построено от властта на
социалистическите правителства, трябва да се събори и
унищожи. И го сториха. Но ето ги още по-големите
демократи, които с големи обещания дойдоха на власт с
овчедушното одобрение на мнозина българи. Обещания-
та бяха замразени във фризера. Започна се строителст-
во на тоалетни, пречиствателни станции и на магистрали.
Забрави се, че има един народ, който чака увеличение

Иванка Иванова:

Спре ли заводът, регионът
е обречен на гибел
Само за заплати не са разплатени до момента над 2 млн. лева, не знаем
какво е бъдещето на предприятието, твърди лидерката на КНСБ във ВМЗ-Сопот

Интервю на Ева КОСТОВА

Ðàáîòàòà, êîÿòî ïî ïðèíöèï èìàìå
êàòî äîãîâîðè, íå å äîñòàòú÷íà, çà äà äàäå
çàåòîñò íà ïåðñîíàëà íà 100 ïðîöåíòà

 Оптимистка ли сте след среща-
та вчера на министри и синдикати?

- Всички институции са ангажираха
с конкретни срокове за приватизация-
та на завода. Като мине процедурата,
новият собственик вече ще може да
плати част от дължимите суми на пер-
сонала. Все пак нещо, което не е факт,
подлежи на съмнения.

 Защо пак възобновихте стач-
ката във ВМЗ-Сопот от вчера, 7 яну-
ари?

- Стачните действия продължават
поради простата причина, че все още
нямаме отговор на всички въпроси,
които ни вълнуват. А основният въпрос
това е какво е бъдещето на ВМЗ - за-
етост на персонала, работа и запазва-
не на работните места, а също така и
редовно заплащане на трудовите
възнаграждения.

 Преди време вашият директор
г-н Стоенчев каза, че имате догово-
ри с неембаргови държави и сигурно
се получават някакви пари. Къде са
тези пари? Би трябвало да сте
процъфтяващо предприятие, а пък
то хората ви гладуват, не могат да
си платят наемите, разчитат едва
ли не само на милостта на роднини и
добри самаряни...

- Работата, която по принцип имаме
като договори, не е достатъчна, за да
даде заетост на персонала на 100
процента. Това е първото нещо. Вто-
рото е, че от сключването на тези до-
говори авансово са изконсумирани па-
ричните средства по тях. Например
една сделка ние просто трябваше да
я приключим като продукция и да я
издадем, защото доста преди това
авансово бяха изядени всичките пари
по нея. Сумичката, която се отпусна
преди Нова година - 1 милион лева, с
намесата на премиера, също бе с пари
от два договора, платени авансово.
Тези договори на практика тепърва ще
ги работим т.г. Основният проблем е
липсата на финансови средства, на до-
статъчно финансови средства, за да
може да се изплащат редовно запла-
тите, за да могат да се покриват теку-
щи разходи, а също така и да се заку-
пуват материали, за да могат да бъдат

За Нова година с лютеница

работен ден от т.г. и на практика от
днес продължават стачните действия,
а също така предстои среща в София
с министрите Делян Добрев и Тотю
Младенов, на която ще поставим тези
чисто синдикални въпроси и които са
жизненоважни с отговорите за нас, а
именно, както казах - работа, редовно
плащане на заплатите и въобще бъде-
щето на предприятието.

 А докъде стигна процедурата
по приватизирането на завода?

- Към този момент все още тече про-
цедурата за приватизация и тя е вече
на последния етап, а именно канди-
дат-купувачът, който остана само един,
би трябвало вече да реши да подаде
оферта за закупуване на предприятие-
то или преустановяване на участието.

 В приватизационните намере-
ния бяха изтъкнати социалните кла-
узи, които държавата да осигури,
какво по-точно предвиждат тези
клаузи?

- Да, в стратегията има залегнали
социални клаузи, които би трябвало
да бъдат записани в приватизацион-
ния договор на бъдещия купувач като
негово задължение, а това именно е
запазване на персонала за срок от 3
години, а също така и фонд “Заплата”
не по-малка от тази за предишната
година, в която има одитен доклад -
2011 г., а също така и спазване на
колективния трудов договор, тъй като
ние имаме подписан колективен тру-
дов договор в предприятието, в който
има параметри, които са много по-
добри отколкото в Кодекса на труда и
нормативната уредба.

 Значи ли това, че сте застра-
ховани от съкращения? Колко човека
работят сега във ВМЗ - Сопот?

- Малко над 3 хиляди души.
 И има обещание, че няма да се

пипа съставът, така ли?
- До този момент не е имало съкра-

щения във ВМЗ, независимо от про-
блемите и трудностите, които имаше
пред предприятието. Тези клаузи на
практика касаят новия купувач, той
трябва да ги поеме като ангажименти,
които трябва да спази.

 А вие като синдикат какво пра-
вите в тази насока?

- Вече проведохме една среща с
кандидат-купувача, която обаче беше
повече опознавателна. Предстоят ни
нови срещи, за да можем да разберем
съответно какви са неговите намере-
ния, защото в крайна сметка не е ху-
баво да се прави приватизация зара-
ди самата приватизация, а по-скоро
тази приватизация да бъде едно спа-
сение за дружеството, тъй като вижда-
ме, че държавата се оказа лош стопа-
нин и една приватизация съответно би
трябвало да се направи със сериозен
тактически инвеститор, който да раз-
вива това предприятие, тъй като в ре-
гиона просто няма какво друго да се
работи. И регионът просто ще бъде
обречен на гибел.

на пенсии и заплати, на жизнения уровен на българина.
От телевизията научихме, че семейството от Сопот
посреща Нова година с... лютеница. Малкото момиченце
не ще се зарадва на играчка, донесена от Дядо Коледа.
Защото “Дядо Коледа” строи магистрали. И сигурно това
не е единственото семейство, което посреща Нова
година с горчилка и мъка в гърдите.
Народът боледува от недохранване, има хора, които
измират в мизерия, и с радост, че животът им свършва
се прощават с теглилата, които ги сполетяха особено
през последните 3 години. И ще гледат отгоре как по
магистралите и метрото в София пътуват чужденците и
милионерите, а България и българите, които още живеят,
се стопяват като мартенски сняг. И ще остане в история-
та, че тук, на Балканите, е имало една държава и един
народ с развито земеделие, мощна индустрия, висока
култура и добро здравеопазване.
Ще допуснем ли това да се случи?

подсигурени с материали договорите
и да бъдат съответно изработени.

 Знаете ли колко са публичните
задължения на предприятието в мо-
мента и дълговете му към контра-
гентите?

- Не мога да цитирам такава цифра.
Това, което по принцип се носи в ме-
дийното пространство (50 млн. лв. пуб-
лични задължения и 90 млн. лв. дълг
към контрагенти - б.р.), някъде там е
истината. Но наистина задълженията
на ВМЗ са доста солидна сума.

 Има и доста натрупани
задължения към персонала все още
неплатени, както става ясно от про-
теста. Колко са тези задължения?

- Заплатите за октомври и ноември
и аванс за ноември и декември - до
този момент над 2 милиона лева.

 Хората от предприятието в
момента в отпуска ли са? Доколкото
разбрах, ви разпуснаха преди Нова
година.

- Днес (7 януари - б.р.) е първият ни

‘
‘

ИВАНКА ИВАНОВА е родена през май 1961 г. в Карлово, живее в
Сопот. Завършила е технически университет във Варна и икономи-
ка в София. От март 1995 г. се занимава активно със синдикална
дейност, от юли 2002 г. е лидер на КНСБ във ВМЗ-Сопот, а от
ноември същата година е председател на Федерацията на синдика-
тите от военнопромишления комплекс.

Илия ВЕЛИКОВ, Велико Търново
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Общество
8

Датата

ВЕСЕЛКА
ВЕНКОВА

Дюни отнесоха
горския

КРИСТИЕЛА
СИМЕОНОВА

Път с изход

БАБИНДЕН. Древен празник, запазен от
езически времена и
до днес по нашите
земи, посветен на
акушерките. Обред-
ността през този ден
е подчинена главно
на желанието да се
засвидетелства по-
чит и уважение към
възрастните жени, които са “бабували” на ро-
дилките. От 1951 г. 21 януари е обявен за ден
на родилната помощ и на акушерките и гине-
колозите.

1904 - УМИРА ФЕЛИКС КАНИЦ, АВСТРО-
УНГАРСКИ АРХЕОЛОГ, ЕТНОГРАФ И ГЕО-
ГРАФ (Р. 1829 Г.). Посе-

щава България 18 пъти, а ре-
зултатът са уникални трудо-
ве с исторически, етнораф-
ски и географски характер.
За “Оригинална карта на
Дунавска България и Бал-
кана” с обозначени 3200 се-
лища, 35 манастира и кре-
пости е награден със златен
медал на Географски конгрес (1876 г., Па-
риж). Картата е използвана по време на Рус-
ко-турската война (1877-1878) от руското ко-
мандване. Картите на Феликс Каниц са из-
ползвани и на Берлинския конгрес на Вели-
ките сили (1878) за установяване следвоен-
ните граници на Балканския полуостров. По-
четен гражданин на Ловеч от 18 юли 1902 г.

1911 - РАЖДА СЕ ЙОРДАНКА ГЕОРГИЕВА
ЧАНКОВА - KАТЯ, ДЕЯТЕЛКА НА РЕВО-
ЛЮЦИОННОТО МЛАДЕЖКО И РАБОТНИ-
ЧЕСКО ДВИЖЕНИЕ В БЪЛГАРИЯ (УМИРА
1944 Г.). Участничка в съпро-

тивителното движение по време
на Втората световна война. Член
на Политбюро на ЦК на БРП(к).
Партизанка от Втора софийска
народоосвободителна бригада.
Една от петимата от РМС. На 30
май 1944 г. е ранена тежко в сра-
жение c жандармерия над с.
Елешница, заловена жива и разстреляна.

1935 - РАЖДА СЕ ЕЛВИС ААРЪН ПРЕСЛИ,
АМЕРИКАНСКИ ПЕВЕЦ И АКТЬОР (УМИ-
РА 1977 Г.). Емблематична фи-

гура на популярната култура от
средата на XX в., той често е нари-
чан само с първото си име Елвис и
е определян като Краля на рокен-
дрола, или просто Краля. Най-про-
даваният солов изпълнител в исто-
рията на популярната музика. Но-
миниран е за 14 награди “Грами”,
като печели 3 от тях, а освен това получава и
“Грами” за цялостен принос. Умира в дома си
в Грейсланд вероятно от свръхдоза приспива-
телни и успокоителни.

1949 - СЪЗДАДЕН Е СЪВЕТЪТ ЗА ИКОНО-
МИЧЕСКА ВЗАИМОПОМОЩ (CИВ). Иконо-

мическа организация на соци-
алистическите държави. Нещо
като Източен блок, еквивалент
на Европейската икономичес-
ка общност, но изграден на ге-
ографски принцип в много по-висока степен
от ЕИО. Разпуснат е на 28 юни 1991 г.

1973 - ИЗСТРЕЛЯНА Е СЪВЕТСКАТА КОС-
МИЧЕСКА СОНДА „ЛУНА 21”. Намиращи-

ят се на борда й “Луноход
2” слиза от основната кон-
струкция на повърхността
на Луната и провежда са-
мостоятелни изследвания в
продължение на 146 дни.
През това време изминава
37 км по повърхността, заснема 86 панорами
и предава 80 000 снимки. Масата на самия
луноход е 836 кг, а общата маса, доставена
на Луната заедно със спускаемия модул, е
1814 кг.

2004 - ЛАЙНЕРЪТ „КРАЛИЦА МЕРИ 2” Е
КРЪСТЕН ОТ КРАЛИЦА ЕЛИЗАБЕТ II. Пътни-

ческият кораб е
плаващ град. В
него има казино,
нощен клуб, спа-
център, вино бар,
15 ресторанти и барове, библиотека и дори пла-
нетариум. В сравнение с “Кралица Мери 2” “Ти-
таник” е малък. Лайнерът, който може да носи
на борда си 2620 пасажери, е построен за го-
дина и половина, тежи 151 400 т, мощността му
е 157 000 к.с. и е с 50 м по-дълъг от Айфело-
вата кула. До 2006 г. той е най-големият пътни-
чески кораб, когато е изместен от гиганта
“Freedom of the Seas” - круизен кораб, собст-
веност на американо-норвежка компания.

Често я наричат “доб-
рият ученик” на ЕС. За
разлика от Гърция, която
постоянно се бори да из-
бегне фалита и се моли
за благосклонността на
Меркел и компания, Ир-
ландия има амбицията да
стане първата държава в
еврозоната, която се от-

казва от спасителната си
помощ.

През ноември 2010 г.
страната получи помощ на
стойност 85 млрд. евро от
“тройката”. През второто
тримесечие на 2012 г. се
проявиха първите призна-
ци на възстановяване -
Ирландия постигна скро-
мен растеж от 0,4 на сто.
Но безработицата остава
висока - 14,6% през ноем-
ври. Разбира се, най-сил-
но болезнените мерки за
икономии в замяна на
спасителната помощ се
усещат от населението.
Но явно ирландското пра-
вителство е осъзнало за-
робващата тежест на
“спасителните” заеми и
техните опустошителни

последици. Съвсем скоро
страната очаква тройката
кредитори да предложи
опции за излизане от про-
грамата, за да облекчи
бремето, което тегне над
страната, и да не попадне
във водовъртежа, подоб-
но на Гърция.

Според ирландския
министър на външните
работи и търговията Имън
Гилмор излизането от
спасителната програма
цели да стимулира расте-
жа и възстановяването.
От доста време икономи-
сти и анализатори алар-
мират, че съкращенията
не са пътят към стабили-
зиране и растеж на из-
падналите в рецесия ико-
номики. Шефът на МВФ

Кристин Лагард още в
края на миналата година
призова за забавяне на
темпото. И от самата ор-
ганизация вчера поясни-
ха, че има грешки при из-
числяването на ефекта от
строгите бюджетни съкра-
щения.

Докато заробващите
спасителни заеми се
превръщат в път без из-
ход за страни като
Гърция, които затъват все
повече в рецесия, Ир-
ландия ще се окаже
светъл пример за успеш-
ното изправяне на крака
и излизане от порочния
кръг на задлъжнялостта.
А се появяват индикации,
че и Португалия ще я
последва.
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Титанично

ГЕОРГИ
АРГИРОВ

С поредните си управ-
ленски решения собстве-
ниците на ЦСКА от фир-
ма “Титан” определено
водят към гибел най-ус-
пешния български клуб.
С титанични усилия биз-
несмените смениха по-
ловин дузина треньори, в
резултат на което от-

борът изпусна на два
пъти почти сигурни шам-
пионски титли. Най-тра-
гична обаче е политика-
та на унижаване на до-
казани треньори като
Любослав Пенев, Милен
Радуканов, а сега и
Стойчо Младенов.

От уволненията обаче
страдат всички - треньо-
рите, реномето, верните
фенове. В същото време
собствениците Димитър
Борисов и Иво Иванов
дават милиони за
издръжка на “армейци-
те”, но не заделят пари,
за да подобрят базата на
клуба. Поради което
“червените” не играят
домакинските си мачове
на “Българска армия”. А

след неуспешните сезо-
ни няма как в Борисова-
та градина да дойдат
нито добри чуждестран-
ни треньори, нито дока-
зани футболисти.

Последната жертва
Стойчо Младенов също
доказва недалновидност-
та на управленците. С две
от трите титли на ЦСКА
за новия век Младенов е
в сърцата на “червена”
футболна България. Той
обаче започна сезона
само с дузина полеви
играчи заради забрана-
та за трансфери в ЦСКА,
а новите попълнения му
бяха наложени, без да
има пръст в селекцията.
“Червените” отпаднаха от
словенския “Мура” в пре-

сявките за Лига Европа,
но след мъчителния
старт в първенството се
съвзеха и спечелиха
“вечното дерби”, после
отстраниха шампиона
“Лудогорец” за Купата на
България и ще започнат
пролетния дял четвърти -
на точка от призовата
тройка. Затова и фенове-
те издигнаха лозунги в
подкрепа на уволнения
треньор. Само собствени-
ците обаче му намериха
цаката заради точката и
непопадането в челната
тройка.

Така дават алиби на
новия треньор, ако титла-
та отново се окаже блян
за 31-кратните шампио-
ни на България.

Що е то дюни и имат ли
място по Черноморското ни
крайбрежие ще се разбе-
ре до една година, когато
екоминистерството даде
дефиниция и вкара в ре-
гистър въпросните природ-
ни образувания. Във физи-
ческата география дюна се
нарича пясъчен хълм, кой-
то предпазва сушата от
вълнението на морето при
буря. Това пише в енцикло-
педиите. За нас обаче
дюна ще е това, което
реши екипът на Караджо-
ва. Ако рекат, че по родно-
то крайбрежие дюни няма,
значи няма. “Спорният ка-

зус” ще бъде обсъден с
премиера. И точка.

Преди повече от три
години дюните бяха изклю-
чени от горския фонд у
нас. Което не попречи
след скандала за разора-
ните дюни между Равда и
Несебър да отгърми шефът
на Изпълнителната аген-
ция по горите Бисер Да-
чев. Найденов каза вчера,
че “така смятал преми-
ерът”. Вината на Дачев е,

че не бил информирал за
казуса зам.-министърката,
която узакони с подписа си
продажбата на дюните в
Несебър. За нея пък ми-
нистърът каза, че била
просто юрист, а не специ-
алист и експерт...

Дачев е едно от първи-
те назначения на Първия -
на 20 август 2009-а бе
сложен за зам.-председа-
тел на агенцията, а два
месеца по-късно я оглави.

Завършил зоология, после
и горско дело, бил главен
инженер и директор в ня-
колко горски стопанства,
началник на РУГ в Кюстен-
дил, началник на отдел в
НУГ. От гори сигурно раз-
бира, но от дюни? Пък и
не му е работа.

Този, който разбира,
обаче остава, щели да го
проверяват... Той е дирек-
торът на РИОСВ-Бургас
Бойчо Георгиев, издал

документ, че теренът от 29
дка не е част от “Натура
2000” и че не е необходи-
мо да се прави ОВОС пре-
ди разрешението за стро-
ителство. Дюни ли?

Борисов сменя бушон,
но не дефектния. Абе, Да-
чев май просто да не е в
правилната схема? Защо-
то, както уверено заяви
важен кадър от управля-
ващите, случайни хора при
нас няма!
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Наука

Грипът е остра вирусна инфекция, причинява се от грипния

вирус - Influenza virus, с два типа - А и В. Предава се по

въздушно-капков път.

  Около болния се създава “заразна зона” 2-3 метра с

висока концентрация на грипни вируси:

- при кихане се отделят 10 до 15 хиляди вирусни частици;

- при кашлица - 100 до 800 хиляди вирусни частици;

- при говор говор - 250 вирусни частици/мин.

Всяка година от 5% до 30% от населението се заразява, 95%

от заразените се разболяват, от тях 47% развиват усложнения.

При грипна епидемия се спазват наколко основни правила:

- минимум контакти с болни от грип;

- избягване на места, където има много хора;

- често миене на ръцете; предпазване на очите

и лигавиците от докосване с неизмити ръце;

- хранене с богата на белтъчини и витамини храна;

- предпазване от преохлаждане;

- прием на витамин С в повишени дози - до 1 грам дневно;

- при болен в семейството е необходимо изолиране в отделна стая,

индивидуални кърпи и прибори за хранене; често проветряване; маски

за останалите членове на семейството;

- при първите симптоми да се търси лекарска помощ, да не се прибягва

до самолечение!

„ГРИПНИ” СЪВЕТИ

Чакаме грипа
в края на януари

Вирус с нежното име Виктория ще е главният враг,
твърди известният вирусолог акад. Ангел Гълъбов

Този година грипът засега не ни
тормози особено. В края на 2012 г.
са отбелязани само традиционните
за сезона респираторни инфекции,
засягащи дихателния тракт,
особено при децата, а тези ин-
фекции - макар и най-различни,
не са грип, отбелязва известният
вирусолог и водещ специалист у
нас по антивирусни вещества
акад. Ангел Гълъбов. Доскоро той
бе директор на Института по
микробиология при БАН, който е
асоцииран член на знаменитите
институти “Пастьор” във Франция,
където се създават голяма част
от разпространените в света
ваксини. Институтът по микробио-
логия по качество се нарежда
сред първите звена на “Пастьор”
в света, както отбелязват самите
френски партньори.
Очаква се грипната вълна да
пристигне у нас към края на
януари и да се развие основно
през февруари. По думите на
акад. Гълъбов данните на главния
държавен здравен инспектор доц.
Ангел Кунчев сочат, че в момента
в България няма грип и не е
изолиран нито един грипен щам.

Велиана ХРИСТОВА

- Акад. Гълъбов, след като в послед-
ните години преживяхме свински,
птичи и какъв ли не грип, какво тряб-
ва да очакваме тази година?

- Главният враг се казва Виктория
и е от познатия тип АH3N2, който от
1968 г. насам е основен причинител
на сезонните грипни вълни в Европа
и у нас. Изключваме само свинския
грип преди три години. Виктория е
наследник на досегашния грипен щам
Пърт и е изолиран преди година в
австралийския град Виктория. На този
грип се дължат над три четвърти от
заболяванията през сезона на грипа
в Южното полукълбо, той дава пора-
жения най-вече при децата и при
възрастни хора над 60 години. В мо-
мента в Европа Виктория е отбелязан
в Дания, Холандия и Шотландия, по-
малко в Португалия. Но и в Европа
засега болните от грип относително
не са много.

Втори вид грип, който е възможно
да се появи, е от типа В и е познат
като Уисконсин, той пък е потомък на
вируса Брисбейн и също е изолиран
за пръв път в Австралия. Обикновено
на него се дължат само 2-3 процента
от заболяванията, но миналата година
той неочаквано се активизира и при-
чини 20 на сто от случаите. Третият
тип е щам от типа AH1N1, нарича се
Калифорния и е наследник на свин-
ския грип, но се очаква той да има
много малък потенциал, засяга най-
вече малките деца и хората в млада
възраст. Вероятно възрастните имат

някакъв вид имунологична памет и
устояват на този вирус.

Още през февруари миналата годи-
на се знаеше, че това са трите вида
грипни вируси, които можем да очак-
ваме през настоящата зима, и Светов-
ната здравна организация ги обяви за
включване във ваксините. Има ги във
всички ваксини, така че хората, които
са се ваксинирали, могат да очакват,
че са защитени или поне заболяване-
то при тях ще мине по-леко.

* * *
Обичайните симптоми на грипа (ин-

флуенцата) са добре познати - заболя-
ването започва внезапно, с втрисане,
с болки в мускулите и ставите, силна
отпадналост, главоболие, което не
минава от обикновените лекар-
ства. Вирусът е силно заразен,
предава се по капков път и
ако в семейството има болен,
обикновено всички вкъщи го
прихващат. И тази година се
очаква от грип да се разбо-
леят от 500 000 до 700 000

души, обикновено у
нас умират от грип
около 2000 до 3000
души на година -
възрастни хора със
слаб организъм или хро-
нично болни.

Симптомите се
развиват до два дни,
първоначално каш-
лица и хрема няма,
температурата може да стигне
до 38-39 градуса, казва акад.
Гълъбов. Вирусът се развива
само в белите дробове и зася-
га дихателните пътища, но при
размножаването си взаимо-
действа с местната имунна си-
стема, което води до появата
на т.нар. оксидативен стрес (от-
клонение в обмяната). И про-
дуктите на този стрес не само
предизвикват първите сиптоми
на заболяването, но увреждат
малките съдове и могат да ув-
редят всички органи и системи
в организма - централната
нервна система стомаха, жле-
зите с вътрешна секреция и
пр., обяснява ученият. Затова
грипът е заболяване на целия
организъм, подчертава той. И
лечението му трябва да бъде

комплексно.

Какво трябва
да правим още при първите

симптоми?

Много е важно вирусът да се атаку-
ва в първите два дни, акцентира акад.
Гълъбов. Болният трябва да се справи
с пораженията в белите дробове, да
засилва имунната си система и да се
пребори с оксидативния стрес. Не за-
почвайте с антибиотик, той няма ни-
какъв ефект върху вируса, предупреж-
дава ученият. Затова пък някои анти-
биотици могат да увредят бактериал-
ната флора на стомашно-чревния тракт
и дори имат потискащ ефект върху
имунната система. Което пречи на ор-
ганизма да се справи с грипа и от-
слабва защитата му срещу инфекция.

Лекуването трябва да започне с хи-
миотерапевтици - “снаряди, атакуваши
врага”, съветва Ангел Гълъбов. Не се
подвеждайте и не бъркайте думата, иде
реч не за химиотерапията при туморни
заболявания, тя е съвсем различно
нещо, казва той. Става дума за вещест-
ва, които по принцип атакуват паразити-
те, бактериите, гъбичките, вирусите, без
да засягат клетките на организма.

“Снарядите”, за които говори уче-
ният, са два типа. Единият е лекарстве-
ният препарат Оселтамивир (ние може
да си го кажем с познатото търговско
название Тамифлу). Той атакува грип-
ните вируси тип А и В. Вторият препа-
рат е Римантадин, който има влияние

само върху вирусите тип А, но според
акад. Гълъбов той вече е по-малко
ефективен, защото се е използвал
масово и безразборно по света дори
при птичия грип и вирусите са мутира-
ли спрямо него и са по-устойчиви. При
най-малките деца тези препарати не
бива да се използват.

Разбира се, при висока температу-
ра и кашлица се приемат и конвенцио-
нални противотемпературни, отхрачва-
щи и прочее средства.

Преборете
„оксидативния стрес”

Паралелно със споменатите препа-
рати трябва да се приемат антиокси-

данти, за да се справи организмът с
оксидативния стрес. Най-добрият анти-
оксидант е витамин Е (100 мг на ден),
който може да се приема от хора след
пуберитетната възраст. Много добре
витамин Е се съчетава с витамин С (500
мг на ден), който е позволен и за мал-
ките деца.

Третият компонент в мерките сре-
щу грипа са веществата с доказан
ефект за стимулиране на имунната

система. В нашите аптеки се продават
много видове продукти за стимулира-
не на имунната система, но номер едно
е комбинацията от диво индиго, бял
кедър и ехинацея (известният Есбери-
токс), смята проф. Гълъбов.

Антибиотици - кога?

Все повече българи при грип се
лекуват сами, карат заболяването “на
крак” (при което масово заразяват
околните), купуват от аптеките някакви
противогрипни лекарства и ако болест-
та не минава, накрая сами си предпи-
сват “широкопрофилен” антибиотик.
Нищо по-вредно и неразумно от само-
лечението няма, казва акад. Гълъбов.

Дали има усложнения от грипа, дали е
започнала да се развива бактериална
инфекция и дали е нужно да се при-
ема антибиотик трябва да реши един-
ствено личният лекар. При преслушва-
нето той трябва да познае, че се раз-
вива процес с бактерии или пък да
прати болния на рентгенов преглед, за
да се установи има ли начало на брон-
хопневмония, на възпалителен процес
в белия дроб, обяснява ученият.

Акад. Ангел Гълъбов
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На фокус

С
След парламентарните избо-

ри през 2013 г. България ще
бъде управлявана не от една
партия, а от коалиционно мно-
зинство в Народното събрание.
Това коалиционно мнозинство
ще определи състава на кабине-
та - неговата насока, характери-
стика и мобилност. Според мен
това не е само прогноза на со-
циологическите агенции, а и
предстояща реалност.

Най-вероятно след изборите
страната ни ще бъде управлява-
на от коалиция, състояща се от
БСП и  партии, влезли със сери-
озен брой гласове в парламен-
та. Логично е предстоящата
коалиция да се създаде под ло-
зунга: “Да спасим България” и  да
обедини партийни формации,
които се афишират като леви, ли-
берални или десни. БСП е заин-
тересована да работи за форми-
рането на такава коалиция,
първо, защото няма да получи
нужните проценти за самостоя-
телно управление, и второ, по-
неже ръководството на соцпар-
тията не се и съмнява, че сегаш-
ната ситуация в страната е пре-
калено тежка, за да бъде пре-
одоляна с усилията  на един
партиен субект.

По всичко изглежда, че ГЕРБ
няма да е в състояние да съста-
ви парламентарна коалиция не
защото ще катастрофира като
НДСВ през 2009 г., а понеже,
запазвайки статута си на силно
представила се партия, едва ли
ще реши въпроса с намирането
на коалиционни партньори, кои-
то да подсигурят мнозинство в
Народното събрание. Разбира
се, в предизборния процес, а и
по време на самите избори, ГЕРБ
ще прибегне към

драстично използване
на властовите си

ресурси

в името на изборната победа -
медийни манипулации, полицей-
щина, фалшифициране на избор-
ните резултати, вселяване на
страх и чувство за несигурност в
населението и пр. Но използва-
нето на такива методи едва ли
ще помогне на ГЕРБ, както тях-
ната употреба не помогна на
президента Саакашвили в по-
следните парламентарни избори
в Грузия. Нелепа е надеждата на
Борисов, че Яне Янев ще го спа-
си от беда, все едно сам да се
поставиш в положението на
удавник, уловил се за сламка.

Струва ми се, че Бойко Бо-
рисов започва да осъзнава
дъното на приближаващия се
крах. Затова  в последните си
публични прояви е странно не-
уверен, избухлив или показно
толерантен, едва сдържа емо-
циите си, мъчейки се да напо-
доби Баща на нацията, заре-
ден с оптимизъм. Няма как
Мъжът от Банкя да не знае, че
вътрешните му ресурси за под-
крепа са изчерпани, и то най-
вече защото икономиката и
социалната политика през  уп-
равлението на ГЕРБ претърпя-
ха пълно фиаско.

Доколкото съм информиран,
западноевропейските  покрови-
тели на Бойко Борисов вече са
вдигнали ръце от него, разоча-
ровани от раковите разсейки на
неговия непрофесионализъм и
некомпетентност. Тук става дума
за ръководители на големи
държави, в които управляват
десни партии. Така че единствен

ВРЕМЕ ЗА КОАЛИЦИИ
Какви са перспективите за следизборно коалиране
на БСП, когато целта е спасяване на България?

Чавдар ДОБРЕВ

лъч за спасение на Борисов си
остават САЩ, демонстрирали
поддръжка на премиера и при
последното му посещение във
Вашингтон. Всеки човек обаче,
запознат поне отчасти с “маньо-
врите” на великите държави, е
наясно, че те не се церемонят
със своите марионетки, щом ста-
нат бреме за тях. Нима интереси-
те са САЩ биха се с нещо
накърнили, ако, да речем, място-
то на Борисов го заеме Криста-
лина Георгиева - еврокомисар и
бивш вицепрезидент на амери-
канската Световна банка?

Впрочем, грамите на Джон
Байърли - бившия американски
посланик в София, по повод на
“лицето” Бойко Борисов, са
най-неопровержимо доказа-
телство за американското от-
ношение към премиера ни.
Борисов сега губи равновесие
не толкова поради вътрешните
неблагополучия, колкото от
прояждащата го мисъл, че

Западът го е
„отписал”

че е взел решение да го заме-
ни с друга фигура. Затова си е
поставил скрита “свръхзадача”
- ГЕРБ да продължи и в новия
парламент да бъде партия със
сериозно влияние, което би га-
рантирало оттеглянето му от
властта с цената на по-малки
лични загуби.

Както потвърди председате-
лят на БСП Сергей Станишев,
за соцпартията е от огромно
значение  още отсега да опре-
дели позицията си спрямо об-
лика на евентуалната парла-
ментарна коалиция, в която ще
вземе участие, спрямо харак-
тера на бъдещото коалицион-
но управление на България.

Ще споделя няколко съжде-
ния във връзка с този въпрос,
които биха могли да се имат
предвид при създаването на
една бъдеща парламентарна
коалиция.

ГЕРБ нанесе непоправими
удари през своето управление
не единствено върху традици-
онните леви ценности чрез па-
губна социална политика, ряз-
ко понижено жизнено равнище,
голямо увеличаване на безра-
ботицата и др. Но което е не
по-малко съществено, партия

ГЕРБ порази
фундаментални

национални ценности

сред които попадат ценности с
ляво или дясно съдържание.

Ше посоча няколко приме-
ра. Въвеждането на груба по-
лицейщина в българския жи-
вот, покушенията върху демо-
крацията, регламентирането
на икономически и медиен мо-
нополизъм, въдворен от гербе-
рите, едва ли могат да бъдат
определени като атакуване
единствено на леви ценности.
В развитите буржоазни страни,
управлявани от десни прави-
телства, свободата и демокра-
цията се признават за фунда-
ментални ценности на модер-
ното общество. По подобен
начин отнемането на над два
милиарда лева от бюджета на
Здравната каса, закриването
на болниците по места, влоше-
ното здравеопазване се разми-
нават с политиката на европей-
ските десни партии. Не е нуж-
но да се доказва, че при доб-
ре развита икономика  капита-
листът се нуждае от здрав фи-
зически работник, производи-
тел на принадена стойност.

Циничното отношение на
ГЕРБ към науката и образова-
нието, към БАН и ССА, крайно-
то снижаване на бюджетната
им издръжка нямат нищо общо
с политиката на развитите
държави в Европа, с политика-
та на САЩ или Япония. Интен-
зивното влошаване на състоя-
нието на българската армия
също противоречи на разбира-
нето на десните партии в света
за гарантиране на национална-
та и световната сигурност. Не
може да се нарече автентична
дясна партия формация като
ГЕРБ, която масово фалира
средния и дребния бизнес, ко-
ято  безразсъдно намалява
външния пазар за българските
стоки, която срива икономика-
та, слагайки прът пред произ-
водството, предлагайки една-
единствена перспектива за раз-
витие на страната - помощите и
заемите от Европейския съюз.
Не е дясна политика бай Гань-
овското изхитряване на Бойко
Борисов - всеки исторически
или битов гаф, всяка вопиюща
некомпетентност на управлява-
щите да се оправдава с грешки
и престъпления на предшест-
вениците.

В този смисъл едно бъдещо
коалиционно управление

ще трябва да спасява
България

от икономическа, финансова и
духовна катастофа; да възста-
новява ценности, които се
възприемат в социума за леви

или десни; да стабилизира все
по-ерозиращата се държав-
ност. Ще е потребно също да
бъде стабилизиран автори-
тетът на отечеството ни като
реален и ползващ се с дове-
рие член на Евросъюза, който
и в бъдеще ще укрепва отно-
шенията си с най-могъщата
световна сила - САЩ, но без
да превръща България в неин
геополитически сателит.

В пресата прочетох анали-
зи на социолога Живко Геор-
гиев и на историка проф. Дра-
гомир Драганов, които пре-
движдат формирането на “го-
ляма” следизборна коалиция
между ГЕРБ и БСП. Обоснов-
ката им е, че напрегнатата
кризисна ситуация налага та-
кова коалиране по примера на
общото управление между со-
циалдемократи и християнде-
мократи в Германия в минало-
то, на десницата и левицата в
Гърция в сегашния момент.

Аз изключвам осъществя-
ването на такава коалиция.
Първо, защото Бойко Борисов
вече афишира ГЕРБ като
крайно агресивна и конюнк-
турно антикомунистическа
партия, която воюва главно със
социалистите, подлага ги на
репресии (през периода на
своето управление ГЕРБ увол-
ни от държавната администра-
ция няколко хиляди квалифи-
цирани специалисти - членове
и симпатизанти на БСП). Вто-
ро, БСП би се самоубила, ако
поеме историческите вини на
ГЕРБ и Борисов, ставайки те-
хен партньор. Трето, ГЕРБ, за
съжаление, все повече еволю-
ира като популистка партия,
която преповтаря опита на ев-
ропейски фашизоидни форма-
ции. БСП, членуваща в ПЕС и
Социалистическия интернаци-
онал, ще извърши престъпле-
ние спрямо своя народ и соб-
ствената си кауза, ако се
съгласи на подобно съглаша-
телство. Друго би било поло-
жението, ако ГЕРБ коренно се
промени и като дейности, и
като партия с европейско по-
ведение, и като ръководство,
но това е невъзможно.

Освен това сегашното
ръководство на БСП, оглавя-
вано от Станишев, не би до-
пуснало подобно договаряне,
макар част от така наречения
“червен капитал” да ратува
тъкмо за съюзяване на ГЕРБ с
БСП (неведнъж съм писал, че
основните ръководители на
ГЕРБ са с “червен произход”,
че тях ги подкрепят забогате-

ли бивши комунисти).
Оказва се, че въпреки же-

ланието на определени среди,
свързани с подавляващата
част от “червения капитал”,
БСП и нейното ръководство

няма да се коалират с
ГЕРБ

От друга страна, съвремен-
ната национална обстановка
диктува същината на очаква-
ната бъдеща коалиция, в коя-
то ще участва БСП. В този
аспект много е важно БСП да
се представи успешно на ид-
ващите парламентарни избо-
ри. Така тя ще има по-реща-
ващ глас при вземането на
коалиционни решения. Надя-
вам се, че в новата коалиция
социалистическата партия ще
реализира по-последователно
основните моменти от преиз-
борната си програма в срав-
нение с времето на Тройната
коалиция. Същевременно не-
минуемо е БСП да прави ком-
промиси с политиките на съот-
ветните десни и либерални
партии. Важно е тези компро-
миси да не затрудняват разви-
тието на работеща икономи-
ка, радикалната и спасителна
промяна в социалната, здрав-
ната, научната, културната и
образователната политика, в
сферата на националната ни
сигурност.

Непосредствено след ноем-
ври 1989 г. новите властови
формации обещаваха път на
България, съпоставим с този в
развитите европейски държа-
ви. Вместо това завихме към
поразителни разлики между
бедни и богати, характерни за
изостанали страни в Латинска
Америка, към икономическа
изостаналост, безпросветност,
опростачване и неграмотност,
свойствени за управляващите
елити на редица африкански
държави.

БСП би могла след парла-
ментарните избори не само да
хвърли камък в блатото на на-
ционалния упадък, но и да на-
прави опит, заедно с полити-
ческите си партньори, да го
пресуши. Сега засега алтер-
нативата - коалиционно управ-
ление на БСП и либерални и
десни партии за спасение на
България - се очертава като
най-възможна, да не кажа
единствено реална. Мисля, че
и след обявяване на изборни-
те резултати през лятото на
тази година тази констатация
ще бъде потвърдена.
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

а фона на скучните
празнични телеви-
зионни програми
без съмнение една

Закономерният
гаф на

президента

Н
от най-големите атракции
в новогодишната нощ бе
екстравагантното обръ-
щение на президента
към нацията. Заснел се
в библиотеката на Софийския университет,
в която преди това едва ли е влизал, на фона
на стари и мъдри книги, които някога едва
ли е отгръщал, държавният глава напоително
разви мисли и препоръки към електората,
от които последният едва ли кой знае колко
разбра. Разбра обаче с огромно изумление
от натруфено-претенциозния новогодишен
клип, че Скалистите планини се намират в
Родопите.

Случаен ли бе този гаф на президента?
(Именно на президента, г-н Плевнелиев, за-
щото всеки гаф на екипа на президента е гаф
на президента. Без да е вярно обратното - не
всеки гаф лично на президента е и гаф на
неговия екип. Известно е, че президентският
екип се подбира и назначава с подписа на
държавния глава, и той носи отговорност за
него.) Не, не бе случайна злополуката в пре-
зидентското обръщение. Редовните читатели
на тази колонка вероятно ще си спомнят, че
още преди година тук предупредихме за край-
но лековатия, крайно некомпетентния и абсо-
лютно непрофесионален начин, по който но-
воизбраният ни държавен глава подбираше
своя екип за “Дондуков” 2. Имаше момент, в
който едно момче на 25 години, с една годи-
на трудов стаж - някой си Павката, т.е. Павел
Атанасов, за малко да стане главен външно-
политически съветник на президента!? По
единствената причина, че бившият строите-
лен  министър му имал огромно доверие, дори
с него първо се посъветвал, когато му пред-
ложили да се кандидатира за президентските
избори... За прессекретар пък бе назначена
забележителна със своята посредственост
репортерка от БНТ. И т.н., и т.н.

Не може така. Държавният глава, съответ-
но неговият екип, колкото и да нямат реални
правомощия, са лицето на нацията. Там не
бива да попадат случайни хора. Там по дефи-
ниция са необходими доказали се експерти,
авторитетни личности. Тогава няма да има
предзидентски гафове, смях в залата, излага-
не на държавата и присъединяване по никое
време на щата Колорадо към Република
България. И понеже от реакцията на прези-
дента е видно, че той още не е разбрал за
какво става дума, налага се да му се обясни.

Един професионален екип нямаше да се
довери на търсачката на Гугъл и да вземе
снимка от чужд сайт, която ще бъде излъчена
по всички национални телевзии в най-гледа-
ното време. Без да знае чия е тази фотогра-
фия, има ли платени авторски права. В крайна
сметка, новогодишното обръщение не е на
“Балкантурист”, а на президента на Републи-
ка България. Щяха да се консултират най-
малко със създателите на сайта. Професиона-
листите щяха да се обърнат към нормални
български авторски фографии, каквито има
колкото щеш, с уредени авторски права, щом
се отнася за официален клип на президента.
И най-сетне, обръщението се излъчва на за-
пис. Имало е възможност многократно да бъде
прегледано и да се види, че Колорадо все
още не е в България. Освен това става въпрос
за елементарна обща култура. Нито една от
40-те български планини не е толкова
стръмна, без никаква растителност. Най-мал-
ко пък Родопите, за които всеки средноинте-
лигентен ученик знае, че най-характерното
за тази планина са широките заоблени и гъсто
залесени върхове. (Да бяха питали поне пре-
зидентската съпруга, тя щеше да ги светне -
казват, че била доста интелигентна жена.)

Разбира се, всичко това можеше да стане,
но ако и президентът се бе отнесъл сериозно
и професионално към задълженията си, т.е.
към подбора на екипите, с които ще работи в
представителната президентска администра-
ция. А сега хората казват - тия там за нищо не
стават, един клип не можаха да направят като
хората! И как ще имат доверие за каквото и
да е било оттук нататък, свързано с прези-
дентството?

Ето върху какво трябва да се замисли и да
поработи държавният глава. А не наивно да
се оправдава и да отрича очевидното. Ако не
чете ДУМА, да поразгледа някои от интернет
форумите. Там може да прочете следния ко-
ментар: “Ако ти кажат, че панталонът ти е
разкопчан, тихичко го оправи, а не обяснявай
на цялата държава, че затова е виновна сек-
ретарката ти.”

Зад кулисите
Една книга - „Турците в България”. Много въпроси. Рецепта за
поведение или препоръка за политика? Струва си да се замислим

Д
алеч съм от мисълта, че
определени народи днес
са жертва на някаква све-
товна конспирация. Но
това, което наблюдавам

Д-р Елена АЛЕКОВА

последните месеци у нас, ме кара
да се замисля дали все пак не
съществуват хора, от които зависи
съдбата на човечеството. От лятото
насам по неведоми пътища в ръце-
те ми попаднаха три книги, в които
истината е толкова отдалечена, а
лъжата - толкова близо.

Над първата - “Има ли бъдеще
Велика Булгария или защо бе скри-
та историята на помаците” на Еф-
рем Моллов - се смях. Беше прека-
лено невежо написана. Втората -
“Балканските войни в Родопите
1912-1913” на Исмен Реджепов - ме
потисна. И двете звучаха като лош
превод от турски.

От третата - “Турците в Бълга-
рия” - изпаднах в униние. Книгата
не е написана от невежи хора на
лош български език. Издателят и
автор на предговора Антони Геор-
гиев е с над 20-годишен стаж в
различни медии, вкл. BBC и Радио
“Свободна Европа”/Радио “Свобо-
да” в Мюнхен и Прага. Доц. д-р
Божидар Алексиев, доц. д-р Галина
Лазарова и доц. д-р Доротея Доб-
рева са от Института по етнология
и фолклористика към БАН. Доц. д-р
Йорданка Бибина и доц. д-р Орлин
Събев работят в Института по бал-
канистика с център по тракология
към БАН. Доц. д-р Иванка Влаева е
асоцииран член на Института за
изследване на изкуствата към БАН
и преподавател в ЮЗУ в Благоев-
град. Радко Попов е православен
богослов, работил в BBC-Лондон,
специализирал християнско-мюсюл-
мански отношения в САЩ. Димана
Трънкова е завършила археология
в СУ и от 2000 г. е журналист. Кни-
гата е луксозна. Издадена е на
български (2500 тираж) и на анг-
лийски (1500 тираж).

За тиража разбрахме на пре-
сконференцията в БТА, на която
книгата бе представена. Твърде
любопитна пресконференция.
Присъстваха посланици и предста-
вители на различни посолства. За-
лата бе препълнена... През голяма
част от времето се говореше на
английски - без превод на българ-
ски. На английски бе и изказването
на турския посланик.

На въпроса дали някъде в кни-
гата е употребено понятието “тур-
ско робство”, водещият Антони Ге-
оргиев парира какво точно питащи-
ят влага в думата “робство”, защото,
ако има предвид

онези „три синджира
роби”...

Иронията не остана незабеляза-
на. После дойде и твърдението му,
че след като османците напуснали
България, оставили процъфтяваща
икономика...

Попитаха авторката на статията
за тюркските и мюсюлманските
малцинства в България кои са из-
точниците, от които е черпила све-
дения, че “помаците” са наследни-
ци на узи, кумани, гагаузи и селд-
жуки, и защо не ги е посочила. Тя
изтъкна, че книгата не е научно
издание, за да посочва източници...
На твърдението на български жур-
налист, че тази проява е просто
“турско-американска седянка”, една
от авторките сподели колко доб-
росъвестно изследват нещата и как
лично тя се гордее, че е поканена
и участва в издаването на книгата...
Уместно е да уточня, че изданието
бе донесено половин час преди
пресконференцията и никой от
присъстващите нямаше как да се
подготви с въпроси по него. Затова
навярно нямаше дискусия, каквато
книгата предполага. Но не диску-
сия бе нужна на организаторите.

Докато хората се оттегляха към
масата с българско вино, с което

турският посланик почерпи присъ-
стващите, попитах един от авторите
за “трите синджира роби”... Реакци-
ята бе: “Остави я, остави я! Не раз-
говаряй с нея! Не виждаш ли, че е
от патриотарите!” А фолклористка-
та ми каза: “Това е артефакт, а не
документ!” “Но какви документи
очаквате оттогава? Нали всичко е
било разрушено, а духовността и
книгите - унищожени? Нямало е как
българинът да оставя документи, за
да защитавате вие днес абсурдни-
те си тези. След като не е могъл по
друг начин, народът в песните ни...”
“Българите са разрушавали, а не
турците!”, намеси се трета дама в
разговора ни. “Моля? Искате да
кажете, че при нашествието на ос-
манците, българите са разрушава-
ли?”

„Е, това е война. Вие
какво очаквате?”

Книгата е в ръцете ми. Въпреки
че е написана от “видни български
учени”, тя не се различава същест-
вено от “научните” подходи на ав-
торите на споменатите по-горе дру-
ги две книги. На фона на приказки-
те за процъфтяващата българска

икономика, оставена от османците
след Освобождението, да подкре-
пяш своите възторзи от либерализ-
ма на султана, който не се интере-
сувал от религията на поданиците
си, с цитати от “Под игото” е повече
от недоразумение. Иначе било осъ-
дително дето някогашната власт ни
карала да гледаме на 3 март чер-
но-белия филм “Под игото”.

А статията за тюркските и мю-
сюлманските малцинства в Бълга-
рия, написана от Димана Трънко-
ва... Авторката популярно ни запоз-
нава с официалните теории за про-
изхода на “помаците” във всички
страни, в които има такива (Маке-
дония, Гърция, Турция и България),
като подчертава, че тези теории се
менят в зависимост от политическа-
та конюнктура. Пропуснала е да
отбележи, че днешните граници на
България не съвпадат с етнически-
те и по странно съвпадение там,
където в тия балкански страни се
срещат “помаци”, все е някогашно
българско землище. Авторката
твърди, че “помаците” са приели
исляма доброволно заради облаги,
без да уточнява дали това са били
българи. Проблем възникнал по
време на Възраждането, когато
започнало националното само-
определение на българите, защото
“помаците” говорели български, но
религията им била тази на осман-
ците. Според авторката през 50-те
години на миналия век комунистите

решили да разграничат българите
мохамедани от турците и ги прину-
дили да се запишат в новите си
паспорти като “българи”, което пре-
дизвикало протести и т.н. Хем
българският им произход бил про-
блем още през Възраждането, хем
комунистите са виновни, че бълга-
рите мохамедани са българи и това
ги обиждало!

Безполезно е да се представят
пред Димана Трънкова топоними и
свързаните с тях исторически ле-
генди и предания като доказател-
ство за насилственото помохаме-
данчване на българите. За нейното
популярно четиво подобни “арте-
факти” и доказателства не са от
значение. Не знам как тя би обяс-
нила простия факт, че в никой доку-
мент от неизчислимите и перфект-
ни архиви на Османската империя
векове наред не е било споменава-
но названието “помак” (това според
изследване на проф. Евгения Ива-
нова става едва през 1873 г.), както
и друг прост факт, че така са се
наричали само българите мохаме-
дани от Тетевенско. Бих помолила
младата дама при някоя команди-
ровка в Турция да попита кои бълга-
ри мохамедани наричат там “помак-

лар” - онези, които останаха в Из-
точна (Одринска) Тракия след Рус-
ко-турската освободителна война,
или потомците на онези, които след
тази война останаха в България. Ще
й подам жокер: след 1878 г. в пре-
делите на Османската империя ос-
тават 1 500 000 българи, в Бълга-
рия турците, които остават, са 500-
600 хил. През 1944 г. след рефор-
мите на Кемал Ататюрк в Турция
няма (или поне не е регистриран)
нито един българин, а турците в
България са станали със 100 хиля-
ди повече.

Не знам какво се случва зад
кулисите, но това, което излиза на
сцената, е

потискащо за всеки
българин

Какво въобще става? В книгата
има жокер и за мен: в края на пред-
говора Антони Георгиев цитира
подхвърлената на шега фраза на
бившия американски вицепрези-
дент Ал Гор, която имала “горе-долу
следния смисъл: ще дойде време,
когато ЕС ще моли да се присъеди-
ни към Турция, а не обратното”.
След което той допълва: “Това не е
рецепта за поведение или препоръ-
ка за политика, а и в оригиналния
му контекст е било изречено полу-
шеговито. Но си струва българите в
ХХI в. да се замислят върху сериоз-
ната му страна.”
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Метрото не е
подземен трамвай
При пълното въвеждане в действие на тридиаметровото метро ще се
прояви недостатъчната пропускателна способност на някои станции

Валери КОСТОВ
доктор по икономика

Колкото и да се кълнат във
вярност към Генералната схе-
ма за развитие на линиите на
метрото в София, създадена
преди 40 години, съвременни-
те строители забележимо се
отклоняват от нея. Първият ди-
аметър върви не под, а успо-
редно на Цариградско шосе,
вторият върви не към Илиян-
ци, а към Обеля. След актуа-
лизацията на трасето бъде-
щият трети диаметър има най-
големи шансове за отклоне-
ния от Генералната схема.
Той също тръгва успоредно
на Ботевградско шосе и само
ще пресича бул. Цар Борис III
в стремежа си чрез лъкатуше-
не да обхване колкото може
повече жилищни райони по
пътя от ж.к. Овча купел до ж.к.
В. Левски.

Онова, което съвременните
строители

упорито не искат
да преразгледат

е изходната геометрична ос-
нова на Генералната схема и
на представената Далекопер-
спективна схема, които пре-
движдат метрото в София да
се състои от три диаметъра,
пресечени като триъгълник в
централната част на града и
имащи Х-образна структура,
т.е. разклонения в перифер-
ните си участъци.

Подходът към създаване на
транспортна схема чрез раз-
клонения е бил възприет като
единствен още в самото нача-
ло на изграждането на трам-
вайна коловозна мрежа в Со-
фия. В течение на повече от
100 години са се формирали
коловозите в центъра на града
със следните периферни раз-
клонения и удължения:

1. Коловоз по бул. Мария
Луиза и бул. Витоша, дублиран
и по бул. Христо Ботев: на се-
вер към Орландовци и Надеж-
да/Обеля, а вторично и към
Илиянци; на юг към Лозенец/
Хладилника и ж.к. Иван Вазов,
а вторично и по бул. България.

2. Коловоз по бул. Македо-
ния, ул. Алабин и ул. Граф Иг-
натиев: на изток към Хладил-
ника и Дървеница; на запад
към Княжево и Бояна.

3. Коловоз по ул. Екзарх
Йосиф, ул. Искър и бул. А. Дон-
дуков: на изток към Подуене/
Автогара Изток и Ситняково/
Гара Искър; на запад към За-
харна фабрика и Красна поля-
на/Овча купел, вторично към
ж.к. Западен парк и третично
към ж.к. Люлин.

И какъв беше ефектът от
такъв подход?

Силно претоварване

на единствените три коловоза в
централната част на града и
задръстване на трамвайните
кръстовища при Съдебната па-
лата и при Централни хали, дуб-
лирани на пл. Македония, пл.
Възраждане и пресечката меж-
ду бул. Хр. Ботев и ул. Пиротска.

Разклоненията на 3 транс-
портни линии неизбежно
създават ефекта на 6 фунии,
т.е. акумулиране на голям по-
ток в широките периферни ча-
сти, натоварване на каналите
към централната част и
препълване на общото цент-
рално пространство, ако то
няма достатъчен обем.

Общоградските схеми на
трамвайната коловозна мрежа
и на метрото в София твърде
много си приличат главно по
ограничения компонентен
състав в централната част на
града /само три коловоза, респ.
диаметъра, със съответните им
кръстовища или преходни
станции/ и като следствие от
това - по-ниската пропускател-
на способност.

Линиите на метрото се про-
стират до далечни периферни
точки, до които трамваят не
достигна. Тяхната превозна
способност е много по-висока
от трамвайната. Бъдещият тре-
ти диаметър може да се окаже
натоварен не по-малко от
първия. Предвижданите разкло-
нения на диаметрите още по-
вече увеличават обхвата на
мрежата на метрото. Като ре-
зултат, с приближаването си

към центъра трите диаметъра
ще бъдат натоварени със зна-
чителни пътнически потоци.

Актуализацията
на трасето

на третия диаметър засилва
несиметричното разположение
на метросхемата върху централ-
ната част на града. Вместо мет-
ростанциите при Руски паметник
и при паметника на В. Левски се
предвиждат станции при памет-
ника на Патриарх Евтимий и при
ул. Шипка. Така северният сек-
тор от централната част на Со-
фия се оказва много по-слабо
снабден с метростанции, откол-
кото южният. Това означава зна-
чително нарастване на натовар-
ването на станциите “Сердика”
при тяхното използване за вли-
зане или напускане на метрото.

Прекачването между диаме-
трите става  изключително важ-
на съставка на транспортния
процес в метрото. Това означава
обаче високо допълнително на-
товарване на трите двойки пре-
ходни станции освен натоварва-

нето за влизане или напускане
на метрото. Несиметричното раз-
положение на тези станции
спрямо геометричния център на
пл. Света Неделя може да нака-
ра много пътници да прибегнат
до двустепенно прекачване за
пътувания по направленията
Люлин-Център-Овча купел или
обратно, както и Обеля-Център-
ж.к. В. Левски или обратно. Така
вторично нараства общото нато-
варване за прекачване и особе-
но натоварването на станциите
“Сердика”.

Под влиянието на посочени-
те фактори при пълното въвеж-
дане в действие на тридиамет-
ровото метро съгласно Далеко-
перспективната схема, неминуе-
мо ще се прояви недостатъчната
пропускателна способност най-
вече на трите двойки преходни
станции. Те ще бъдат претоваре-
ни или дори задръстени подоб-
но на трамвайните кръстовища в
недалечното минало. Разликата
е само в това, че на различни
нива, без светофари и кръстови-
ща, влаковете ще се движат сво-
бодно, ще стоварват големи гру-

пи пътници на пероните на стан-
циите и в преходните тунели, а в
претоварването и задръстване-
то ще участват самите пътници.

Който иска да получи

нагледна представа

за прочетеното, може да напра-
ви следното:

1. Да определи капацитета на
един влак, за което най-подхо-
дящо е да преброи седящите
места във вагоните от стария тип
и да допусне, че за цивилизова-
но пътуване броят на правостоя-
щите може да е максимум 2,1
пъти по-голям.

2. В делнични дни в интерва-
ла от 7.30 до 9.30 и от 17.30 до
19.30 ч. да проведе наблюдение
върху движението на пътничес-
ките потоци на станции “Серди-
ка I” и “Сердика II”, като обърне
внимание на съотношенията
между слизащи от влаковете,
напускащи метрото, прекачващи
се в двете посоки, навлизащи на
пероните и отпътуващи.

3. Да си представи, че наблю-
даваната картина на ст. “Серди-
ка I” се случва 2-2.3 пъти по-че-
сто, а на “Сердика II” - 3-3.6 пъти
по-често. Такива са съотношени-
ята между броя на преминава-
щите влакове сега и броя на
необходимите влакове, за да
могат първият и вторият диамет-
ри в перспектива да превозват
съответно 38 хил. и 30 хил. пътни-
ка в час, както е посочено в
седмичника Арх&Арт Форум  /бр.
42 от 20-27.10.2011 г., стр.5/.

4. Към така получената пер-
спективна картина да добави и
онези нови пътнически потоци,
които ще се насочат към стан-
ции “Сердика I” и “Сердика II”
след влизането в действие на
третия диаметър в резултат от
прекачване към първия и втория
диаметри.

Има ли все пак шансове ме-
трото при разрастването си да
не се трансформира в пряк под-
земен наследник на претоваре-
ния софийски  трамвай?

Ако бъде осъзнато, че

изходната
геометрична основа

има изключително важно значе-
ние за движението и разпреде-
лението на пътническите пото-
ци, възможно решение е пре-
ходът към кръгово-радиална схе-
ма на метрото в София. Това е
перспективен начин централна-
та част на града да бъде снаб-
дена с достатъчен брой линии и
станции на метрото. Те пък да
бъдат равномерно разпределе-
ни върху северния и южния сек-
тор и съществено да нарасне
пропускателната способност на
централната част от метросхема-
та. И още: да се създадат повече
възможности за прекачване
между диаметрите, а също така
да станат излишни значителна
част от предвижданите разкло-
нения и да не се претоварват
линиите. Вестник “Дума” вече
публикува виждания по темата
за кръговата линия в броевете
от 31.10.2011 г. и от 5.01.2012 г.
Читателят може да се запознае
с публикации в седмичника
Арх&Арт Форум /бр. 40 от 6-
13.10.2011 г./ и в списание Ико-
номика и управление /бр.3 за
2011 г./.

Възрастните жители на Со-
фия потръпваме от спомена как-
ва блъсканица имаше в бавно
движещите се трамваи, преди
метрото да поеме част от товара
им. Онези жители на бъдеща
София, които сега са деца или
тепърва ще бъдат родени, все
още имат шанса да пътуват спо-
койно в качествено метро.
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 Уважаеми Емил
Кръстев, нека да започнем
този разговор с корените.
Кажете нещо за произхода
си. Известно е, че сте син
на един от големите опер-
ни певци на България, народ-
ния артист, баритона Ки-
рил Кръстев.

- Обикновено се говори за
произхода на героите или
силните на деня. Те трябва да
показват героизъм и сила на
деня от люлката. Аз бях обик-
новен ученик с обикновени
мечти и обикновена съдба.
Като съвсем млад имах късме-
та да живея известно време в
чужбина, но това не ми по-
могна кой знае колко. Освен
дето понаучих един език. За
съжаление, не наследих и
частица от певческата дарба
на баща ми. А ми се искаше.
Утехата ми е, че малкият ми
син има талант. Сега
завършва музикалното учили-
ще и ако не беше толкова
мързелив, би могъл да напра-
ви поне малко от това, което
постигна дядо му.

 Как се насочихте към
литературата?

- Още като студент започ-
нах работа във вестник. А
знае се, че амбицията на
всеки журналист е да го при-

Без експеримент
няма творчество

ЕМИЛ КРЪСТЕВ е роден през 1948 г. в София, но израства в
Русе - син е на прочутия български баритон н.а. Кирил Кръстев,
основател на Русенската опера. През 1975 г. започва работа
като репортер във в. “Орбита”. Същата година постъпва като
редактор в Българското радио, програма “Христо Ботев”. По-
късно работи във в. “АБВ” и издателство “Земиздат”. През
1991 г. основава издателство “Гея-Либрис”. Като журналист
пише основно по темата за опазването на околната среда и
екологичното равновесие. Дебютира през 1984 г. с повестта
“Луда надежда” в библиотека “Смяна” на издателство “Народна
младеж”. Автор е и на книгите “Лунен загар”, “През екологич-
ния лабиринт”, “Змейова гонитба”, “Кръговрат”, “Сянката”,
“Макиаж”. Тези дни излезе новият му роман “Плацента”.

Емил Кръстев:

Гледайте и мислете, някой ден може да се наложи
да използвате и двете, казва писателят

Äà âúðâèø ïî ñòúïêèòå
íà íÿêîé ïèñàòåë,
å íàé-êúñèÿò ïúò
êúì èìèòàöèÿòà

Интервю на
Огнян СТАМБОЛИЕВ

‘
знаят за писател. Като пре-
скочи четирийсетте и никой
не обръща внимание на ли-
тературните му опити, започ-
ва да обсъжда успелите пи-
сатели със също такива пи-
шещи братя като него - ама
какъв писател е този? Нека
умре, да минат трийсет годи-
ни, ако тогава някой го по-
мни... Но когато човек е на
двайсет и пет, не мисли как-
во ще кажат за него трийсет
години след смъртта му. И
добре, че е така.

 Да продължим с нача-
лото. Вашия дебют - как го
оценявате сега?

- В края на седемдесетте
години започнах война с
редактори и рецензенти да
ми издадат първата книга.
Беше ми криво всеки път,
когато ми кажеха, че и тази
година няма как да я вклю-
чат в издателския план. Уте-
шавах се с глупашкото само-
чувствие да се сравнявам с
Майстора от “Майстора и
Маргарита”. Смятах, че като
излезе “Луда надежда”, най-
малкото ще кривна оста на
земята. Сега прочитам от
време на време по някоя
страница от нея и се чеша
зад ухото - ами редакторите
и рецензентите са имали
право... Но това е за секунди.
После се изпъчвам - имали
са право само донякъде.

 Помогна ли ви журна-

листиката, а после и рабо-
тата в издателството?

- Журналистиката ме на-
учи да преписвам по десет
пъти всеки текст, преди да го
предам на редактор. В изда-
телството се отучих.

 Вашите модели, образ-
ци в литературата?

- Да вървиш по стъпките
на някой писател е най-къси-
ят път към имитацията.

 Как пишете - лесно или
трудно, бързо или бавно?

- Преди години ми разка-
заха как Уилям Сароян една
вечер проиграл осемдесет
хиляди долара на покер, при-
брал се и до сутринта напи-
сал пиеса, която продал за
шейсет хиляди. Почти покрил
загубата. Тогава за малко да
развия чувство за малоцен-
ност. Успях да си внуша, че
това е просто една от хиля-
дите клюки, които се разна-
сят за известните писатели,
и избегнах депресията. Но
нормата на Хемингуей - две
хиляди думи всяка сутрин и
после си живей живота, и до
днес ми се струва като Чомо-
лунгма, който трябва да из-
качвам бос.

 Вярвате ли във
вдъхновението? Или пише-
те упорито и всеки божи
ден?

- В “Психология на лите-
ратурното творчество” Миха-
ил Арнаудов цитира изказва-
не на Балзак: “Идеите нахлу-
ват в сърцето или в главата

ви, без да ви питат. Никоя
куртизанка не е била по-сво-
енравна или по-заповедниш-
ка от концепцията на худож-
ниците; когато тя се яви,
трябва да бъде хваната здра-
во за косата като съдбата.”
Като си спомня тази мисъл,
се напрягам, готов да стисна
концепцията за косата. Но в
този момент в главата ми за-
звучават два стиха от песен
на Висоцки:

“Меня сегодня Муза посе-
тила.

Посетила, так, немного
посидела и ушла.”

И сядам да се разкъсвам
между съдбата и музата.

 Смятате ли се за со-
лидарен с вашето поколе-
ние в литературата?

- Никога не съм смятал,
че принадлежа към някакво
поколение. А солидарността
е работа на профсъюзите.
Това го научихме от поляци-
те през 1980 г. Писателят е
сам. Иначе е общественик.

 Напоследък често се
говори за постмодернизма
в българската поезия и
проза. Какво мислите за
това?

- Писателят е публична
личност. Иска други да про-
четат какво е мислил и из-
мислил и да го похвалят.
Свободен е да избере сред-
ствата, с които да огласи
тези мисли. Негово право е

да се бори за признание.
Негово право е да търси
форма на изява, с която да
остави следа във времето.
Негово право е и да поеме
риска да му се присмеят.

 Някой беше казал, че
“стилът е еманация на мо-
ралната човешка личност”.
Как бихте разтълкували
тази фраза през вашето
творчество и стил?

- Не съм убеден, че
стилът има чак такова зна-
чение. А и моралните кате-
гории се менят с времето.
Виждаме как постъпки, изя-

ви, аргументи, изказвания,
парвенющина и дебелащи-
на, които преди са карали
достойните хора да
замълчават или да се скри-
ват в себе си, в днешно вре-
ме се приемат с възторг.
Дали това ни харесва, е друг
въпрос. Но писателят трябва
да говори със своя си език.
Дори в началото да смятат
песента му за грачене.

 Коя от книгите си
досега смятате за най-ус-
пешна?

- Тази, която ще напиша
може би някой ден...

 Не ви ли изкушава
драматургията? Според
мен новите ви книги може
да бъдат драматизирани
или филмирани...

- Мечтата на всеки беле-
трист е да го поставят на
сцена или да снимат филм
по негов сценарий. И защо
не? Но като бях съвсем
млад, в кафенетата или в
компании говорехме за по-
ети, писатели, романи, сти-
хове. Сега сядам понякога с
децата си и техните връстни-
ци - от седемнайсет до двай-
сет и три години, и мълча,
най-много току да кимна,
колкото да не решат, че
съвсем съм изкукуригал. Те
се прекъсват един друг с
възторжени обяснения и ко-
ментари, често нелишени от
смисъл и оригинални оцен-
ки, но само за филми, кино-
артисти, компютърни ефекти,
продуценти, каскадьори, ми-
лионите на изгряваща звез-
да от последната й лента, от
време на време за киноре-
жисьори, доколкото ги инте-
ресува кой е направил по-
редния хит. Как няма нашият
писател да сънува поне хи-

лядарки и слава, щастието
да го споменават и него в
подобни разговори, макар
че младите почти не се ин-
тересуват от авторите на
сценариите. Преди трийсет и
пет години и аз опитах да
пиша сценарии и пиеси.

 Не мислите ли, че ва-
шата проза звучи песимис-
тично?

- Някой обвинявал ли е
Достоевски в песимизъм?
Писателят описва живота,
както го вижда. И приема
опасността да го четат само

Êîéòî èñêà
ïîïóëÿðíîñò, òðÿáâà
çàäúëæèòåëíî äà ñïàçâà
ñõåìàòà íà õåïèåíäà

‘

‘Ïèñàòåëÿò å ñàì.
Èíà÷å å îáùåñòâåíèê

Добре, че беше за кратко.
 “Интелектуалният

страж на Европа” Жан-Пол
Сартр се питаше: Трябва
да създаваме, да отразява-
ме или да откриваме? Как
бихте отговорили на този
въпрос?

- Труден въпрос с толко-
ва отговори, колкото са хо-
рата на земята. Не съм сигу-
рен дали и самият Сартр е
имал само един отговор.
Според мен всеки трябва да
върши това, на което е спо-
собен. Ватманът да спазва
пътните знаците, народният
представител да гласува със
своята карта, писателят да
пише само когато не може
да не пише. Тогава е
възможно да създава, да
отразява, да открива. Веро-
ятността не е голяма, но това
не значи, че трябва да лег-
нем да мрем.

 Какво мислите за ек-
сперимента в творчество-
то?

- Без експеримент няма
творчество.

тези, които го разбират.
Дори да са само двама-три-
ма души. Още повече че у
нас вече никой не обръща
внимание на написаното. А
който иска популярност,
трябва задължително да
спазва схемата на хепиен-
да. Лично за мен светът е
препълнен с кандидати за
слава, един по-малко няма
да навреди на никого.

 Какво четете и пре-
прочитате (наши и чужди
автори, днешни и класици)?

- Кортасар, Кафка, Дал-
чев. Имах щастието да позна-
вам лично Владимир Поля-
нов. Българските диаболици
са все така забравени, ма-
кар че от време на време
някой се сеща за тях, колко-
то да увеличи популярността
си за тяхна сметка. След тези
думи може да звучи пара-
доксално, но за мен “Чичов-
ци” на великия Вазов е едно
от най-големите произведе-
ния в нашата литература.

 Всъщност кое е най-
важното, което бихте ис-
кали да кажете чрез ваше-
то писане?

- Гледайте и мислете. Ня-
кой ден може да се наложи
да използвате и двете.

 Виждате ли добро
бъдеще за България?

- Да погледнеш в бъде-
щето е много трудно. Преди
двайсет и няколко години и
футуристите не можеха да си
представят какво ще става
днес. Но прави каквото тряб-
ва, пък да става каквото ще...

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ



18 ВТОРНИК 8 ЯНУАРИ 2013

кратки
www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Култура
очаквайте

Д
Държавна опера - Русе

поставя началото на 2013 г.
със спектакъла “От Виена до
Бродуей”, както ДУМА писа.
Следващата вечер, 14 януа-
ри, е запазена за още една
нестандартна проява. “Басите
пеят” е концертна програма с
участието на шестима достой-
ни представители на най-нис-
кия мъжки глас - Пламен Бей-
ков, Стоян Стоянджов, Калоян
Христов, Момчил Миланов,
Емил Желев, Евгени Ганев. Те
ще представят арии, песни и
ансамбли от Верди, Глинка,
Мусоргски, Гуно, Шостакович
и др., научи ДУМА от Русен-
ската опера.

Балетът “Лешникотрошач-
ката” от Чайковски на 17 яну-
ари носи в себе си освен на-
строението на коледните и но-
вогодишните празници, ярка-
та музика на големия руски
композитор и дълбоките хума-
нистични послания на Е.Т.А.
Хофман. Същият спектакъл
преди дни балетът на Държав-
на опера - Русе представи с
успех пред взискателната и
компетентна италианска пуб-
лика. На 29 януари е представ-
лението на още един балетен
спектакъл - “Островът на сво-
бодата”, чиято хореография на
Ясен Стоянов е вдъхновена от
първичната сила и жизненост

Михайло Прудник
с наградата „Алеко”

Украинският писател Михай-
ло Прудник е тазгодишният ла-
уреат на Международния конкурс
за къс хумористичен разказ “Але-
ко”, съобщиха от пресцентъра на
община Свищов. Наградата му
се присъжда за разказа “На нас ли
тия!” В конкурса са участвали 78
автори с 92 творби от 20 стра-
ни, между които Украйна, Русия,
Бразилия, Хърватия, Сърбия, Ки-
тай, САЩ, Беларус, Македония,
Албания, Черна гора, Армения и
България. Конкурсните разкази са
оценявани от жури с председа-
тел проф. Симеон Янев и членове
Михаил Вешим, главен редактор
на в. “Стършел”, Йордан Попов,
председател на фондация “Сати-
рик”, Галя Константинова и Люд-
мил Симеонов, представители на
община Свищов и Международ-
ната фондация “Алеко Констан-
тинов”. Наградата - плакет, гра-
мота и парична сума, ще бъде
връчена на Михайло Прудник на
тържествена церемония в Сви-
щов на 11 януари по време на
честването на 150-годишнината
от рождението на Щастливеца.

В Силистра очакват
автори на стихове
за любовта

Литературното сдружение
“Реката и приятели” в Силист-
ра и Силистренската община
обявиха дванайсетия национа-
лен поетичен конкурс “Любовта
е пиянство или пиянство от
любов”. Конкурсът е анонимен, а
право на участие имат гражда-
ни над 18-годишна възраст. Же-
лаещите да участват трябва
да изпратят творбите в три
екземпляра до 13 февруари в
Силистренската община. В от-
делен малък плик трябва да има
информация за автора. Задължи-
телно условие е стихотворени-
ята да не са публикувани. Ня-
мат право на участие автори,
получили награди от деветото
до единайсетото издание на
конкурса. Наградените автори
ще бъдат обявени на 22 февру-
ари, съобщи БТА.

Руски цигански
романси ще звучат
в Златоград

Руски цигански романси ще
звучат в Етнографския ареален
комплекс в Златоград на 19 яну-
ари, когато Старият град ще
празнува Банго Васил, съобщи
Александър Митушев, управител
на комплекса, пред БТА. Търже-
ствата за отбелязване на ром-
ската Нова година са част от
програмата на Етнографския
комплекс за представяне на раз-
лични култури и традиции. В
празничната програма ще уча-
ства изпълнителката от ромски
произход Роксана, както и съста-
ви за руски цигански романси.
Сред гостите за Банго Васил се
очаква да пристигнат и гръцки
туристи.

Кривият тромпет на Дизи Гилеспи
на концерта на неговия бенд в София
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„Басите пеят” събира
шестима певци в Русе
Оперната трупа на дунавския град започва годината
с разнообразна програма и гастрол в страната

Мария Цветкова в “Травиата”

ролите на Розина и Фигаро
от комичната опера на Роси-
ни “Севилският бръснар”. Тех-
ни партньори на сцената, под
диригентството на Владимир
Бошнаков, ще бъдат Николай
Моцов, Стоян Стоянджов и
Пламен Бейков.

Ден по-късно, на 23 януа-
ри, е камерният концерт под
наслов “Богатството на
българската класика”. Солис-
ти са сопраните Владислава
Гарвалова и Гиргина Гиргино-
ва. Те, заедно с баритона
Владимир Попов и в съпро-
вод на пианистките Божена
Петрова и Наталия Радосла-
вова, ще представят песни и
фрагменти из опери от
български композитори.

30 януари отново е посве-
тен на оперетния жанр с
представлението на “При-
лепът” от Йохан Щраус. Сред
солистите са гостите от
ДМТ “Стефан Македонски”
Еделина Кънева и Марчо
Апостолов, както и Гиргина
Гиргинова, Ивайло Йовчев,
Владимир Попов. Диригент е
Владимир Бошнаков.

Предстоят гастроли на опе-
рата в Свищов на 11 януари и
в Шумен на 21 януари с “Ца-
рицата на чардаша” от Кал-
ман, на 28 януари в Плевен, с
участието на хор “Гена Дими-
трова”, е спектакълът на “Ри-
голето” от Верди.

Билетите за спектаклите
са на цени от 6 до 12 лева.

в рок музиката на “Гънс енд
роузис”.

Верди, чиято 200-годиш-
нина отбелязваме през
2013 г., има запазено място
в репертоара на Русенския
оперен театър. Под диригент-
ството на Владимир Бошна-
ков на 18 януари е спек-
такълът на “Травиата” с уча-
стието на Мария Цветкова,
Петър Костов и Венцеслав
Анастасов. Седмица по-

късно, на 25 януари, публи-
ката ще се срещне с друго
обичано заглавие от великия
италиански маестро - “Риго-
лето”. Заедно с Венцеслав
Анастасов на сцената ще
излязат Петър Костов, Тео-
дора Чукурска и Емил Же-
лев. Диригент е Станислав
Ушев.

Теодора Чукурска и Вен-
цеслав Анастасов ще се
превъплътят на 22 януари и в

Снимка РУСЕНСКА ОПЕРА

Започна подготовката на седмото из-
дание на Националния конкурс за
българска драматургия “Иван Радоев” в
Плевен. Това съобщи пред БТА Ивет
Костова - драматург на театъра-домакин.
Форумът се организира от Министерст-
вото на културата, общината и Драма-
тично-кукления театър “Иван Радоев”,
уточни Костова. Тя поясни, че автори-
драматурзи от цялата страна вече могат
да изпращат новите си творби, с които
искат да участват. Пиесите не трябва да
са публикувани, да не са поставяни и да

опулярната
и с п а н с к а
латино поп
певица и
а к т р и с а
Бебе, про-

Събират творби за конкурса за българска
драматургия „Иван Радоев” в Плевен

не са участвали в други конкурси, посо-
чи Костова.

Крайният срок за приемане на творби-
те е 28 февруари т.г. Голямата награда е
2000 лева, има две поощрения - по
500 лева (за куклен и за драматичен те-
атър). Наградите ще бъдат обявени на 29
март в Плевен.

За 11 години конкурсът се превърна в
събитие, в което има открития на нови
пиеси и на нови автори, отбеляза Костова.
Имало е издания, когато навлиза вълна
от млади творци, в други години утвърде-

ни драматурзи са предлагали нови каче-
ствени пиеси, коментира тя.

През 2011 г. бяха номинирани 10 пи-
еси от участвалите 90 автори. Голямата
награда тогава получиха Здрава Камено-
ва и Калин Ангелов за “Гарфънкъл търси
Саймън”, а двете поощрителни награди -
Тошо Лижев и Георги Георгиев. Носители
на отличия от конкурса са били два пъти
Яна Добрева и Алек Попов (с “Мисия
Лондон”), добави Костова. Текстовете
трябва да се изпращат на имейл
unnis@abv.bg и teatur_pleven@abv.bg.

Испанската звезда Бебе идва
за първата си изява у нас

Снимка “OFF ON ENTERTAINMENT”

П
чула се с хита си “Malo”,
ще изнесе първия си
концерт в България по
покана на “OFF ON
Entertainment” на 14 фе-
вруари в “София лайв
клъб”, научи ДУМА от
Мира Горанова. Пълна
с енергия, ексцентрич-
на и оригинална, Бебе
пристига в навечерие-
то на двата празника -
Трифон Зарезан и Све-
ти Валентин, за да
представи пред българ-
ските си фенове изцяло
различния си, трети по-
ред албум “Un pokito de
rocanrol” (“A little bit of
rock’n’roll”). За разлика
от първите й два албу-
ма, в този преобладава
рокендролът, примесен
с агресията на пънка и
изпълнен с много енер-
гия. Самата тя го опре-

деля като по-див и с
много чувство за хумор.
Записан в Париж и
продуциран от един от
най-влиятелните френ-
ски продуценти - Рено
Летанг.

Билети за събитие-
то могат да бъдат купе-
ни предварително в
мрежата на Eventim.
Първите сто билета са
на промоционална
цена от 25 лв.

Бебе е испанска
певица и композиторка,
активистка и бунтарка
от Валенсия. Прочува
се с хита си “Malo” от
дебютния й албум
“Pafuera telaranas (Out
With The Cobwebs)”, с
който се бори срещу на-
силието над жени. През
2004 г. печели първата
си награда “Ondas” за
пробив и има 5 номина-
ции за “Латино Грами”.
Същата година е отли-
чена четири пъти на це-
ремонията Premios de la
Musica (най-значимите

музикални национални
награди на Испания) за
най-добър поп албум,
нов автор, нов изпълни-
тел, най-добър видео-
клип - “Malo”.

През 2006 г., когато
е на върха на славата,
Бебе съобщава, че
прекъсва музикалната
си кариера, за да се
отдаде на киното. През
2007 г. печели награ-
дата “Гоя” за най-добра
песен към филм за
“Tiempo pequeno” от “La
educacion de las hadas”.
Две години по-късно
Бебе се завръща с ал-
бума си “У”. Той се из-
качва на върха на кла-
сациите, става плати-
нен, номиниран е за
“Латино Грами” и за
най-добър световен ал-
бум на 2009 г. В нача-
лото на 2012 г. Бебе
пуска хита “K.I.E.-
R.E.M.E” - пилотен
сингъл към новия й,
трети студиен албум “Un
pokito de rocanrol”.
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нес над по-голямата част от страната облач-
ността ще намалее до предимно слънчево вре-
ме. В Западна България валежите ще спрат и
облачността ще се разкъса. Ще продължи да

духа умерен северен вятър. В Източна България ще
се задържи облачно, все още ще превалява сняг, но
валежите постепенно ще спрат. Ще духа слаб до уме-
рен северозападен, в Източна България - северен
вятър. Минималните температури ще са между минус
10o и минус 5o, максималните - между минус 5o и 0o.
Атмосферното налягане ще бъде по-високо от сред-
ното за месеца. В планините времето ще остане сту-
дено с разкъсана облачност. Максималните темпера-
тури на височина 1200 метра ще достигнат около
минус 10o, на 2000 метра - около минус 15o. Над Чер-
номорието ще се задържи предимно облачно и ветро-
вито и на места ще превалява слаб сняг. Максимал-
ните температури ще са от минус 3o до плюс 1o. Тем-
пературата на морската вода ще е 6o-7o. Вълнението
на морето ще бъде 2-4 бала.
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ÒÎÂ‰‚‡ ‰‡ ·˙‰ÂÚÂ
ÏÌÓ„Ó ‚ÌËÏ‡ÚÂÎÌË

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ÕÂ ÒÂ ‡ÁÔÓÒÚË‡È-
ÚÂ ËÁ‚˙Ì ˜Â„‡Ú‡ ÒË.
œÎ‡ÌË‡ÈÚÂ ‡ÁıÓ-
‰ËÚÂ ÒË Ë ÚÓ„‡‚‡ ÒË

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
Õ‡ÒÚÓÂÌËÂÚÓ ‚Ë
˘Â Â Ì‡ ÌË‚Ó, Ò‡ÏÓ-
˜Û‚ÒÚ‚ËÂÚÓ Ò˙˘Ó.
“Ó‚‡ ˘Â ‚Ë ‰‡‰Â

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
”‰Ó·ÂÌ ÏÓÏÂÌÚ
‰‡ ÒÎÓÊËÚÂ Í‡È
Ì‡ ÎË˜ÌËÚÂ Ë
ÒÎÛÊÂ·ÌËÚÂ ÒË

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒÌÂÒ ˘Â ÒÚÂ „ÂÌÂ-
‡ÚÓ Ì‡ ÌÓ‚Ë Ë‰ÂË.
Ã‡Í‡ ˜Â ÔÂ‰ÒÚ‡-
‚ËÚÂÎ Ì‡ ÔÓÚË‚Ó-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÌÂÒ ˘Â ‚Ë ÒÂ ÒÚÛ-
Ô‡ ÚÓÎÍÓ‚‡ ÏÌÓ„Ó
‡·ÓÚ‡, ˜Â ÌˇÏ‡ ‰‡
‚Ë ÓÒÚ‡ÌÂ ‚ÂÏÂ ‰‡

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
÷ˇÎ ‰ÂÌ ˘Â Úˇ·‚‡
‰‡ ÓÍ‡Á‚‡ÚÂ ÔÓ‰ÍÂ-
Ô‡ Ì‡ ÌˇÍÓ„Ó. Õ‡ÎË
ÒÚÂ ÏËÎÓÒÚË‚‡

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ò ÌÂ˘‡, ÍÓËÚÓ ËÁËÒÍ‚‡Ú ·˙ÁÓ
Â¯‡‚‡ÌÂ Ë ·˙ÁÓ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ.

Ë ‡ÍÛ‡ÚÌË. œÓ‚Âˇ‚‡ÈÚÂ ÌÂ˘‡-
Ú‡, ÍÓËÚÓ Ô‡‚ËÚÂ.

ÔÓÁ‚ÓÎÂÚÂ ÌˇÍÓË Ï‡ÎÍË ÂÍÒÚ‡-
‚‡„‡ÌÚÌÓÒÚË.

ÔÓ·ÎÂÏË,  ÔÓ Ò˙‚ÒÂÏ ÔÓ-
ÒÚË˜˙Í Ì‡˜ËÌ.

ÔÓÎÓÊÌË  ̌ ÔÓÎ Ú‡Í‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ‚Ë
‡ÁÒÂÂ.

˘Â ‚Ë Ì‡Í‡‡ ‰‡ Ô˙ı‡ÚÂ ÓÚ
‡‰ÓÒÚ.

ÒËÎË ‰‡ ‰ÂÈÒÚ‚‡ÚÂ Â¯ËÚÂÎÌÓ Ë
ÒÏÂÎÓ, ÓÚ ÍÓÂÚÓ ËÏ‡ÚÂ ÌÛÊ‰‡.

ÔÓÏËÒÎËÚÂ Á‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÒË
ÔÓ·ÎÂÏË.

‰Û¯‡, ‡ Ë ‚Ë ÒÂ Û‰‡‚‡ ‰‡ ËÁÒÎÛ -̄
‚‡ÚÂ Ë ‚‰˙ıÌÓ‚ˇ‚‡ÚÂ ‰Û„ËÚÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
—ÎÓÊÂÌ Ë ÔÓÚË‚Ó-
Â˜Ë‚ ‰ÂÌ. ¡˙‰ÂÚÂ
ÏÌÓ„Ó ‚ÌËÏ‡ÚÂÎÌË
‚ ÓÚÌÓ¯ÂÌË Ú̌‡ ÒË.

ƒ‡ ÒË Í‡ÊÂÚÂ ËÒÚËÌ‡Ú‡ Â‰ËÌ Ì‡
‰Û„ Â ıÛ·‡‚Ó.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
07.30 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ

2013
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.20 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
12.25 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
13.00 —ÚÛ‰ÂÌË ÒÎÂ‰Ë Ò Õ‡‰ˇ Œ·-

ÂÚÂÌÓ‚‡/Ô/
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - /215 ÂÔËÁÓ‰/
15.25 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - /Ô/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.15 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3103 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
18.35 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.40 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
18.45 À˛·Ó‚ Á‡ ÀË‰Ëˇ - Ú‚ ÙËÎÏ

/9 ÂÔËÁÓ‰/
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.55 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ 2013
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ
22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ

‚Î˛·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ:  ‡Ì-
‰ËÒ ¡˙„˙Ì Ë ÀÛË Ã‡Îî -
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 64
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 105
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 13
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 76

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 65, 66

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ì œÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 1

00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 1

01.00 ìŒÙËÒ˙Úî - Ò. 5, ÂÔ. 2
01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î /Ô./

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 105

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡, Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
21.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 12 ÒÂÁÓÌ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì ÓÒÚ˛Ï‡Ëî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìƒËÌ‡ÒÚËˇÚ‡ Ì‡ “˛‰ÓËÚÂî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

 Œ«»–Œ√
Œ„‡ÌË˜ÂÌÓÒÚÚ‡ Ì‡
ÒÂ‰ÒÚ‚‡Ú‡, Ò ÍÓËÚÓ
‡ÁÔÓÎ‡„‡ÚÂ, ÏÓÊÂ
ÒËÎÌÓ ‰‡ ‚Ë ËÁÌÂ-

‚Ë, ÌÓ ÔÓ-‰Ó·Â ‰‡ ‚Ë ÒÚ‡ÌÂ
ÒÚËÏÛÎ, Á‡ ‰‡ ÔÓÚ˙ÒËÚÂ ÌÓ‚Ë.

06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ìÀ˛-

·ÓÔËÚÌ‡Ú‡
¬‡‚‡‡î

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

ÌÓ ÔÓÎÂÁÌË. ”ÒÂ˘‡ÚÂ ÒÏÛÚ ‚
‰Û¯‡Ú‡ ÒË.

10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡

ÒËÎ‡î
14.10 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò ƒ‡Ëˇ

ƒÓÌˆÓ‚‡
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.30 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.30 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡-

‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
17.15 —ÂË‡Î: ìΔÂÌÒÍËˇÚ ÎÂÍ‡î
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ìÀ˛·ÓÔËÚÌ‡Ú‡

¬‡‚‡‡î
00.25 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.15 ì—ÚÛ‰. ¬ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡

·ÂÁÒÏ˙ÚËÂÚÓî
02.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
03.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
03.55 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
04.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
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20 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

ВТОРНИК 8 ЯНУАРИ 2013

Лесно му е на моряка - при-
бере се от плаване, слезе от
кораба и там девойката го чака.
И на пилота му е лесно - кацне
със самолета на летището и де-
войката го чака на терминала.
И на машиниста му е лесно -
спре влака на гарата и на перо-
на девойката го чака.

Само на девойката не й е
лесно: първо тича на пристани-
щето, после на летището, а от
летището - право на гарата...

8
Св. мъченици Юлиан (Иулиан) и Васи-

лиса († 313). Св. преподобна Домника
дякониса († ок. 474). Св. преподобни Геор-
ги Хозевит от остров Кипър († 625).
Св. преподобни Емилиан Изповедник
(† 820). Св. Григорий, епископ Български.
Св. мъченик Або Тбилиски

Свети Юлиан се родил в египетския
град Антиноя в семейството на знатни и
богати родители. Младият човек обикнал
чистотата на девството и пожелал да го
запази до края на дните си. Той го поло-
жил за основа на всички останали добро-
детели и като четял прилежно и изучавал
Божествените книги, живеел в страх Бо-
жий. Юлиан изучил и елинската мъдрост,
и християнското учение, запознал се със
светската философия, овладял добре и
Божественото Писание. Когато навършил
18 години, родителите му започнали да го
принуждават да встъпи в брак, тъй като
бил единствено дете и желаели да
продължи рода им. Юлиан отказвал под
всякакъв предлог. Но после, получил знак
от Господ, се бракосъчетал с Василиса.
Родителите им починали, като им оставили
голямо наследство. Щом получили свобо-
да за духовен живот, Юлиан и Василиса
намислили да помогнат за спасението и
на други хора. Ето защо построили два
манастира - мъжки и женски, разделили
се, постригали се, събрали желаещи да
служат на Бога и поели ръководството
над тях. Юлиан и Василиса били подложе-
ни на страшни и жестоки мъчения заради
вярата им в Христос.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

АНГЕЛ МАРИН, вицепрезидент
на България 2002-2012
АСЕН МАСЛАРСКИ,
певец и композитор
БОГОМИЛ ГЕРАСИМОВ,
дипломат, писател
ВАЛЯ БАЛКАНСКА,
народна певица
ВЕРЧО ЗЛАТКОВ,
учредител на клуба “Приятели
на ДУМА” в София, БСП “Надежда”
ГЕОРГИ ДАНАИЛОВ,
писател, драматург, сценарист
ГЕРГО ГЕРГОВ, кмет на Видин
ДИМИТЪР КАЛОНЧЕВ, главен
редактор на в. “Българско войнство”
ЕМАНУЕЛА ШКОДРЕВА, актриса
ИЛИЯ ЧУБРИКОВ,
доайен на автомобилния спорт
Акад. НИКОЛА ПОПОВ,
икономист
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Ана Иванова, която е носителка на
титлите “Мисис България Вселена 2008”
и “Мисис Europe Union 2009”, ще се пред-
ставя като общински съветник от малко-
то китно градче Бюсолей. То е предгра-
дие на Монако, но е разположено на
френската Ривиера.

Родната красавица е член на Френ-
ската социалистическа партия на Фран-
соа Оланд, като влиза в нея още преди
неговата победа над Саркози в избори-
те. Иванова е асистент към кметството на
градчето, защото освен диплома за про-
фесионален политолог знае 4 езика (ру-
ски, английски, френски и сръбски), като
по-слабо владее гръцки и италиански.

Интелектуалните амбиции на общин-
ската съветничка в Бюсолей обаче изоб-
що не са укротени - в момента тя учи
второ висше “Публична администрация”.
Съгражданите на Иванова от Бюсолей
не напразно я натоварват със своето
политическо доверие. Амбициозната
брюнетка е почетен гражданин на града
още от 2008 г., като лично кметът й
връчва това отличие. Причината за по-
добно признание е, че нашенката раз-
вива мащабна благотворителна дейност
в Монако и Франция след спечелването
на титлата за красота. Ана създава асо-
циация “Fashion Butterfly”, която органи-
зира единствения по рода си конкурс

Американски учени
са установили възраст-
та, на която започва
стареенето - 39 години.
Преди това се достига
пикът на физиологич-
ните способности на
човека. След 38 годи-
ни мозъкът спира про-
изводството на вещест-
вото, наречено миелин
- един от компонентите
на процеса за развитие

Áúëãàðñêà êðàñàâèöà
ñå ðàçäàâà âúâ Ôðàíöèÿ
Носителката на няколко престижни титли за хубост Ана Иванова
бе избрана за общински съветник в китното градче Бюсолей

“Минипринцеса”. Асоциацията е инициа-
тор и на различни светски събития по
целия Лазурен бряг.

Освен на малки красавици, “Fashion
Butterfly” дава старт в живота и на много
други манекенки, като ги обучава, разви-
ва и подготвя. Именно от тази дейност
Иванова се вдъхновява за още една бла-
готворителна кауза. След като потресе-
на научава, че една от младите й модел-

ки има рак, Ана създава благотворител-
ната организация “Ангелите на Бюсолей”,
насочена към борбата с коварната и
мъчителна болест. Засегнатата от рака
манекенка Джeни става и първата, която
усеща усилията на Иванова за сбъдване-
то на мечти. Момичето има огромно же-
лание да посети Ибиза за 18-ия си рож-
ден ден и “Ангелите на Бюсолей” се за-
нимават именно с нейната кауза. Ана
Иванова привлича над 250 човека на
благотворително парти, а събраната сума
е 5200 евро. И така на 30 септември
2012 г. Джени посрещa своя рожден ден
на мечтания остров.

Друга кауза, с която се занимава
асоциацията, е да осигури посещение
на млад футболист с рак на мозъка на
ремонтирания стадион “Маракана”. И в
тези дейности Иванова раздава цялата
си душа, без да пести усилия. Сега
бъдещата общинска съветничка иска да
привлече български бизнесмени и за-
грижени хора към своите каузи. Спо-
ред нея това е начин страната ни да
покаже своя европейски образ и най-
хубавото от своя национален характер
- състрадателност и загриженост. Ана
Иванова е убедена, че парите за бла-
готворителност не са напразен харч, а
точно обратното - инвестиция в по-доб-
ро и по-загрижено общество.

Най-опитните руски танцьорки по “Танц на пи-
лон” с международно признание - Катерина Мос-
кинова и Олеся Протасова, ще омайват с невиж-
дани извивки “лошите” рок момчета на 10 януари,
четвъртък. Дамската част също ще има какво да
научи от уникалните акробатики на пилон. Вечер-
та, наречена Dirty Sexy Rock, ще е напоена с
неустоимия руски сексапил, тежък саунд и изку-
шения за корави сърца. Към Катерина Москинова
и Олеся Протасова в бар Rock IT ще се присъе-
динят най-добрите танцьорки на пилон у нас -
момичетата от школата Sonya Pole Studio. Заре-
дени с ендорфини от обещаващата публика, на
другия ден рускините ще се срещнат с българки,
които искат да овладеят изкуството на танца на
пилон. Катерина и Олеся са у нас по покана на
Sonya Pole Studio и ще споделят завидното си
майсторство на уъркшоп. Катерина Москинова и
Олеся Протасова са известни като шоу-дует
Evolution. Катерина е собственик на студио за
танци stART Club в Русия. Заедно с Олеся са една
от най-добрите двойки по танц на пилон на меж-
дународно ниво. Част от постиженията им са:
I място в Руския шампионат по танц на пилон за
2011 г., II награда за двойки на Международния
шампионат по танц на пилон за 2012 г. и мн. др.

Охранителите в затвора в
бразилския щат Алагоас
задържали котарак, който се
опитал да достави на затворни-
ците оборудване за бягство,
съобщи РИА Новости. Към
тялото на животинчето били
прикрепени ленти за ножовка,
свредла и мобилен телефон
със зарядно устройство.
“От затвора в град Арапирака
забелязали котарака, който се
сторил подозрителен на охра-
ната. При разглеждане отблизо
бил забелязан пакет с инстру-
менти за бягство, пренасян на
територията на наказателното
учреждение”, разказва начал-
никът на затвора Марсело
Авелино. Според него лишени-
те от свобода са обучили
животното за доставката.
Котаракът, помагащ на затвор-
ниците, бил предаден на мес-
тен ветеринарен кабинет.

30-метров шедьовър на японската
живопис открит в Шотландия

В Шотландия бе открит шедьовър
на японската живопис от XVIII век,
представляващ свитък с дължина над
30 метра. Произведението се нами-
рало в склада на библиотека. На
творбата е изобразен животът в гра-

ЕРОТИЧНИ АКРОБАТКИ
СМАЙВАТ РОК ФЕНОВЕ

на нервните клетки. От
този момент започва
етапът на стареене.
След като спира про-
изводството на миелин,
работата на двигателя
на когнитивни механиз-
ми в организма започ-
ва да се влошава.

За да се определи
точната възраст, на ко-
ято започва застарява-
нето на населението,

учените избрали група
хора на възраст от 23
до 80 години. Добро-
волците изпълнявали
задачи, свързани с дви-
жението. Учените срав-
нили скоростта му и ко-
личеството на миелин
в телата на хората и
направили заключени-
ето, че стареем още
преди да навършим 40
години.

Котарак доставял инструменти
за бягство от затвора

Хората започват
да остаряват на 39
Хората започват
да остаряват на 39
Хората започват
да остаряват на 39
Хората започват
да остаряват на 39
Хората започват
да остаряват на 39

да, който по-късно се превръща в
Токио и столица на Япония. Свитъкът
подробно показва магазини, театри,
административни сгради и др. важни
детайли.

Според специалистите автор на

шедьовъра е Фуруяма Моромаси.
Свитъкът е бил подарен на Централ-
ната библиотека в Единбург от род-
нини на шотландски инженер от
XIX век, участвал в индустриализа-
цията на Япония.
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Памет

М
Много често, ангажирани с всекид-

невните си грижи и проблеми, забравя-
ме за хора, които със своята саможертва
са оставили трайни следи в нашите
сърца. И нека си спомним за тях не от
политическата им страна, като партийна
принадлежност, а от идеала, за който те
отдадоха своя живот за щастието на
другите, за едно по светло бъдеще.

Днес, на ул. “Яна Лъскова” в стария
Несебър има един дом, пред който стои
мраморна плоча с надпис: “Тук живя Яна
Лъскова, партизанка от отряд “Народен
юмрук”, разстреляна на 2 юли 1944 г.” И
барелеф - издигнатият от камък образ
стои студен, строг и нежен.

Яна Лъскова е родена през октомври
1912 г. в Карнобат и е отгледана в се-
мейството на Фана и Георги Иванови.
Баща й е бивш фабричен работник, а по-
късно съдружник в мелница и циглена
фабрика в с. Оризаре. През 1921 г. се-
мейството се премества да живее в Не-
себър, където малката русокоса Яна
завършва основното си образование. По-
късно продължава учението си в Бургас.
Общителният й нрав й помага да се спри-
ятели с момчетата и момичетата в гимна-
зията. Бързо се ориентира и става член
на РМС. След завършване на четвърти и
пети глас, отива да учи в Полукласичес-
кия отдел в Стара Загора. Тук се запоз-
нава с прогресивни ученици и ученички,
става редактор на в. “Ехо” и пише статии
с псевдоним “Сивокрила чайка”. Но вла-
стващата клика закрива вестника, учени-
ческите години бързо отлитат и жадната
за знания “Сивокрила чайка” през есен-
та на 1932 г. отлита за София, където

Сивокрилата чайка
100 години от рождението на Яна Лъскова

Иван ДЕРМЕНДЖИЕВ

записва филология. Приемат я в БОНС,
където тя заработва с присъщата си мла-
дежка жар. Включва се в театрален ко-
лектив, в който участват млади работни-
ци и студенти, които не само обичат те-
атъра, но са си поставили задачата да
укрепват борческия дух на работниците.
Тя вече знае гръцки и руски език, а по-
късно научава и английски. Скоро обаче
полицията влиза по дирите на прогре-
сивната студентка и Яна е принудена да
напусне университета. Узнава, че в Со-
фия има курс за детски учителки и го
завършва.

През 1936 г. Яна е отново в родния
край, назначена е за детска учителка в
детска градина в Поморие. Придобила
опит в нелегалната партийна работа в
София, тя веднага се включва в полуле-
галната учителска организация. На учи-
телските събрания среща погледа на
един строен и енергичен учител - Нико-
лай Лъсков, преподавател по физкулту-
ра. Двамата неусетно стават все по-близ-
ки един на друг и свързват живота си
завинаги. А през 1937 г. им се ражда
рожба, която наричат Аелита. А когато
детето пораства, тримата често ходят
край морето, разхождат се по брега и
тихичко пеят. Яна се отнася с голяма
любов към своята работа като детска
учителка. Тя обича много децата и се
отнася към тях с изключително чувство
на отговорност.

Полицията гледа с ненавист двамата
учители, без които не минава нито едно
събрание, нито една акция. Тя е една от
организаторките на стачката на работ-
ниците по отводняване на Месемврий-
ското блато и активна участничка в Со-
болевата акция.

През 1943 г. съпругът й Николай
Лъсков е арестуван и интерниран на
остров Света Анастасия, а Яна е уволне-
на от работа. Един ден арестуват и баща
й, животът й става все по-тежък. Често
идват сърдити полицаи, правят обиски,
заканват се. По-късно Николай е изпра-
тен в концлагера “Еникьой”, а баща й е
в затвора, осъден на 15 години. Но Яна
не се затваря вкъщи, а с присъщата й
неудържимост продължава да върши
нелегалната работа, събира по-будните
момичета, разказва им за какво се бори,
организира събиране на храна и средст-
ва за политзатворниците.

Но идва денят, когато и двамата с

Николай трябва да поемат към Балкана
като партизани. Николай Лъсков става
командир на отряд “Народен юмрук”, а
Яна участва наравно с него във всички
акции на отряда, в острите схватки с
добре обучената жандармерия и поли-
ция показва изключителна смелост и
решителност.

В едно от решителните сражения от-
рядът се разполага западно от с. Дюли-
но. Гъстата гора ги приютява, но наоколо
са плъзнали жандармерийски роти от
Бургас, Варна и Шумен. Борбата е тежка
и партизаните дават много жертви. След
това сражение на 19 юни командването
решава докато се измъкнат от блокада-
та, отрядът да се раздели на три групи.
Една от групите, в която са командирът
Николай Лъсков и Яна, се отправя към с.
Оризаре. Мокри до кости от дъжда, глад-
ни и изнемощели, те се приютяват в една
къшла, където дават пари на техен по-
знат - полски пазач, да им закупи хляб и
цигари. Той тръгва към селото, за да ги
предаде на жандармеристите. Започва
схватката между неколцината изнемоще-
ли от глад партизани и добре въоръже-
ните жандармеристи. Един картечен от-
кос покосява командира Николай Лъсков.

Сред куршумения дъжд Яна се промъква
до Николай, който, блед, с разпилени
буйни коси, лежи по очи, отпуснал глава
на земята. Обляна в сълзи, Яна се разде-
ля със съпруга си и четири денонощия
скита сама из гората, съкрушена и изне-
мощяла се скрива в мелницата край с.
Оризаре, където иска помощ от близки
хора, но те я предават на жандармерия-
та.

На 2 юли 1944 г. Яна, заедно с други
оцелели партизани, бяха закарани край
с. Добра поляна, Айтоско.

Не може равнодушно да се разказва
за тази вартоломеева юлска нощ на
кървавото фашистко злодеяние. Всички
жандармеристи чакаха да видят Яна
Лъскова. Тя слиза от камиона с вързани
ръце, карат я да седне и няколко жан-
дармеристи един след друг я прострел-
ват. Всички арестувани преди разстрел-
ването бса събличани голи и дрехите им
прибирани.

Двадесет и двама намират тук смъртта
си. Завързани с бодлива тел, полуживи,
те са заровени сред гордия Балкан. Сред
тази плеяда от герои като неугасваща
звезда блести и името на Яна Лъскова.

Днес на нейно име има улица в ста-
рия град Несебър, както и читалище, и
детска градина в новия Несебър.

Двамата синове на Сирма и Петър
Дядо Борис ГЪРНЕВ,
Дом “Илинден”,
с. Бойково, Пловдивско

Либяхово, Неврокоп-
ско, днес известно като
Илинден, Гоцеделчевско,
през т.г. посреща 100 го-
дини от освобождението
от вековната османска
робия и 140 години на
воеводата с пагони Борис
Сарафов, големият брат
на Кръстю Сарафов. Те,
двамата синове на Сирма
и Петър, записаха името
на Либяхово в световната
летопис.

Старите и младите
илинденчани, разпилени
по света, с гордост нашеп-
ват името на Либяхово, на
безумно гордите му чеда.
Навършилите кръгли го-
дишнини синове и дъще-
ри на стивъстарето и тю-
тюнуджийките от Илинден
ежегодно посещават род-
ното село, бащиното огни-
ще. Сбират се на Голяма
Богородица, коленичат
пред славата на селото,
пред родовата памет.

Родолюбивата слава
на Борис Сарафов е па-
метна с дързостта на вое-
водата и с трагичната му
кончина пред бащиното
му огнище, разстрелян от
ръката на “приятел” през
есента на 1907 г. Вестта
за кървавата драма в
дома на Сарафови от Со-
фия отекнала като камба-

нен звън в родното Либя-
хово на воеводата. Там
борбата между долната и
горната махала кипяла
като врящ котел. Върхови-
сти и федералисти се хва-

щали гуша за гуша. Във
вихъра на двубоя вземат
участие и жените.

Две хора се виели на
селския мегдан. При все-
ки “случаен” допир на

противоположностите
прехвърчали искри.
Мъжете размахвали юм-
руци, жените от долната
махала скандирали сре-
щу горната:

- Кучки, кучки, малко
сте, малко сте!

Другите, заели удобна
позиция при конака (кмет-
ството), хорово отвръща-
ли:

- Малко сме на брой,
силни сме на бой!

Старият демократ Илю
Данинчов снове между
двата полюса, помирява...
Никой го не слуша.

Когато научил за
кървавата вечер в София,
простенал: “Луди глави!
Изпотрепаха се! Горката
Сирма, горкият учител
Петър Сарафов, как ще
прежалят левентското си
чедо?!”

Когато елитът на Цар-
ство България се проща-
ва с воеводата от Смиле-
во, Битолско, в Либяхово,
под ръководството на
Буйнов заседава револю-
ционен съд. Подсъдим е
Михаил Даев - драмският
воевода. Съдът заседава
в дома на учителя Георги
Стоев Праматаров. Нощ
било. Месец ноември.
Домът се охранява от
Петър Кираджиев и Ди-
митър Панчалиев. На смя-
на след полунощ ще за-
станат Ангел Поленов и
Петко Тунчев. Смяната се
извършва пред Челеби
бунар на стъпка от дома
на учителя.

Воеводата от Драма е
обвинен в сътрудничество
със софийските върховис-
ти, в заговор срещу воево-
дите от Серския револю-
ционен окръг. Заговорът
на върховистите не се нра-
ви на Даев. Разумно се
оттегля, кървавата мисия
възлага на заместника си
Тодор Паница. Същият
безразсъдно поема, но
действа срещу върховисти-
те от София, а не срещу
другите. Похитителят на
Сарафов седмици наред
“гостува” на Сарафови,
очаква удобния час за
саморазправа с ръковод-
ството на върховистите.

На раздяла с дома по-
хитителят стреля по вое-
водите Гарванов и Сара-
фов, залива с кръв стълби-
щето на Сарафовия дом в
София.

В същото време съдът
в Либяхово осъжда на
смърт подсъдимия. Миха-
ил Даев е разкаян за уча-
стието си в заговора. Моли
съдиите да го оставят сам
да изпълни присъдата.

Лобното място е опре-
делено. В местността
Кръста, зад Додунчевата
къща, в Бошнаковата нива.
Земята на Либяхово при-
ютява физическия воево-
да на Драма. Астралното
име на Михаил Даев ви-
тае над водениците и ха-
новете на Либяхово, над
егреците и лозята и надо-
лу по пътя за Драма.

Няма друга земя по
света, напоена с толкова
човешка кръв, като Либя-
ховската. Толкова много
жертви на безумието от
двете махали. Жертвите
на “приятелския огън” и
безумие са повече от за-
гиналите през всичките
войни през последните
години. Такава е равно-
сметката за Либяхово,
такава е равносметката
от времето на Царство
България.

Наш дълг е да разкри-
ем корените на брато-
убийствените свади, да ги
назовем с истинските им
имена, в наука да ги
превърнем.

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

40 ДНИ БЕЗ

КУЗМАН АНГЕЛОВ
КУЗОВ

генерал-лейтенант

на 89 години

От семейството

ДЪЛБОКО СКЪРБИМ!
ПОЧИВАЙ В МИР!
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Спорт гледайте

ФУТБОЛ

кратки

 ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹2

ПО НОВА СПОРТ
21.45 Брадфорд - Астън

Вила
ПО ТВ+

20.30 Малага - Ейбар
22.30 Валенсия -

Осасуна

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
II гр. (5) 19 по 2723,30 лв.
III гр. (4) 937 по 55,20 лв.
IV гр. (3) 19 692 по 3,70 лв.
ДЖАКПОТ: 269 818,40 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 2 474 844,60 лв.

6 от 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 21 по 879,20 лв.
III гр. (4) 685 по 27,00 лв.
IV гр. (3) 10 514 по 2,50 лв
ДЖАКПОТ: 457 954,59 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 2 по 11 977,00 лв.
II гр. (4) 367 по 65,30 лв.
III гр. (3) 11 931 по 2,70 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 4 по 5988,50 лв.
II гр. (4) 527 по 45,50 лв.
III гр. (3) 10 458 по 3,10 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) 20 по 1119,90 лв.
II гр. (2) 2680 по 8,40 лв.

Спортният директор на Ботев Пд
Александър Александров (вдясно)

представи новото попълнение Борис
Галчев. Полузащитникът подписа за 1,5

г. Той парафира с “канарчетата” като
свободен агент, след като разтрогна с

Динамо Букурещ

Снимка BOTEVPLOVDIV.BG

Синът на Тони Велков
се пробва в Дуисбург

Германският втородивизионен
Дуисбург покани на проби сина на
спортния директор на Локо Сф Тони
Велков - Костадин. 23-годишният
бранител е гласен за заместник на
продадения на Хановер 96 основен
бранител на “синьо-белите” Андре
Хофман. Велков беше тестван от
друг втородивизионен германски
клуб Падерборн през миналия яну-
ари, но договор не му беше предло-
жен, въпреки че отзивите от пред-
ставянето му бяха добри.

Хичо пред трансфер
в Самсунспор

Николай Димитров е на крачка
от трансфер в турския клуб от
Втора дивизия Самсунспор. Техни-
ческият директор на “червено-бе-
лите” Мехмет Йълмаз е обявил, че
преговорите вървят към приключ-
ване. “Нашият клуб има желание да
го привлече, защото знаем, че той
ще усили атаката ни. Играчът се
съгласи с предложените от нас
условия и клубовете се разбраха.
Чака се единствено думата на тре-
ньора на Касъмпаша Шота Арвелад-
зе”, поясни Йълмаз.

МММММ
Миодраг Йешич поема ЦСКА днес

иодраг Йешич е новият тре-
ньор на ЦСКА. Сърбинът ще
бъде представен днес. Той сме-
ня уволнения преди няколко Легендата на ЦСКА Илия

Вълов отказал оферта да се
върне на работа при “армей-
ците”. Стражът получил пока-

на от Йешич, с когото работи в пре-
дишния престой на сърбина на “Ар-
мията.” Специалистът избрал да
остане треньор на вратарите в род-
ния си Ботев Враца при старши тре-
ньора Тони Здравков, а освен това
е и член на УС на клуба.

дни Стойчо Младенов.
“Разбрахме се с Миодраг Йешич.

Все още не съм видял договора, но ще
има определени клаузи. Йешич идва
със свой екип от 2-ма души, а от сегаш-
ния треньорски щаб остава само кон-
диционният треньор Роко Перота (Ит).
Иво Иванов уволни Младенов. Той е
собственик на клуба и има това право.
Само че не бива с такъв човек да се
разделяш по този начин. Това не е
редно. За мен Младенов е перфектен
професионалист, мотивира страхотно

играчите, нямам забележки към него и
екипа му. Аз до 10 часа в петък не
знаех за промяната”, каза един от
изпълнителните директори на “армей-

ците” Георги Илиев.
ЦСКА ще съди босненеца Саид

Хюсеинович, който имал официално
подписан договор с клуба, но премина
в Динамо Загреб. “Ще си търсим пра-
вата. Той трябваше да мине само меди-
цински прегледи, но не дойде. Може
би са му дали по-добри пари”, каза още
Майкъла.

ЦСКА ще се раздели с 8-те футбо-
листи, обявени от Младенов за ненуж-
ни. След пропадналия трансфер на Хю-
сеинович, се очаква в Борисовата гра-
дина да пристигне сънародникът му
Горан Галешич. Той идва от белгийския
Беершот Антверпен, а преди това е иг-
рал 5 сезона за словенския Горица.

ившият старши тре-
ньор на ЦСКА
Стойчо Младенов
смята, че е бил
уволнен некорект-

По традиция футболистите на ЦСКА бяха изпратени с вода от червена кофа на първата си тренировка
за годината, докато гневни ултраси на “армейците” издигнаха лозунги “ЦСКА за нас, свещите за вас”

Стойчо ще съди
„Титан”
Екстреньорът крайно
разочарован от Майкъла
и собствениците на клуба

Стойчо Младенов

Мони ГЕОРГИЕВ

Б

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

евски е на път да привлече Михаил Ива-
нов от Ботев Враца. Шефовете на “си-
ните” целят да засилят конкуренцията
на вратарския пост, още повече, ако
титулярният страж Пламен Илиев бъде
продаден в чужбина. За него оферти
не липсват, а през есенния полузесон
Иванов игра доста добре за врачани,
като запази вратата си суха в 6 мача
и допусна само 9 гола.

Иванов е юноша на Левски, но се
изгради като професионален футбо-
лист в Италия. Там вратарят стигна до
договор със Сиена, но така и не успя
да дебютира в Серия А. Въпреки това
той може да се похвали с няколко
срещи на пейката в елита на италиан-
ския футбол. На 2 пъти клубът от Тос-
кана го отдаваше под наем в други
италиански състави. Най-напред Мишо
Иванов пазеше във Фоджа, където
работи под ръководството на прочутия
чех Зденек Земан, който сега води
Рома. Преди да се върне у нас, Иванов
пазеше под наем за Пиаченца, през
лятото беше на проби в ЦСКА, но не бе
одобрен и премина в Ботев Враца.

но, като при това клубът е
оставил него и помощниците
му без заплати от 6 месеца.
“Ще съдя “Титан”, а не ЦСКА,
защото начинът, по който ми
се поднесе уволнението, е
крайно некоректен във всяко
отношение. Не знам защо ме
махнаха. Дали съм бил на
работа или не във времето, в
което ме упрекват, че не съм

идвал - ще се види в съда.
Дори с неустойката направих
компромис, но и него не при-
еха. Искаше ми се да напус-
на още през лятото, но това,
което ме задържа в Борисо-
вата градина толкова време,
беше обещанието към фено-
вете”, заяви специалистът от
село Плоски, който за трети
път напуска “Българска ар-
мия” като старши треньор.
Наставникът допълни, че в
ЦСКА се работи аматьорски
и без значение кой е тре-
ньор на “армейците”, с подоб-
ни действия от страна на
ръководството отборът няма

как да печели купи. Младе-
нов е крайно разочарован от
спортно-техническия дирек-
тор Георги Илиев. Майкъла
знаел за уволнението му сед-
мици по-рано, но не го уве-
домил. Според него решени-
ето за освобождаването му
било плод на емоцията на
двамата собственици. ”Про-
валих се миналия сезон, щом

ЦСКА не стана щампион”,
призна бившият национален
селекционер. Той обаче из-
ключва възможността част от
водешите футболисти да са
играли симулативно в който
и да е мач. Отпадането от
Мура в Лига Европа и слаби-
ят старт на настоящия сезон
в “А” група се дължали най-
вече на липсата на вариатив-
ност в състава. Селекцията
не е правена от треньорския
щаб, като в тима са довежда-
ни играчи без неговото одо-
брение. Той посочи такива
случаи със Себастиан Скио-
рили и Бернардо Тенгариня.

Похвалите към кондинци-
онния треньор Роко Перота
за добрата физическа подго-
товка на ЦСКА пък трябвало
да бъдат към Стойчо и оста-
налите българи в екипа му,
тъй като италианецът изоб-
що не е бил на лагерите в
Боровец и Турция.

Левски взима
вратаря на Ботев Вр

Л

Вили Вуцов иска 27 т. от Славия,
феновете - купата
Георги АРГИРОВ

Славия започна
зимна подготов-
ка с трима нови
футболисти. На

първата си пресконфе-
ренция за новата годи-
на старши треньорът на
“белите” Вили Вуцов
обяви, че иска тимът да
спечели минимум 27 т.
през пролетния полусе-
зон, а верните фенове
пък настояха вековният
юбилей да бъде озна-
менуван със спечелва-
нето на Купата на
България.  На първото
занимание на “белите”
в юбилейната 2013 г. се
появиха хаитянин с
френски паспорт, ня-
колко юноши и нов кон-
диционен треньор. “Ни-
колай Дюлгеров, Димо
Атанасов и Галин Ива-

нов са сигурните нови
попълнения”, обяви Ву-
цов. До дни договор се
очаква да подпише и
Франц Бертин, хаитя-
нин с френски паспорт,
играл до юли в родина-
та си, а през есента в
аматьорски отбори в
САЩ. Ръководството на
Славия ще изчака, за
да получи статистика от
САЩ за Бертран, пре-
ди да му предложи до-
говор. Тази седмица в
Славия ще се завърне
и нападателят Тодор
Колев. Юношите Миро-
слав Иванов и Стефан
Велков също започват
подготовка с предста-
вителния тим. На “Овча
купел” се завръща и
Ради Василев, който
игра в Любимец като
преостъпен. Бившият
юноша на Левски Сашо

Киров също започва
подготовка с “белите”.
Той е претърпял 2 опе-
рации на адукторите, и
ако издържи тестовете
след подготовката,
също ще му бъде пред-
ложен договор. Нов
кондиционен треньор
влиза в щаба на Вили
Вуцов. Това е бившият
легендарен спринтьор
Трендафил Терзийски,
доскоро работил в бас-
кетболния Левски. Пър-
вият лагер на “белите”
е в Сандански от 14 до
26 януари с две контро-
ли - с Пирин Разлог на
19-и и с Ботев Вр - на
26-и. На 30 януари е
предвидена контрола с
Банско в София. От 5 до
19 февруари Славия ще
има втори лагер в Тур-
ция, където ще се изи-
граят 5 или 6 мача.

Коментар на стр. 12

С
ни

м
ка

 А
В

Т
О

Р
А



Спорт
24
ВТОРНИК 8 ЯНУАРИ 2013 www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Г

Стр. 23

Левски
взима
вратар от
Ботев Вр

ПО БНТ 1
РАЛИ “ДАКАР”
00.00 (дневник)
ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ-СКОКОВЕ

18.45 СК във Висла
(квалификация)

гледайте

Григор Димитров се придвижи до рекордното за него 41-
во място в световната ранглиста. Най-добрият ни тенисист
скочи със 7 позиции заради достигането си до финала на
турнира в Бризбейн. 21-годишният хасковлия е с 1008 т., на
7 точки от топ 40, място, което в момента заема бившият №3
в света Николай Давиденко (Рус). Постижението му е ре-
кордно за наш тенисист, но Гришо може да  задмине русна-
ка, както и Виктор Троицки (Сърб, №38) и Анди Родик (САЩ,
№39) още тази седмица. Димитров стартира днес на турнира
в Сидни, а на старта ще срещне Фабио Фонини (Ит, №47).
Украинецът с руски паспорт и сърбинът няма да играят тази
седмица, а Родик вече се отказа от тениса, така че в новата
ранглиста Григор може отново да подобри рекорда си и да
дебютира за пръв път в кариерата си в топ 40.

Добрите игри на българина водят не само до много
точки, но и до солидни суми от наградни фондове. След
чека от $41 540 от Бризбейн, Димитров премина граница-
та от $1 млн., събирайки общо $1 026 294. В челото на
ранглистата няма размествания. Води Новак Джокович
(Сърб) с 12 920 т., пред Роджер Федерер (Швейц) 10 265,
Анди Мъри (Шот) 8000, Рафаел Надал (Исп) 6600, Давид
Ферер (Исп) 6505 и др.

И първата ни ракета при жените Цветана Пиронкова за-
почна с победа годината. На старта на турнира в Хобарт
($235 000) тя победи Ирина-Камелия Бегу (Рум) с 6:3, 6:4.
Във II кръг 25-годишната пловдивчанка ще срещне по-до-
брата от Клара Закопалова (Чех) и Тимеа Бабош (Унг). Цвети
заслужи 30 т. за ранглистата и $3100.

Цвети прогресира с 3 позиции и вече е №39 в света с
1365 т. Води Виктория Азаренка (Блрс) с 10 595 т., пред
Мария Шарапова (Рус) 10 045, Серена Уилямс (САЩ) 9750
и др. Ако на предстоящия “Аустрелиън оупън” 31-годишната
Уилямс достигне до финал, ще се завърне под  №1 в света,
превръщайки се в най-възрастната водачка на ранглистата
в историята на тениса.

Гришо
вече
е №41
Пиронкова откри 2013-а с победа

Тодор Христов с “Ямаха”
завърши на 33-то място при че-
тириколките в Етап II на рали
“Дакар 2013”. Българинът, който
се състезава под флага на Ма-
кедония, пресече финала след
5:01:38 часа през дюните в Перу.
Нашият бе по-бавен с почти 2
часа от победителя Маркос Па-
тронели (Арж), също с “Ямаха”.

Жил де Вилие (ЮАР)
с Тойота нямаше проблеми

с дюните и финишира
3-ти в Етап II на рали
“Дакар”, на 5:58 мин от

победителя Карлос Сайнц

Снимка БГНЕС

Христов върви 33-ти на „Дакар”
Българинът успя да изпревари
само 2-ма от противниците си по
дългото 242 км трасе. Той няма-
ше проблеми в първата полови-
на на етапа,   включително на
невралгичната дюна на 75-ия
километър, но по-късно получи
повреда в закрепването на на-
вигационната система и свали
темпото.

При автомобилистите Орлин
Алексиев и Пламен Николов
(БМВ) финишираха 110-и за
06:45:50 часа, на 04:13:35 ч. след
победителя Карлос Сайнц (Исп)
с Бъги. Петър Ценков и навига-
торът му Иван Маринов пресяко-
ха финала на 132-ото последно
място с време 11:00:00 ч. заради
катастрофа и затъване в дюните.


